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ACTA 10/2012

PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió ordinària del dia  25 d'octubre de 2012

A la Casa Consistorial de Cerdanyola del Vallès, a les divuit hores i cinc minuts del dia 25 
d'octubre de 2012, es reuneix el PLE DE L'AJUNTAMENT en sessió ordinària de 
conformitat amb la convocatòria tramesa de forma reglamentària, sota la presidència de la 
senyora Alcaldessa Carme Carmona Pascual i actua com a Secretària general la senyora 
Aurora Corral García.

Assisteixen els següents regidors i regidores: 

Sra.   Mónica Álvarez Gómez
Sra.   Carmen Arché Ametller
Sr.     Manuel Buenaño García
Sr.     Rosendo Calet Romero
Sr.     Santiago Cayuela Tomàs
Sr.     Marc Costa i Valls
Sr.     Carles Escolà Sánchez
Sr.     Alfons Escoda i Arbulo
Sr.     Jaume Folch i Beltran
Sr.     Victor Francos Díaz
Sr.     Marc Albert Guillamon Gómez
Sr.     Daniel Mallén i Ruiz
Sra.   Eulàlia Mimó i Viader
Sra.   Montserrat Montiel Pastor
Sr.     Enrique Oliveras Avilés
Sra.   Manuela Ortuño Hernández
Sr.     Francisco Ortiz Herrera
Sra.   Carmen Rebollo Casado
Sra.   Maribel Rodríguez Gràcia
Sra.  Laura Rodriguez Morera
Sra.   Félix Sánchez Sánchez
Sra.   Helena Solà i Tàrraga
Sra.   Montserrat Soley i Morral

Excusa la seva assistència la regidora senyora Maria Reina Serna.

Assisteix també el President de l’Entitat Municipal Descentralitzada de Bellaterra senyor 
Ramon Andreu i Atik.

Hi és present la Interventora accidental senyora Susana Ortega Montes. 

La senyora Alcaldessa dóna la benvinguda a les persones assistents.

1. APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE DAT A 27 DE 
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SETEMBRE DE 2012

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna observació a 
fer a l’acta de la sessió ordinària de data 27 de setembre de 2012.

El regidor senyor Carles Escolà manifesta que al punt 10 de l’ordre del dia quan es recull el 
text de la proposta d’acord que es va sotmetre a votació no es conté en l’annex de la proposta 
quan es fa referència a les modificacions de l’ordenança núm. 91 reguladora del preu públic 
per la prestació dels serveis de cultura i joventut la previsió de la renda per càpita de la unitat 
familiar fins el 85% de l’IRSC amb un 5% de reducció de la quota. 

La Secretària indica que aquesta correcció és correcta i es procedeix a la votació de l’acta amb 
la correcció indicada amb el següent resultat: 

VOTACIÓ DE L’ACTA: S’aprova per unanimitat dels regidors i regidores assistents.

El President de l’EMD de Bellaterra senyor Ramon Andreu sol·licita la paraula a la senyora 
Alcaldessa i manifesta que s’ha fet arribar a tots els grups municipals un informe jurídic que 
qüestiona i l’acusa com a president de l’entitat municipal, de possibles injuries i calumnies als 
membres d’aquest Ple i el que demanava és que se li permetés una petita intervenció per 
expressar la postura de l’entitat municipal en relació a aquest informe, donat que és un 
informe que influeix directament sobre la credibilitat de les intervencions que pot realitzar en 
el Ple i també és un informe que suposa que ens influeix a tots en la mesura i amb la cura que 
s’ha de tenir al davant de les nostres intervencions en el Ple. 

La senyora Alcaldessa indica al senyor Ramon Andreu que seguint l’ordre del dia hi ha un 
punt que és justament l’expedient que va donar peu a què es demanés aquests informes i això 
va ser dit aquí en la sessió plenària del mes de juliol, que es demanarien aquests informes. Si 
es vol parlar del contingut dels informes aprofitem aquell moment i sinó al final de la sessió, 
però ara es continua amb l’ordre del dia.

2. INFORMACIÓ DE LES RESOLUCIONS D'ALCALDIA I DELS 
REGIDORS I REGIDORES DELEGATS

La senyora Alcaldessa informa als regidors i regidores assistents de les resolucions d’Alcaldia 
i dels regidors i regidores delegats des del núm. 4.523 fins al número  4.964 corresponents al 
període del dia 24 de setembre de 2012 fins el dia 18 d’octubre de 2012. 

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyor Carles Escolà  (regidor portaveu del grup municipal CxC): Nosaltres volíem fer 
menció en aquest cas a quatre resolucions. En primer lloc a la resolució 4.534 relativa al 
lloguer d’una nau al carrer Camp número 71, que és l’antic dipòsit municipal i nosaltres 
volem fer constar que aquest lloguer està totalment en precari, el contracte està exhaurit, però 
el que ens importa més és el fet de que són més de 2.000 € al més, concretament són 2.300€. 
Llavors nosaltres preguntem si realment és necessari disposar d’aquest espai i si l’ajuntament 
no disposa d’alternatives en propietats municipals tenint en compte que es disposa d’un 
inventari de patrimoni municipal i per tant amb aquesta eina seria molt més fàcil trobar 
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alternatives que no ens costin aquests diners mensualment, com podria passar també amb 
altres casos com és el cas del lloguer que estem pagant pel local on hi ha l’escola bressol 
Cordelles, que és són més de 3.000 € cada mes. Per altra banda també hi ha una resolució que 
és la 4.676 que és relativa a una sol·licitud de subvencions a la Xarxa de Governs Locals 
2012/2015 on en el quadre de quanties demanades apareixen 600.000 € per la zona esportiva 
municipal de Fontetes i 850.000 € per Cerdanyola 2000 i ens agradaria saber quines són 
aquestes actuacions que es pretenen dur a terme amb aquests diners.  I finalment la resolució 
4.557 i la 4.614, que són relatives a lliures designacions de caps de secció, en aquest cas de la 
Secció de Planejament, Gestió i Obres i la cap de Contractació i Compres. Nosaltres 
mencionem això perquè a la comissió  informativa d’alcaldia i Presidència vàrem preguntar 
sobre unes informacions que ens havien arribat respecte a això, que es tenia previst crear 
càrrecs o promocionar caps de secció i la resposta que se’ns va donar a la comissió 
informativa és que això no era així, que no hi havia res en projecte. Llavors ens ha sobtat 
trobar-nos aquestes dues al llistat de resolucions. I ens agradaria, en tot cas, que el govern ens 
expliqui perquè la resposta a la comissió informativa va ser que no i ara resulta que sí. 
Aquestes són les que hem detectat i és possible que alguna més se’ns hagi escapat. 

Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP): Sobre la resolució 
4.676 ho ha manifestat el regidor senyor Escolà, per la zona esportiva de Fontetes s’han 
demanat 600.000 € però a la resolució posa que aquesta inversió de 600.000 € serà a l’any 
2014. Llavors a nosaltres ens agradaria saber si a l’any 2013 el govern municipal de l’
Ajuntament de Cerdanyola té previst fer alguna actuació a la zona esportiva de les Fontetes. 

Senyora  Montserrat Montiel (regidora delegada d’organització i recursos humans): 
Senyor Escolà és que vostè pregunta si hi havia més i aquestes es van tractar en el ple de 
juliol , es van presentar amb tot l’expedient del mes de juliol, l’únic és que la tramitació d’
aquestes coses que s’aproven al Ple i que es comencen a fer, moltes vegades, amb tota la 
documentació que s’ha de tenir més el termini perquè la gent es presenti i es facin efectives ha 
succeït que es nomenen ara, però això, si repassa vostè el ple de juliol, és va presentar a l’
ajuntament amb altres modificacions de llocs de treball, i sinó en el servei de recursos humans 
estem a la seva disposició, perquè no és una mentida, és que ja havia passat en el ple de juliol. 
Només cal repassar això.

Senyor Marc Albert Guillamon (regidor delegat d’esports):  Començo responent a la 
pregunta que ha formulat el grup municipal del Partit Popular respecte a la inversió per 
Fontetes. Com bé el regidor Manuel Buenaño ha esmentat, hi ha una part de la inversió que 
està determinada pel 2014. Després d’estar parlant amb els tècnics de la Diputació de 
Barcelona sobre els diferents processos que hauran de seguir l’avantprojecte i el projecte 
executiu, segurament, després del projecte funcional que ja hem donat a conèixer des de l’
ajuntament de Cerdanyola a la Diputació, les dates que hem fixat conjuntament amb la 
Diputació és que en principi podrem començar a licitar  sobre setembre o octubre de 2013. 
Per tant, les obres es portarien a terme durant setembre del 2013 una part i l’altra part durant 
gener del 2014. Per tant hem cregut oportú separar la inversió i segons les dates que ens han 
estipulat i que hem parlat amb els tècnics i tècniques de la Diputació de Barcelona.

Senyora Alcaldessa: Sobre el tema dels lloguers que també es consultava, recordem que en 
aquest exercici es va fer un esforç per eliminar locals llogats i utilitzar els que són de 
propietat de l’ajuntament. Els que queden és que no han tingut possibilitat de recanvi. El que 
es cita és un local destinat a magatzem de la brigada municipal, és una nau important. Quan 
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disposem d’un espai de propietat municipal d’aquest volum, segurament es podrà revisar el 
lloguer. El mateix pel que fa al lloguer de l’edifici que actualment ocupa l’escola bressol 
Cordelles. Em sembla que estan totes les qüestions de les resolucions contestades. 

3. DONAR COMPTE DE L'INFORME NÚM. 2/2012 DE LA TRESO RERA 
MUNICIPAL SOBRE EL COMPLIMENT DELS TERMINIS DE 
PAGAMENT ESTABLERTS PER LA LLEI DE MOROSITAT PEL 
PERÍODE DEL SEGON TRIMESTRE DE L'EXERCICI 2012 

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament local que es transcriu 
literalment a continuació: 
 
En data 7 de juliol de 2010 va entrar en vigor la Llei 15/2010 de modificació de la Llei 
3/2004 de 29 de desembre per la que s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials (BOE de 6/07/2010) l'articulat de la qual és d'importància per afectar 
als poders adjudicadors en els terminis de pagament i en el procediment de reclamació de 
deutes pels tercers que es relacionen amb l'Administració Pública. 

Atès que els terminis de pagament fixats en l'article tercer.3 de la Llei 15/2010 són  50 dies 
del 1/01/2011 fins el 31/12/2011 , 40 dies del 1/01/2012 al 31/12/2012 i 30 dies a partir del 
1/01/2013.

Com a mecanisme de transparència en el compliment dels terminis de pagament establerts per 
la llei s'estableix que es retran informes periòdics per part de la Tresoreria Municipal amb 
caràcter trimestral que hauran d'incloure necessàriament el número i quantia global de les 
obligacions pendents en els que s'estigui incomplint els terminis, informes que hauran de 
sotmetre's a debat si s'escau al Ple de la Corporació, i que es remetran a la Direcció General 
de Coordinació Financera amb les CCAA  i amb les EELL, com a òrgan competent del 
Ministeri d'Economia i Hisenda, així com a la Direcció General de Política Financera i 
Assegurances del Departament d'Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya. 

Vist l'informe emès per la Tresorera Municipal de data 15 d'octubre de 2012, corresponent al 
segon trimestre del 2012. 

El Ple ACORDA

Primer.-  RESTAR ASSABENTATS, de l'informe número 2 emès per la Tresorera 
Municipal sobre el compliment dels terminis de pagament de les operacions comercials 
afectades per la Llei 15/2010, de 5 de juliol de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, per la que s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials, corresponent al segon trimestre de l'exercici, el qual es transcriu a continuació: 

" Informe número 2/2012 sobre el compliment dels terminis de pagament establerts en la 
Llei 3/2004, de 29 de desembre per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, corresponent al segon trimestre de l’exercici 
2012.

Aquest informe s’emet en relació a les previsions de l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de 
juliol , de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures 
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de lluita contra la morositat en les operacions comercials, el qual estableix en el seu punt 
tercer i quart el següent:

 “3.-Els Tresorers, o en el seu defecte, Interventors de les Corporacions locals 
elaboraran trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis previstos 
en aquesta Llei per al pagament de les obligacions de cada Ens local, que inclourà 
necessàriament el número i quantia global de les obligacions pendents en les que s’
estigui incomplint el termini”

 
 4.- Sens perjudici de la seva possible presentació i debat en el Ple de la 
Corporació local, el esmentat informe haurà de remetre’s, en tot cas, als òrgans 
competents del Ministeri d’Economia i Hisenda i, en el seu respectiu àmbit 
territorial , als de les Comunitats Autònomes que, de conformitat amb els seus 
respectius Estatuts d’Autonomia, tinguin atribuïda la tutela financera de les 
Entitats locals...”

També atribueix l’article cinquè de la esmentada Llei a la Intervenció el seguiment dels 
terminis per conformar o aprovar les factures per part dels òrgans competents, mitjançant la 
gestió d’un registre de factures; la remissió de requeriments als centres gestors perquè 
justifiquin per escrit la manca de tramitació de les factures als qui es demorin més d’un mes; i 
la emissió d’informes trimestrals al Ple de les factures, documents justificatius respecte els 
quals hagin transcorregut més de tres mesos des l’anotació en el citat registre i no s’hagin 
tramitat els corresponents expedients de reconeixement de la obligació o s’hagi justificat per 
l’òrgan gestor l’absència de tractament dels mateixos.

Per clarificar l’article quart de la Llei 15/2010 de 5 de juliol, el Ministeri d’Economia i 
Hisenda confeccionà a finals del mes de març del 2011 una guia per a la elaboració dels 
informes trimestrals que les entitats locals resten obligades a remetre, en la que s’especifica 
de forma detallada quina informació s’ha de subministrar en cadascun dels informes.

Fins a la data s’ha elaborat els informes números 1/2011 (període 7/07/2010 a març 2011), 
2/2011 (segon trimestre 2011), 3/2011 (tercer trimestre 2011) i 4/2011  (darrer trimestre del 
2011) així com el número 1/2012 (primer trimestre 2012) 

Així, la informació a subministrar pel que fa al segon trimestre del 2012 i segons la 
informació que es desprèn del sistema d’informació comptable  municipal és la següent:

1. Informe de pagaments realitzats en el trimestre:

- En l’informe únicament apareixen justificants registrats pagats durant el segon 
trimestre (01/04/2012-30/06/2012).
- L’import pel que apareixen els justificants recollits és l’import amb iva inclòs, sense 
restar els descomptes.
- El tipus de justificants recollits en l’informe són: factures, certificacions d’obra, 
justificants de bestretes de caixa fixa i de pagaments a justificar, així com abonaments de 
factures.
- La data d’inici del còmput és la data de Registre d’entrada de la factura. 

Indicadors dels pagaments efectuats:
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- El període mitjà de pagament (PMP) del trimestre és l’indicador  del número de dies 
de mitjana que s’ha trigat en realitzar els pagaments. EL PMP és de 186,68 dies.
- El període mitjà de pagament excedit (PMPE) del trimestre és l’indicador del número 
de dies de mitjana que les operacions pagades fora de termini han excedit el termini legal. El 
PMPE és de 141,45 dies.

Així, els pagaments realitzats durant el segon trimestre, tant dins el període legal com fora del 
període legal de pagament,  són els següents:

PAGAMENTS SEGON TRIMESTRE
FORA TERMINI 11.863.858,35
DINS TERMINI 314.208,68

2. Compliment de la llei de morositat: Informe de factures o documents 
justificatius pendents de pagament al final del trimestre.

- L’import pel que apareixen els justificants recollits és l’import amb iva inclòs, sense 
restar els descomptes.
- El tipus de justificants recollits en l’informe són: factures, certificacions d’obra, 
justificants de bestretes de caixa fixa i de pagaments a justificar, així com abonaments de 
factures.
- La data d’inici del còmput és la data de Registre d’entrada de la factura. 
- No s’inclouen les factures o documents justificatius que han estat anul·lats o retornats 
als proveïdors durant el segon trimestre.

Així, consta en la comptabilitat municipal el següent número i quantia de les factures i 
relacions valorades o certificacions d’obres registrades que es troben pendents de pagament a 
30 de juny de 2012 i que han excedit el termini legal de pagament.

NUMERO JUSTIFICANTS QUANTIA GLOBAL
733 3.531.170,67

Dins el número de justificants que conformen el pendent de cobrament per import de 
3.531.170,67€ cal emfatitzar que 1.833.265,27€  corresponen a factures expedides, respecte 
de les quals el termini de tramitació de la factura, (essent el “dies ad quo” data de registre de 
la factura en el Registre de factures i el dies “ad quem” data de la  seva aprovació) ha estat el 
que seguidament indiquem:
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Nº Registro Imp. Pte. Pago Fecha Reg. Fac. (1) Fecha Exp. (2) Dif Reg-Expedient (3)
F/2012/1257 425.859,84 20/04/2012 03/07/2012 74,00
F/2012/1259 397.248,75 20/04/2012 03/07/2012 74,00
F/2012/1261 403.404,00 20/04/2012 03/07/2012 74,00
F/2012/1258 88.355,04 20/04/2012 18/07/2012 89,00
F/2012/1260 78.763,99 20/04/2012 18/07/2012 89,00
F/2012/1262 82.117,05 20/04/2012 18/07/2012 89,00
F/2012/381 89.379,15 13/02/2012 17/09/2012 217,00
F/2012/655 89.379,15 06/03/2012 17/09/2012 195,00
F/2012/1059 89.379,15 04/04/2012 17/09/2012 166,00
F/2012/1372 89.379,15 03/05/2012 17/09/2012 137,00

TOTAL 1.833.265,27

(1) Dies ad quo
(2) Dies ad quem
(3) Dies tramitació de la factura

Respecte totes elles no s’haurà complert el termini de pagament i són susceptibles de ser 
reclamades amb les costes, interessos i procediment de la llei de la morositat.

Indicadors del pendent de pagament:

- Període mitjà del pendent de pagament (PMPP) és l’indicador del número de dies de 
mitjana d’antiguitat de les operacions pendents de pagament a final del trimestre. El 
PMPP del pendent de pagament ha estat de 70,98 dies.

- Període mitjà del pendent de pagament excedit (PMPPE) és l’indicador del número de 
dies de mitjana que les operacions pendents de pagament al final del període del 
trimestre han excedit del termini legal. El PMPPE del pendent de pagament excedit és 
de 66,09 dies.

Es proposa l’adopció del següent acord:

PRIMER.- Que s’elevi al Ple de la Corporació per al seu debat i informació, l’informe 
número 2/2012 emès per la Tresorera Municipal sobre el compliment dels terminis de 
pagament de les operacions comercials afectades per la llei 15/2010, de 5 de juliol de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials pel segon trimestre del exercici.

SEGON.- Que es doni trasllat pel Sr. President del present informe a la Direcció General de 
Coordinació Financera amb les CCAA i amb les EELL, com a òrgan competent del Ministeri 
d’Economia i Hisenda, així com a la Direcció General de Política Financera i Assegurances 
del Departament d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya.

Segon.- TRASLLADAR el present acord a la Direcció General de Coordinació Financera 
amb les CCAA i amb les EELL, com a òrgan competent del Ministeri d'Economia i Hisenda, 
així com a la Direcció General de Política Financera i Assegurances del Departament 
d'Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya.

El regidor delegat de finances i serveis econòmics senyor Francisco Ortiz manifesta que com 
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ja es va explicar a la comissió informativa, es tracta de complir la llei, evidentment, i en ares 
de la transparència, com no pot ser d’una altra manera, s’exposa al Ple i es dóna compte d’
aquest informe de tresoreria que indica i  posa deures. És a dir, s’està millorant, s’ha millorat 
respecte als informes anteriors. Recorda que és l’informe del segon semestre d’aquest any i 
els posa deures perquè clarament són millorables aquests terminis de pagament. I, 
evidentment, en això està tota la organització. S’està treballant per canviar en alguns casos 
circuits i col·laborar perquè aquesta sigui una prioritat. Pel que fa als números que surten, la 
bona noticia és que no és un problema en la majoria dels casos de tresoreria, és a dir, la 
tresoreria de l’ajuntament està raonablement sanejada. S’apunta a l’objectiu de pagaments en 
trenta dies i de vegades sí que és veritat que l’ajuntament triga tres mesos en acabar de fer el 
tràmit.

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyor Daniel Mallén (regidor del grup municipal ERC-AM):  Dues qüestions: una, si ha 
calculat quin percentatge de pagament està fora de termini i quin percentatge s’està fent dins 
de termini. I segona, si no l’he entès malament, ens està dient que més d’onze milions d’euros 
en pagaments fora de termini responen, no a problemes de tresoreria, sinó que en bon part o 
en part, aclareixi el que ha dit perquè jo és el que he entès i sembla que no sóc l’únic, 
responen a problemes d’administració, la qual cosa em semblaria preocupant. Llavors una de 
dos: o matisa la seva afirmació o no s’entendran bé les seves paraules.

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): A nosaltres ens ha 
sobtat en aquest cas la presentació que s’ha fet del punt on s’ha explicat que la situació de 
tresoreria s’ha millorat respecte a trimestres anteriors i s’ha afirmat en aquest cas que tenim 
una altra tresoreria, textualment, raonablement sanejada. Pel que fa a aquesta afirmació, si 
només miréssim això, ens abstraguéssim de tota la resta de la realitat, podria tenir la seva 
certa raó, però clar, el que amaga aquest informe és que tenim dades maquillades. I aquest 
informe és realment difícil d’analitzar sense això que ara diré. I és que aquestes dades estan 
maquillades pel fet que hi va haver un pagament de moltes factures endarrerides perquè es 
van aprovar aquests més de 8,6 milions d’euros de préstecs ICO a un interès escandalós. I per 
tant el que nosaltres veiem és això, és a dir, és maquillen les dades, no voluntàriament per 
maquillar-les sinó perquè hi ha aquest fet i per tant parlar de que hi ha una millora, com a 
mínim, és una miqueta surrealista. També nosaltres el que veiem és que aquestes dades 
maquillades el que fan és amagar que tenim problemes seriosos per pagar dins del termini i 
sobre tot el que s’amaga és que tenim per culpa d’aquests crèdits una situació d’intervenció, 
de facto, de l’Ajuntament, perquè aquests crèdits el que fan és condicionar totalment el 
pressupost i l’acció municipal. I això és veu molt clar perquè en la documentació que se’ns ha 
fet arribar per presentar-nos les línies del govern de cara al pressupost el primer que se’ns 
dóna precisament és el Pla d’Ajust i com afectarà això al pressupost del 2013. Per tant aquest 
Pla d’Ajust suposa una intervenció de facto i nosaltres reiterem aquest fet perquè sabem que 
és important i la ciutadania ha de coneixeu-ho.

Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics): Al senyor 
Mallén dir-li que evidentment els onze milions incorporen al crèdit de pagament de vuit 
milions del crèdit ICO i per tant sí que és veritat, i era veritat que abans no els teníem. Aquí 
estem en un procés on vam accedir a un crèdit, que li he de dir que els ajuntaments fins ara hi 
accedien normalment, moltes vegades eren pòlisses de crèdit a curt termini, pòlisses que en 
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aquest cas es podien demanar fins a 7 milions per tresoreria sense passar inclús pel Ple,  però 
ara aquest accés no hi era i per això teníem un problema de tresoreria, i per això, precisament, 
vàrem haver d’accedir a aquest crèdit, i, efectivament, un cop obtingut hem fet els pagaments 
i és la quantitat que surt. A partir d’aquí ha d’haver-hi progressivament, ... hem d’anar a una 
normalitat. I quan dic raonablement vol dir això, que ens hem dotat d’aquest préstec, que 
estem complint, que estem en condicions d’anar complint amb les condicions i que ara el que 
tenim  sobre tot, no sé que hi haurà dins d’un any, ara el que tenim és un problema que hem d’
agilitar els tràmits. No sé ara dir-li, a l’informe hi ha moltes dades, no sé ara dir-li el 
percentatge de pagaments fora de termini, perquè segons quin és el termini, ... Hi ha períodes 
que a l’informe ja ho fa la Tresorera. Per cert, quan es diu dades maquillades, sobre tot dir, 
per no faltar al respecte ... Jo, si fos un informe polític, doncs miri en el debat hi cap tot però 
jo penso que aquestes paraules de dades maquillades són faltar al respecte a la tasca d’un 
servei tècnic, en aquest cas, de Tresoreria, que és el que li surt. Una cosa és que no les 
entenguem o que políticament vulguem donar-li una interpretació que, escolta no passa res, 
però no podem parlar de dades maquillades perquè aquí sembla que els tècnics es dediquen a 
fer alguna cosa que no és certa, sinó tot el contrari. L’informe també ens diu, perquè són 
mitjanes dels dies que triguem en pagar fora de termini, que han disminuït i per tant millorem 
els terminis de pagament. L’any que ve l’objectiu és pagar dins de termini, és a dir, a trenta o 
quaranta dies. D’aquí a un any podem parlar d’aconseguir aquesta normalitat en quant als 
pagament i si un dia diem que  ara tenim factures per pagar ja preparades a Tresoreria però el 
que no tenim és caixa, ja ho direm, també.

Senyor Daniel Mallén (regidor del grup municipal ERC-AM): Jo crec que, ja ho ha 
explicat en Carles millor, però que quan ha dit dades maquillades no es referia a la tasca de 
cap tècnic en concret, sinó a la gestió general que s’ha fet a nivell polític i que ha derivat en 
aquesta situació econòmica. Vostè sí que ha parlat de la feina dels tècnics quan ha parlat i ha 
dit que una part dels pagaments no s’estan realitzant dins del termini per problemes d’
administració. Jo a l’única persona que he sentit durant aquest punt parlar de què algun tècnic 
fa alguna cosa malament i per això no es paga a temps és a vostè i quan s’ha dit dades 
maquillades en cap moment s’apuntava cap a cap tècnic, ja ho explicarà millor en Carles. 
Però jo el que sí que he sentit i no ha acabat de quedar clar és en quin processos ens estem 
perdent i en quins processos les factures no estan arribant a pagament quan haurien d’arribar 
si teòricament tinguéssim la Tresoreria que està tendint a sanejar-se. 

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Reitero la paraula que 
són uns comptes maquillats. A nosaltres no ens sembla que sigui una falta de respecte a cap 
treballador ni treballadora municipal. En tot cas ja en feia menció ara mateix el senyor Mallén 
del grup municipal d’Esquerra Republicana, en Dani. Simplement insistir dient que són 
maquillades, perquè potser no ha quedat clar. Vostè està parlant de què millorem i la millora 
és a causa de què s’han incorporat aquests 8.610.000 € i escaig i això, evidentment, fa que 
baixin les mitjanes de pagament. Ja veurem a partir d’ara com queda, però hem anat veient 
que en l’evolució dels informes hem anat pujant, i per tant la situació anava empitjorant i ara 
de cop, ha baixat per aquesta situació. Si és que queda molt clar. Si vostè ho vol entendre com 
una falta de respecte a algú doncs em sembla perfecte però no és això el que he dit. Quan 
parlo de dades maquillades, jo no he parlat en cap moment de dades falsejades, que siguin 
il· legals ni res, simplement maquillades. Hi ha un maquillatge, queden molt més boniques 
perquè realment hi ha hagut aquesta entrada de líquid. A partir d’ara veurem si aquesta 
millora que diu el regidor i que nosaltres no ens creiem perquè mirant la resta d’informes no 
és així, veurem qui te raó. Si té raó en aquest cas el regidor portaveu del govern o tenim raó 
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nosaltres que diem que no, que la situació va a pitjor. Nosaltres ens refermem en què va a 
pitjor.

Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics): Jo quan dic el 
que dic em refereixo a què evidentment el govern, poso el govern per davant, ha de millorar, 
ha de proveir a l’administració de mecanismes precisament per millorar aquest circuit. Una 
factura, des de que entra al registre fins que arriba la quantitat al compte del proveïdor, passa 
per uns tràmits i això és el que hem de revisar, tots aquests tràmits, aquests circuits, i, per tant, 
començant pel govern, i si em permet és una autocrítica i tots sabem que l’administració ha de 
millorar, els tècnics els primers, aquí tots estem dient el mateix, i per tant estic reconeixent 
una cosa que està per fer. Pel que fa a un tema que ja en comencem a parlar, i m’agrada, de 
pressupostos, ordenances, perquè estem parlant del mateix, les situacions no són volgudament 
bones o dolentes, les situacions són les que són. Jo penso que aquest ajuntament està fent en 
aquests últims anys el que ha de fer. Podíem anar més enllà? Segurament. Però al final tenim 
els serveis que es donen i el cost d’aquests serveis, els recursos que tenim ... Aquesta és la 
dificultat i no és fàcil evidentment. Igual que a vostè li sembla que anirem a pitjor, home, ja 
ho demostrarem, jo li dic que esperem que a la liquidació de l’any 2012, a veure com surt. 
Aquests crèdits, ja dic, és una eina normal com qualsevol administració, el problema no és 
demanar el crèdit i jo sempre ho dic, el problema és poder-lo tornar. Aquí és on els ingressos 
han d’aguantar tot això. Jo no m’estendré, perquè no toca ara, ja vindrà el debat de les 
ordenances i els pressupostos i ja en parlarem de quines propostes farem, i sobre tot per saber 
què ha passat i que està passant aquest any hem d’esperar la liquidació, hem d’esperar la 
liquidació del 2012 del pressupost, que ens dirà com ha anat.

Senyora alcaldessa: Abans de passar al punt següent ha de constar en l’acta l’excusa de la 
regidora Maria Reina que per indisposició avui no pot estar aquí, al plenari.

4. RESTAR ASSABENTATS DE L'ACORD ADOPTAT PER LA JUNT A DE 
GOVERN LOCAL DE DATA 10 D'OCTUBRE DE 2012, D'APROVA CIÓ 
DEL TERMINI PER A LA PRESENTACIÓ DE TARIFACIÓ SOCIA L I 
DE LA DOCUMENTACIÓ NECESSÀRIA QUE HA D'ACOMPANYAR A  
LES SOL·LICITUDS

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’atenció a les persones i cohesió social que es transcriu literalment a continuació:
  
RESTAR ASSABENTATS de l'acord adoptat per la Junta de Govern Local de data 10 
d'octubre de 2012 que es tranciu a continuació:

"L’Ajuntament en sessió plenària de 27 de setembre de 2012 va aprovar definitivament la 
modificació de les Ordenances Fiscals núm. 53, 90 i 91 reguladores dels Preus públics per la 
prestació del servei d’Escola Bressol Municipal, Escola Municipal de Música i per la 
prestació de serveis i activitats de cultura i joventut respectivament.

Les esmentades ordenances fiscals, fixen reduccions sobre les quotes per raó de la capacitat 
econòmica de la unitat familiar de la qual forma part la persona obligada al pagament.

S’estableix a les esmentades ordenances que els aspectes concrets per a la tramitació de les 
sol·licituds d’aplicació de la tarifació social s’aprovaran per acord de la Junta de Govern 
Local i es donarà compte al Ple.
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Es objecte d’aquest acte la aprovació del termini per a la presentació de les sol·licituds de 
reducció de les quotes per raó de la capacitat econòmica de la unitat familiar de la qual forma 
part la persona obligada al pagament, de la documentació necessària a acompanyar a les 
sol·licituds. Pel que fa als calendaris s'estableixen diferenciació de calendari pel que fa a les 
ordenances que actualment recullen la possibilitat de sol.licitud de tarificació social. Aquest 
acord conté també la documentació necessària per tal d'acreditar la situació de la unitat 
familiar que comporti l'atorgament d'aquesta així com els diferents models i que han de servir 
com a models únics per tota tarificació social que estigui vigent en l'Ajuntament de 
Cerdanyola independentment de la tarifa o ordenança a la qual es faci referència.

Vistos els informes emesos per la cap del servei de Benestar Social, Cohesió i Salut Pública, 
de data 4 d'octubre de 2012, i per la Cap del Servei de Cultura de data 8 d'octubre de 2012, 
que es troben en l'expedient.

Primer. APROVAR  el termini per a la presentació de sol·licituds de reducció de les quotes 
per raó de la capacitat econòmica de la unitat familiar, establerta en les Ordenances Fiscals 
núm. 53,  90 i 91 reguladores dels preus públics per la prestació del servei d’Escola Bressol 
Municipal, Escola Municipal de Música i per la prestació de serveis i activitats de cultura i 
joventut, els quals queden fixat de la següent manera:

Ordenances fiscals núm. 53 i 90 reguladores dels Preus públics per la prestació del �

servei d’Escola Bressol Municipal, Escola Municipal de Música  el qual queda fixat 
del dia 15 al 26 d’octubre de 2012, ambdós inclosos, pel curs 2012-2013.
Ordenança fiscal núm. 91 reguladora del preu públic per a la prestació de serveis i �

activitats de cultura i joventut, el qual queda fixat del dia 22 d'octubre al 9 de 
novembre, pel curs 2012-2013 

Segon. APROVAR la documentació necessària i els models que han d’acompanyar a les 
sol·licituds de tarificació social vigents en aquest Ajuntament, que es troben en l’expedient i 
forma part d’aquest acord.

Tercer. PUBLICAR  aquest acord en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, les escoles bressols 
municipals,  l’escola municipal de música i a l'Ateneu.

Quart. DONAR COMPTE AL PLE d'aquest acord."

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Tot i que aquest 
punt no es vota el que sí que faré almenys és utilitzar el dret que tenim a explicar quatre 
coses. El procés per demanar les bonificacions que la tarifació contempla, i voldria citar les 
paraules d’una de les alumnes de l’Ateneu: ” És un procés molt precipitat, mal planificat, el 
servei és car i les formes són penoses.” I ho deia ja que s’està informant als alumnes de l’
Ateneu amb uns fulls penjats a les portes de les aules. Aquest és el mitjà per comunicar a 
aquests alumnes que tenen accés a aquesta tarifació social. Quan aquests alumnes van 
despenjar els fulls per anar-los a fotocopiar el que els hi van dir és que no hi havia diners i 
que no es podien fer fotocòpies. Per tant no els hi ha arribat la informació ni via e-mail ni 
mitjançant paper. Si això consideren que és informar als usuaris, jo considero que en tot cas 
és una altra cosa. Una de les mestres de l’escola d’arts plàstiques de l’Ateneu feia públic el 
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seu malestar en les xarxes socials i llegiré un fragment: “ Mare meva la tarifació social. I dic 
mare meva perquè si escric el que realment sento de ràbia i impotència escriuria paraules 
molt gruixudes.” Pel que fa a l’escola de música, i em sap greu que no estigui aquí la regidora 
senyora Maria Reina, el panorama no varia gaire, i és que es va enviar un e-mail informant als 
usuaris de l’escola de música el mateix dia que s’obria el període el dia 15 d’octubre, i és 
quan s’obria el període per demanar aquesta tarifació social i el dia 15 és quan s’enviava el 
e-mail a les famílies. Curiosament s’han fet dues reunions informatives, el 18 i el 19 d’
octubre, quan quedaven cinc i sis dies per acabar aquest procés de tarifació social. El mateix 
amb les escoles bressol sols que en aquest cas no s’ha fet reunió informativa i es va enviar un 
e-mail a les famílies el dia 15 d’octubre, insisteixo un cop iniciat aquest procés. No acabem d’
entendre la diversitat de criteris a l’hora d’informar als alumnes tant de les escoles bressol 
com de l’escola d’art plàstiques de l’Ateneu com de l’escola de música. Ara, on ja els hi dic 
que no hi  ha diversitat d’opinió és en l’alumnat dels tres serveis municipals, i és que 
coincideixen en què la informació arriba tard i malament i és poc entenedora i això està dit 
per persones amb titulació universitària, que el termini per presentar la documentació és 
excessivament curt. Per cert, avui he demanat la meva vida laboral i el que m’han dit al 
número aquest que adjunten i que he trucat i surt un contestador, que has d’anar donant una 
sèrie de dades, és que triguen sis dies. Ja els hi diré en tot cas si han estat sis dies, si han estat 
més o menys, però en tot cas si obren un període de deu dies hàbils i ja sabem que la vida 
laboral triga com a mínim sis dies, i si vostès estan informant en data dia 15, diguem-ne que 
ho estan fent bastant inviable tot plegat. Bé, resumint, sembla que vulguin que no hi hagi 
bonificacions. Tant els alumnes de l’escola de música com els de l’Ateneu amb els que hem 
parlat tenen la sensació que el que volen és tancar aquests serveis públics. En tot cas els hi 
desenvoluparé. El que més greu sap de tot plegat és l’augment de preus que vostès van 
aprovar en el passat plenari. Aquest curs hi ha setanta-dos alumnes menys a Aulos. 
Provablement s’ha de reconèixer que aquest augment de preus no és l’única causa ja que el 
caos a l’hora de fer la matricula hagi estat una altra causa. El que no es pot tolerar de cap de 
les maneres és que hi hagi alumnes que condicionats pel seu nivell de renda, i malgrat aquesta 
tarifació social, no puguin accedir a les escoles municipals, ja sigui d’arts plàstiques de l’
Ateneu, escoles bressol o bé la de música. Aquesta tarifació social ja vàrem dir en el seu 
moment que ens semblava correcta. Acompanyada per un augment de preus i per la mala 
gestió a l’hora de sol·licitar-la fa que ens trobem davant d’una greu injustícia social. Això 
nosaltres ja ho vàrem denunciar en el passat plenari. El que desconeixíem és que el procés 
seria tant caòtic. I el que nosaltres ens hi neguem és que el nivell de renda sigui determinant 
pel futur, per la formació i per l’educació dels nostres conciutadans. Per això nosaltres, no es 
pot votar, ja ho hem dit, ja ho sabem, però en tot cas el que sí que volíem fer és deixar palesa 
aquesta situació i a aquesta denúncia posar-hi veu, a aquests alumnes que s’estan queixant per 
aquesta situació. 

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC):  Nosaltres voldríem 
traslladar algunes preguntes perquè s’han plantejat dubtes entre la comunitat de les escoles 
bressol municipals i ens hem ofert com a instrument vehicular en aquest Ple. Una seria que 
quedi clar que s’agafa la renda actual que es tindrà en compte per considerar situacions 
sobrevingudes de persones que ja hagin demanat la bonificació però també per persones que 
no l’hagin demanada. Llavors clar, això és una mica contradictori amb els terminis que hi ha 
oberts. És a dir que hi pot haver una persona que li canviï una situació, una família que li 
canviï la situació i que llavors tingui dret a acollir-se a aquesta situació, llavors voldríem un 
compromís en aquesta línia i que es solventi d’alguna manera. D’altra banda, si el consistori 
té tres mesos per donar una resposta a la sol·licitud, voldria demanar si hi haurà efectes 
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retroactius en aquest sentit perquè una altra cosa seria una injustícia. Si durant aquests tres 
mesos han d’estar pagant la quota complerta si se’ls reconeix el dret si hi haurà efectes 
retroactius. D’altra banda en relació a un tema que ja acaba de sortir, si alguna documentació 
costa d’obtenir i hi ha terminis una mica llargs per obtenir una determinada documentació, 
doncs que es tingui en compte, que s’acceptin les sol·licituds encara que la documentació 
estigui incompleta, que hi hagi temps per aportar la documentació que falta, que no es 
denegui la presentació d’una sol·licitud per falta de tota la documentació perquè hi ha alguna 
que costa d’obtenir. I d’altra banda demano una resposta clara sobre quina és la situació, si hi 
ha alguna incompatibilitat en el cas que ja es cobri una beca de la Generalitat  perquè sembla 
ser que mai no s’ha obtingut una resposta clara i la mateixa Alcaldessa a la reunió que va tenir 
no coneixia aquesta resposta.

Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU): Nosaltres també 
volíem fer-nos ressò de la opinió que hem tingut d’usuaris aquests dies i demanar també, 
precisament, el que acaba de demanar la regidora de Compromís, que s’acceptin les 
sol·licituds per la tarifació social però que quedi ampliat el marge de dies des d’un punt de 
vista administratiu per aportar documentació, que no sempre es fàcil d’aconseguir en els dies i 
els terminis que hi ha aprovats. Per una altra banda, també alguns usuaris ens han fet arribar 
d’alguna manera que la documentació que es requereix no tota està prou ben expressada, 
alguna és de difícil aportació i per tant jo diria que ens hauríem de prendre això una mica com 
a període de proves i per tant no renunciaríem a què en el futur, més immediat o menys, es 
faci algun tipus de revisió de la documentació certament exhaustiva i voluminosa que es 
demana per aquest procés. Però bàsicament el que sí que voldríem demanar és que no quedi 
tancat el termini de la sol·licitud de la tarifació social i que es pugi aportar documentació més 
enllà.

Senyora Montserrat Montiel (regidora delegada de cultura): Senyora Solà, el que li 
proposo és que ja que vostè recapta informació de molta gent, alguna vegada, que jo la truco 
molt per parlar, pugi i contrasti. Hem alliberat una auxiliar administrativa només per les 
tasques d’informació. Aquest paper que es va penjar, ... Vostè sap que a l’Ateneu tenim un 
termini més llarg, per què? Per no tenir aquest caràcter retroactiu de tenir que aplicar-se al 
setembre sinó que començava al gener. És a dir, hem alliberat d’aquestes tasques a la resta de 
treballadors i treballadores administratius de l’Ateneu i aquesta persona només està 
informant, i això ja es efectiu. És la persona que hem vist que ho explicava de la forma més 
correcta, més fàcil e intel·ligible, perquè s’ha decidit així, i en principi està a l’abast de 
tothom en un horari determinat. També s’ha dit als usuaris que aquesta persona, i ho explica 
tantes vegades com calgui, no és fàcil moltes vegades d’entendre-ho, està només per atenció 
al usuari, per informar sobre quina és la documentació que s’havia de presentar. Vull dir que a 
més tant el tècnic que porta les escoles, que és una altra persona que està informant i jo 
mateixa, a tothom qui m’ha demanat una entrevista, estic rebent, tot el que la meva agenda 
em deixa, estic rebent a tothom i explicant quina és la tarifació. També li dic que vostè 
pregunta a alguns usuaris i jo ho vaig presentar a la permanent de gent gran i estan gratament 
satisfets perquè molts que mai s’havien pagat un curs a l’Ateneu, per primera vegada podran 
accedir a un curs de l’Ateneu. A més s’han compromès d’anar als casals, d’explicar-ho a tots 
seus membres dels casals, compti que hi ha casals de 1.500 socis, i han dit que farien unes 
jornades. Nosaltres vàrem dir que estàvem disposats a anar als casals a explicar-ho perquè 
gent que mai havia pogut accedir a aquesta tarifació hi pogués accedir. És a dir, possiblement 
sí que va començar amb un paper a les aules, que no sé, vostè és mestra i també ho sabrà, els 
taulons d’anuncis de les facultats etc. són un gran vehicle per començar a fer aquesta 
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informació, una persona alliberada, una persona que explica, un tècnic que es reuneix amb 
tothom qui li demana i a més l’extensió, l’explicació a aquells col·lectius que mai havien 
pogut fer un curs a l’Ateneu... Evidentment la documentació és possible, és una característica 
tècnica, ... A mi m’han dit un termini els tècnics i jo recullo aquesta petició: que potser el 
termini és una mica just. Jo crec que ho valoraran els tècnics i si ells diuen endavant tenint en 
compte que la pressió de l’Ateneu no és la mateixa pressió que potser tenen  les escoles 
bressol i l’escola de música perquè si que és amb caràcter retroactiu. Però jo ho recullo i li 
passaré a la regidora que avui no ha pogut estar aquí.

Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics): Algunes 
preguntes que havien quedat a l’aire.  Maribel, el fet sobrevingut és evident. L’esperit d’
aquesta ordenança, recordo que ho vàrem debatre i així està, és que ara s’obre el termini per 
què la gent que evidentment des del setembre considera que té dret ho pugui sol·licitar, però 
després en qualsevol moment, qualsevol persona ho podrà demanar. És a dir, això és continu, 
està obert, en aquest cas. Un altra cosa és el reglat com els efectes retroactius. Si costa aportar 
la documentació es pot ampliar el termini. La Llei de Procediment Administratiu ens ho 
permet fàcilment, ampliar un termini en qualsevol moment i per tant encantats. Precisament 
nosaltres ja ho vàrem dir i ara es demostra que va ser encertat el fet de deixar fora del redactat 
de l’ordenança determinats aspectes, perquè cada quinze dies el podem modificar i després 
donem compte aquí al Ple. La Junta de Govern Local que la fem cada quinze dies, pot 
modificar aquesta documentació i els terminis, i per tant després vindrem al Ple a explicar-ho. 
I per tant ho vàrem encertar perquè ja pensàvem que podria ser i lo altre hagués estat 
modificar l’ordenança i esperar tres mesos. Sobre la incompatibilitat de les beques de la 
Generalitat, doncs no ho sabem, quan surtin les beques de la Generalitat ja ho diran ells. 
Nosaltres la intenció és que sigui compatible, evidentment nosaltres no posarem traves. Els 
nostres preus són per la gent nostra, pels veïns de Cerdanyola que tinguin accés, i si  a més 
tenen una altra beca, si la Generalitat ho pot comprovar, ja ho veurem en quines condicions, i 
quines circumstàncies es donen. Com bé s’ha dit, jo penso que és un full, que és una prova, és 
un període de prova i per tant tot el que sigui solucionable, ho farem. Tot el que pugui ser 
compatible ho farem. Per tant, Alfons, evidentment la revisió de la documentació, torno a dir 
el mateix, que ho farem. Responent a la senyora Solà, home, és que jo no sé què contestar-li 
perquè quan em diu... de veritat em deixa sense arguments i quan diu que això empitjora a les 
famílies, escolti, és al revés. Que si jo no m’equivoco, el que hem acordat  és que pel nivell de 
renda es pugui accedir a aquests serveis, és que està així en tot el text de l’ordenança. És que 
jo no sé, de veritat, és que em deixa sense arguments. Quan vostè afirma que estem afavorint 
a famílies de nivell.... o que estem anant en contra... que els d’un nivell de renda no tenen dret 
a l’educació. Escolti, no acabo de veure l’ argumentació. Per tant dir-li que el que estem 
proposant, i ens hagués agradat anar més enllà, sí, però el que estem proposant és fer un 
sistema sostenible. En alguns casos una pujada del 10%, efectivament, en un percentatge molt 
alt, a moltes famílies els hi representa pagar menys, pel nivell de renda, precisament, i com ja 
s’ha dit aquí, en casos de l’Ateneu, i jo estic segur que en casos de l’escola de música pot 
passar el mateix. Famílies que abans ni s’ho plantejaven amb un 10% menys dels preus, ara 
potser s’ho plantegen. I quan vostè diu: escolti és que potser hi ha famílies... Escolti, és que 
ha dit una cosa que de veritat, o sigui, ... Jo família vaig i com que tinc problemes a l’hora de 
la matriculació no apunto al nen a fer... Escolta, soluciono els problemes que tinc, però és una 
decisió bastant important com perquè jo, i sobre tot si hi ha un nen que està fent uns estudis 
que porta ja tres anys anant a fer música, per exemple, i jo com que hi ha traves 
administratives a l’hora de fer la matriculació, ho deixo de fer? El nen deixa de fer música? 
Mai. Jo penso que aquesta no serà la raó. Siguem seriosos, segurament hi haurà d’altres raons, 
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que nosaltres si és per renda intentem en molts casos, apaivagar-ho i per això ho intentem 
però clar no es pot afirmar que tenim la culpa, que s’han donat de baixa molts alumnes. Per 
tant, en fi, a mi em costa contra argumentar segons el que es diu.

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): A veure, jo no és 
que digui ni molts ni pocs, jo dono dades i les dades són que hi ha setanta-dos alumnes 
menys. Llavors a mi realment és que m’encanten les seves respostes perquè vostès estan fent 
una demagògia claríssima. Jo aporto dades, són setanta-dos alumnes menys a l’escola de 
música aquest curs respecte al curs passat. Si són molts, són pocs? Doncs coincideixo amb 
vostè, efectivament són molts. A veure, jo el que li diria senyora Montiel és que potser s’
haurien de preparar davant de l’allau de matrícules que tindran i potser enlloc d’un 
administratiu en podrien preparar més. De totes maneres jo els hi he explicat i els hi donat una 
sèrie d’arguments. Senyor Ortiz, quan vostè em diu que els meus arguments són, no sé com 
són ... El dia 15 d’octubre que és el primer dia en el que s’obre el termini és quan s’informa 
als alumnes de les escoles bressol municipals i és el primer dia en el que s’informa als 
alumnes de l’escola municipal de música. Normalment s’ha d’informar abans d’obrir un 
període. Però bé, aquest ajuntament ja sabem que funciona com funciona. La reunió 
informativa es fa el dia 18 i el dia 19, quan queden cinc i sis dies per acabar aquest termini, el 
que no deixa de ser curiós, però únicament s’informa als alumnes de música. Ja sé que sóc 
repetitiva, però es clar, els hi exposo una sèrie d’arguments i em contesten que tenen un 
administratiu, primera noticia, senyora Montiel perquè sinó ja ho hagués dit jo, la qual cosa 
vol dir que amb tots els alumnes que he pogut parlar tant de l’escola de l’Ateneu com de l’
escola de música ho desconeixen. Per tant potser haurien de fer alguna altra promoció d’un 
altre tipus d’aquesta tarifació social perquè no els hi ha arribat. És això, cartells enganxats a 
les portes, que quan han volgut fotocopiar els hi ha dit que no hi havia diners i per tant no han 
tingut accés a aquest document. Sí que és cert que els hi van dir que els hi enviaven per e-mail 
però molts d’ells no tenien e-mail. Bé, si la resposta és aquesta, fan les coses tard, es fan 
malament, és un desori. I a més a més, el que em diu el senyor Ortiz, és així. Hi ha molts 
alumnes.... no és que són dades, hi ha setanta-dos alumnes menys. Perquè hi ha setanta-dos 
alumnes menys? A vostè l’interessen tant aquestes baixes? Truqui un per un i pregunti quina 
és la causa i miri li puc dir que hi ha, per exemple, una persona vinculada amb Aulos, que 
portava els seus dos fills l’any passat i no ha pogut perquè s’ha separat, i com aquesta família 
n’hi ha unes quantes i no poden, i aquesta tarifació social no contempla determinats casos. Per 
tant facin això. Si tant preocupats i tant amoïnats està aquest govern d’esquerres, truquin 
alumne per alumne, i esbrinin quina és la causa. Si ha estat perquè la matrícula ha estat al 
setembre, que també, Déu n’hi do, que ha estat caòtica. La majoria d’infants ja tenen les 
activitats extraescolars programades al mes de juny, que és lo normal. Quan un apunta al nen 
a fer piscina, fer anglès o fer les activitats extraescolars que toquin, i fins el setembre no s’ha 
fet la matrícula de l’escola de música, un cop han sortit els diferents aprenentatges, aquells 
infants ja estaven matriculats en altres centres. Per tant, tot plega,t el que haurien de fer és fer 
millor les coses.

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Aclarir que la primera 
pregunta referent als terminis venia donada justament perquè hi havia un acord de poder 
resoldre situacions, canvis de situacions, i llavors l’establiment d’aquests terminis, tant 
ajustats, generava dubtes. I pel que fa a que hagi estat un encert posar les condicions 
administratives independentment, doncs bé, si això ha d’agilitar les coses hi estem d’acord, 
però sobre tot nosaltres volem fer èmfasi en què després tot això passi per aquest Ple i es 
debati públicament. Això és el que més ens interessa i especialment a la ciutadania.
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Senyora  Montserrat Montiel (regidora delegada de cultura): Senyora Solà, jo no li he dit 
que hem posat una administrativa sinó que hem alliberat una administrativa per donar 
recolzament, informar molt bé, fer el seguiment i dir-li a la gent la documentació que ha de 
portar. Evidentment, la matriculació i tot això és farà com sempre amb tot l’equip 
administratiu, però sí que de l’equip administratiu hem alliberat una persona que només està 
per informar i per atendre als alumnes. El que sí que hem posat és un horari, perquè no podem 
tenir aquesta persona de les 10 del matí a les 10 de la nit, que és l’horari que hi ha a l’Ateneu, 
així que hem posat un horari que és bastant ampli. Només està per informar i per ajudar i la 
resta d’administratius faran el que tinguin que fer, que jo no tinc ni idea, a l’hora de 
matricular a la gent  i que es matricularà com sempre, però sí que és per informar i per ajudar.

5. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DE 
PERSONAL I DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament local que es transcriu 
literalment a continuació:

Atès que en sessió plenària es va aprovar juntament amb el pressupost de 2012 la plantilla i la 
relació de llocs de treball.

Atès que per resolució de l'alcaldia de 27 de juliol de 2012 es va aprovar el Pla de Viabiilat de 
l'Escola Municipal de Música "AULOS" i que modifica l'oferta formativa així com la ràtio 
d'alumnes per professor/a.

Atès que des del Servei d’Educació i la Direcció de l’EMM Aulos, s’ha facilitat la 
matriculació corresponent al curs 2012-2013 i les hores destinades a Aulos Ciutat en el 
programa Cerdanyola Educa i donat que les places que es proposen per la seva amortització 
no tenen matriculació d’alumnes.

Atès que aquestes places no tenen personal contractat.

Atès el que determina l'article 126 i següents del RD Legislatiu 781/1986 pel qual s'aprova el 
TRRL, en relació a l'article 91 i següents de la Llei 7/1985 de Bases del Règim Local.

Atès el que determinen els articles 25 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual 
s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals.

Atès el que determina l'article 12 i 13 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic.

Vist que el dia  9 d'octubre de 2012 es va lliurar als sindicats CCOO, UGT i CSIF els 
assumptes previstos a portar al ple d'octubre i que s'inclou la informació sobre aquetes 
amortitzacions d'entre altres qüestions i que es va arribar mitjançant correu electrònic la 
proposta actual.

El Ple ACORDA

Primer.-  MODIFICAR la plantilla de personal al servei d'aquest Ajuntament corresponent a 
l'any de 2012, en els termes que es determinen en el següent resum i segons el detall que 
s'inclou com annex I i que forma part integrant d'aquest acord.
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Places que es donen de baixa a la plantilla.

Escala Subescala Denominació Grup Número efectius
Laboral professor-a piano L1 1
Laboral professor-a cant L1 1
Laboral professor-a flauta L1 1
Laboral professor-a piano elèctric L1 1
Laboral professor-a baix elèctric L1 1

Segon.- MODIFICAR  la relació de llocs de treball, quan a altes i baixes,  del personal al 
servei d'aquest Ajuntament corresponent a l'exercici de 2012, de conformitat amb l'annex II 
que hi ha a l'expedient administratiu i que forma part d'aquest acord, segons el següent resum:

Llocs de treball que es donen de baixa

Àrea Denominació 
unitat

Núm. 
llocs

Codi 
lloc

Denominació lloc

Atenció a les persones, cohesió i 
benestar social

Servei 
d'educació / 
EMM

1 319 professor-a piano 

Atenció a les persones, cohesió i 
benestar social

Servei 
d'educació / 
EMM

1 318 professor-a cant

Atenció a les persones, cohesió i 
benestar social

Servei 
d'educació / 
EMM

1 326 professor-a flauta

Atenció a les persones, cohesió i 
benestar social

Servei 
d'educació / 
EMM

1 550 professor-a piano elèctric

Atenció a les persones, cohesió i 
benestar social

Servei 
d'educació / 
EMM

1 551 professor-a baix elèctric

Tercer.-  PUBLICAR  en el BOP les modificacions esmentades.

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Bé, nosaltres, 
aquí sí que li reconec, senyora Montiel, que normalment vostè és de les poques regidores que 
truca i que, a més a més, em va trucar per explicar-me aquest punt. El que passa és que em 
volia mirar tot l’expedient, que fins avui faltava encara l’informe d’ Intervenció d’aquest 
punt, i bé, me’l he pogut mirar d’aquella manera i a última hora, a les cinc de la tarda, a més a 
més, quan hem coincidit mirant els expedients. Bé, dit això, a veure, nosaltres votarem en 
contra i votarem en contra perquè entenem que estem davant  d’una proposta de dretes, que 
estem davant d’una altra retallada, que a més a més, ara no tenen excusa perquè no la fa ni el 
govern del Partit Popular ni el govern de Mas, sinó que la fan vostès, i el que votem en aquest 
punt és retallar personal. Acabar amb una escola de música pública, que això és el que 
sembla, ja no és només la sensació que tenen els alumnes sinó que, francament, nosaltres 
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comencem a pensar també el mateix, pel que ja els hi he dit en el punt anterior, com s’està 
portant a terme la tarifació social, perquè la matricula ha estat al setembre, perquè aquest curs 
s’ha començat tres dies tard del previst, perquè hi ha alumnes que aquest curs enlloc de una 
hora fan quaranta-cinc minuts tot i pagar més, etc. Per tant, per tot plegat potser per això els hi 
deia, les causes dels setanta-dos alumnes menys no són únicament pel problema de l’augment 
de preus sinó tot el caos que regna en aquests moments a l’escola de música. Aquesta 
retallada la fan vostès, sí és una retallada en la qual estem acomiadant  vuit professors. En tot 
cas ja ho aclareixo jo mateixa, que són cinc interins i tres no renovacions. Jo tinc un dubte 
respecte a professora de cant que en tot cas m’agradaria que la regidora m’expliqués. 
Nosaltres evidentment ho votarem en contra i el problema que trobem aquí és que encara hi 
ha gent que no sap que aquí tenim la dreta, que no se’n amaguen, i aquí tenim l’altra dreta que 
són la dreta que estan dins de l’armari, que van de progres però que són igual de dretes que els 
que tenim aquí al davant. Per tant el que sí que voldria aclarir és que l’esquerra està aquí i per 
tant nosaltres com ja he dit el que farem és votar en contra. 

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Nosaltres el que 
constatem en aquesta proposta d’acord és que el que pretén fer el govern amb això és fer 
desaparèixer les places que ocupaven les cinc persones que van ser acomiadades de l’escola 
municipal de música Aulos en el mes de juliol, en el marc, i volem que quedi molt clar, del 
nou pla de viabilitat impulsat unilateralment pel govern de la ciutat. Insistim en aquest fet, ha 
estat unilateralment, perquè cap grup no s’ha manifestat a favor d’aquest pla de viabilitat i per 
tant queda molt clar que el govern està molt sol en aquest fet. Nosaltres, com ja hem dit en 
diverses ocasions, sempre que hem tingut l’oportunitat, ens hi oposem i ho diem obertament. 
Ens oposem a aquest pla de viabilitat i a més ens hi continuarem oposant i sempre que 
puguem hi posarem pedres al camí i tants pals a les rodes com ens sigui possible. També ens 
agradaria en aquest cas fer menció i sumar-nos a un comunicat que en aquest cas ha fet la 
secció sindical de Comissions Obreres on denuncia aquesta situació i volem sumar-nos als 
arguments perquè nosaltres i coincidim plenament en aquest cas, perquè nosaltres pensem que 
donar de baixa aquestes places el que faria seria consolidar aquesta reducció de plantilla i 
certificar una agressió que pensem que, no sabem si és una agressió de mort però que en tot 
cas és una greu agressió a l’escola de música, i per tant nosaltres pensem que això s’ha d’
aturar i no s’ha de fer. Com a mínim deixar oberta la possibilitat que en un futur aquestes cinc 
places es puguin tornar a ocupar. En aquest sentit, com dèiem nosaltres, de moment el que sí 
que podem fer és posar aquest pal a la roda que és votar en contra d’aquest acord i demanar a 
la resta de grups que també votin en contra i per tant això no es pugui fer i puguem continuar 
tenint aquestes cinc places i les puguem tornar a cobrir tant aviat com sigui possible.

Senyora  Montserrat Montiel (regidora d’organització i recursos humans): A veure no 
entraré en lo de la dreta o l’esquerra perquè em cansa, perquè no és vostè qui ha de dir qui és 
de dretes o qui és d’esquerres o si jo sóc de dretes o d’esquerres i possiblement la gent que no 
ha tingut mai l’ oportunitat de tenir responsabilitats de govern està tant instal·lat en una sèrie 
de posicionaments
que be, és fàcil, ... i com és tant fàcil, no vull entrar en aquest disquisició. Jo sóc d’esquerres, 
el meu partit és d’esquerres i el govern en el seu conjunt és d’esquerres, i com és d’esquerres 
responsable i que a més té la responsabilitat de governar, i té la responsabilitat que ens han 
demanat tots vostès i que ens demana la ciutat de Cerdanyola de mantenir un servei, moltes 
vegades ha de prendre decisions doloroses, decisions difícils, però això és la política: 
governar, no sempre queixar-se i sempre estar a la part més ... Jo d’entrada també li diria, si 
aquestes coses que vostè d’entrada les barreja totes, ho fa perquè és una postura dialèctica, 
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divertida i perquè aquí ja està ... Em sembla bé, però, llegeixi’s els documents. Vostè no s’ha 
llegit el document, perquè sinó no diria el que diu. Llavors, jo li torno a dir: sé que hi ha 
documents que, escolti, tenen una dificultat d’entendre. Jo estic disposada, i m’imagino que la 
regidora que avui no està aquí perquè està malalta, però li podem explicar, i sinó els tècnics 
que segur que li explicaran millor, però no ho barregi. Jo li explicaré el que ha passat amb la 
professora de cant. Miri aquestes places són places a jornada parcial. Que vostè no ho diu tot. 
Hi ha un informe del Director de l’Escola Aulos que diu que l’any passat aquestes persones 
tenien vint-i-vuit alumnes i aquest any nou. Haguessin tingut nou alumnes per cinc professors 
i professores. És dolorós rescindir aquests contractes, però estem salvant el servei per 
Cerdanyola, estem intentant fer-lo el més sostenible possible perquè puguem estar parlant de 
l’escola de música dins de vint anys qui pugui, jo no, sigui qui sigui que estigui aquí i 
segueixi parlant de l’escola de música. Pregunta vostè de la professora de cant i sí que voldria 
dir  que teníem una professora de cant antic i tenim una professora de cant modern. I els dic el 
que sé perquè jo no he fet cant i és del què jo m’he assabentat. Són dues especialitats que 
podrien donar-nos la idea de què qualsevol que canta, canta tant antic com modern. No és 
així. Són dues especialitats bastant especials i que no és el mateix. Aquesta professora de cant 
tenia dos alumnes i aquest any si haguéssim seguit amb el seu grup, la professora de cant antic 
tindria un alumne per la seva dedicació horària. En principi el que s’ha fet, i perquè així ho 
han recomanant els tècnics, sobre tot d’educació, i en aquest cas l’escola Aulos, és aquesta 
alumna passar-la a cant modern i fer un grup que amb tot i això, aquesta persona de cant, no 
arriba a tenir la seva jornada complerta i estarà col·laborant en l’Aulos Ciutat per acabar de 
fer la seva jornada. En principi aquesta professora de cant, que és una de les coses que diu 
Comissions Obreres que jo ja, en el lloc que toca i en el moment que toca, ja vaig rebatre, 
tenia un contracte que acabava aquest estiu i el que hem fet és renovar i fer un fer un contracte 
per seguir donant el servei de cant modern perquè l’escola tingui cant modern. Això és el que 
ha passat amb la professora de cant, i res més.

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): A mi m’
agradaria saber si estan retransmetent el Ple en blanc i negre, i ho dic perquè entre l’ordenança 
de civisme que tenim i el comptador que tenim els membres de l’oposició no sé si és el Ple o 
és una retransmissió al NODO. Bé, senyora Montiel, quan parla de responsabilitat li recordo 
que nosaltres vàrem posar la cara, i vàrem posar la cara i es varen tirar endavant uns 
pressupostos i unes ordenances fiscals per aquesta ciutat, el que passa és que vostès no han 
complert absolutament amb res d’allò que vàrem pactar. Per tant en tot cas els irresponsables 
són vostès. I li he de dir que la veritat és que això pica, i ens ica bastant perquè deu ser com 
aquell refrany de “  Quien con perros se echa con pulgas se levanta”. Doncs això és el que 
ens deu passar. Pel que fa a la professora de cant i segons el que tinc entès, s’acomiada a una 
professora de cant i se’n contracta una de nova, però resulta que aquesta de nova té la mateixa 
titulació que la professora de cant que s’ha acomiadat. Bé, doncs això és el que tinc entès. En 
tot cas si ens poden fer arribar el currículum així ho podríem contrastar. 

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Jo volia fer menció a 
una cosa que ha dit la senyora Montiel, perquè nosaltres sí que ens hem sentit al·ludides, no 
perquè ella ho hagi dit ara, sinó que és un argument que el govern insistentment va fent servir, 
que és això de què quan parla de gent que mai no hem tingut responsabilitats de govern, ... jo 
he entès que ara no ho deia cap el nostre grup però com que insistentment el govern ho ha dit, 
doncs aclarir que nosaltres, Compromís per Cerdanyola, encara no hem tingut responsabilitats 
de govern però que no pateixi ningú que el dia que la ciutadania vulgui, quan nosaltres 
tinguem el recolzament, nosaltres les tindrem i les assumirem sense cap mena de por. La 
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nostra no és una actitud per l’oposició, nosaltres portarem aquesta actitud també al govern el 
dia que governem. I també volia fer menció a això que s’ha dit que de vegades s’han de 
prendre decisions doloroses quan s’està al govern. És curiós que les decisions doloroses 
sempre són contra els mateixos, conta els sectors més dèbils que són la classe treballadora i el 
conjunt de les classes populars. Llavors ens agradaria que algun dia aquest govern també 
prengués decisions doloroses però contra els poderosos, contra les entitats financeres i les 
grans empreses. Aquell dia tindrà el recolzament, serà una decisió dolorosa però pot comptar 
amb el recolzament de Compromís per Cerdanyola. Mentre les decisions doloroses sempre 
siguin contra els mateixos, doncs ens sap molt de greu però això nosaltres ho denunciarem, 
ens hi oposarem i per tant estarem sempre amb la mateixa decisió.

Seguidament es sotmet a votació el dictamen de la comissió informativa d’
alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament econòmic amb el següent 
resultat:

VOTACIÓ DEL DICTAMEN: S’aprova per  majoria simple  dels regidors i regidores 
assistents (7 vots a favor del grup municipal del PSC-PM, 4 vots en contra del grup municipal 
del PP, 4 vots a favor del grup municipal ICV-EUiA-E, 4 abstencions del grup municipal de 
CiU, 2 vots en contra del grup municipal CxC, 2 vots en contra del grup municipal d’
ERC-AM i 1 abstenció de la regidora no adscrita senyora Manuela Ortuño).

6. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE L'ACORD DE CONDICI ONS 
ECONÒMIQUES I SOCIALS PER AL PERSONAL FUNCIONARI AL  
SERVEI DE L'AJUNTAMENT DE CERDANYOLA DEL VALLÈS I D EL 
CONVENI COL·LECTIU PER AL PERSONAL LABORAL AL SERVE I 
DE L'AJUNTAMENT DE CERDANYOLA DEL VALLÈS REFERIT AL  
COMPLEMENT PER BAIXA PER INCAPACITAT TEMPORAL

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament local que es transcriu 
literalment a continuació:

El RDL 20/2012, de mesures per garantir l’estabilitat pressupostaria i foment de la 
competitivitat, contempla una modificació a l'article 9 i 10 que té caràcter bàsic pel qual deixa 
sense efectes el complements per baixa que s'havien pactat en l'acords/conveni i estableix un 
període de tres mesos per a poder fer negociació en els límits establerts en el propi RDL, 
finalitzant aquest límit el 14 d'octubre de 2012.

En l'àmbit de la negociació que s'han realitzat en reunions dels dies 17 i 24 de setembre de 
2012 amb CCOO, UGT, CSIF i SFP, s'ha acordat  els complements màxims que estableix el 
RDL 20/2012, i establint els supòsits de caràcter excepcional,  modificant per tant els articles 
36 de l'acord de condicions econòmiques i socials per al personal funcionari de l'Ajuntament 
de Cerdanyola del Vallès i l'article 40 del conveni col·lectiu per al personal laboral al servei 
de l'Ajuntament de Cerdanyola.

El Ple ACORDA
Primer .- MODIFICAR l'article 36 de l'acord de condicions econòmiques i socials per al 
personal funcionari al servei de l'Ajuntament de Cerdanyola i l'article 40 del conveni 
col·lectiu  per al personal laboral al servei de l'Ajuntament de Cerdanyola del Vallès que 



21

queden redactats de la següent manera, s'inclou a l'expedient el text de l'article i el seu annex 
que forma part integrant d'aquest acord:

Article 36 Malaltia o accident

En accident de treball, els funcionaris d’aquest Ajuntament compresos dins l’ àmbit de 
aplicació d’aquest acord percebrà el 100% del seu salari durant el període de baixa, 
complementant l’import del subsidi que pugui fer efectiu la Seguretat Social, amb una duració 
màxima de 12 mesos que és el termini màxim previst a la normativa vigent pels supòsits d’
accident de treball.

En els supòsits d’incapacitat temporal derivada de contingències comuns s’aplicarà els 
complements màxims que estableix la normativa vigent.

Amb caràcter excepcional i degudament justificat es podrà complementar fins al cent per cent 
els supòsits d’intervenció i hospitalització1. S’entendrà aquesta hospitalització derivada d’
intervenció fins l’alta mèdica,  i aquelles malalties  per contingència comú  considerades 
greus i excepcionals , seran de caire excepcional les que s’inclouen a l’annex.
Als efectes de complementar al cent per cent en els supòsits relacionats de malalties 
considerades greus i excepcionals, el treballador/a haurà d’aportar informe mèdic emès pel 
sistema públic de la seguretat social on consti que la malaltia greu que pateix el treballador/a 
està inclosa  dins les establertes a l’annex de malalties greus del la seguretat social., aquest 
informe es lliurarà al Servei d’Organització i RRHH només als efectes del complement al 
cent per cent  de la baixa per contingència comú inclosa en els supòsits considerats greus  i 
excepcionals. 
L’Ajuntament es reserva el dret a establir els controls facultatius necessaris. Els empleats o 
empleades poden ser cridats a examen mèdic per part d’especialistes mèdics designats per l’
Ajuntament. En el cas de negativa a assistir-hi a aquests reconeixements, decau el dret a 
percebre el complement d’incapacitat temporal a que fa referència aquest article.
En cap cas es recuperaran els dies per absència en cas de malaltia o accident.
Els treballadors compresos en l’àmbit d’aplica-ció de aquest conveni, hauran de presentar 
dins dels tres primers dies de malaltia o accident la corresponent comunicació de baixa 
mèdica oficial, havent d’aportar, posteriorment, els oportuns comunicats de confirmació de 
baixa setmanals.
Les absències en el treball no justificades amb el docu-ment mèdic acreditatiu corresponent 
seran deduïdes íntegrament.

Article 40 Malaltia o accident
En accident de treball, el personal laboral d’aquest Ajuntament compresos dins l’ àmbit de 
aplicació d’aquest acord percebrà el 100% del seu salari durant el període de baixa, 
complementant l’import del subsidi que pugui fer efectiu la Seguretat Social, amb una duració 
màxima de 12 mesos que és el termini màxim previst a la normativa vigent pels supòsits d’
accident de treball.

En els supòsits d’incapacitat temporal derivada de contingències comuns s’aplicarà els 
complements màxims que estableix la normativa vigent.

Amb caràcter excepcional i degudament justificat es podrà complementar fins al cent per cent 
els supòsits d’intervenció i hospitalització1. S’entendrà aquesta hospitalització derivada d’
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intervenció fins l’alta mèdica,  i aquelles malalties  per contingència comú  considerades 
greus i excepcionals , seran de caire excepcional les que s’inclouen a l’annex.
Als efectes de complementar al cent per cent en els supòsits relacionats de malalties 
considerades greus i excepcionals, el treballador/a haurà d’aportar informe mèdic emès pel 
sistema públic de la seguretat social on consti que la malaltia greu que pateix el treballador/a 
està inclosa  dins les establertes a l’annex de malalties greus del la seguretat social., aquest 
informe es lliurarà al Servei d’Organització i RRHH només als efectes del complement al 
cent per cent  de la baixa per contingència comú inclosa en els supòsits considerats greus  i 
excepcionals. 
L’Ajuntament es reserva el dret a establir els controls facultatius necessaris. Els empleats o 
empleades poden ser cridats a examen mèdic per part d’especialistes mèdics designats per l’
Ajuntament. En el cas de negativa a assistir-hi a aquests reconeixements, decau el dret a 
percebre el complement d’incapacitat temporal a que fa referència aquest article.
En cap cas es recuperaran els dies per absència en cas de malaltia o accident.
Els treballadors compresos en l’àmbit d’aplica-ció de aquest conveni, hauran de presentar 
dins dels tres primers dies de malaltia o accident la corresponent comunicació de baixa 
mèdica oficial, havent d’aportar, posteriorment, els oportuns comunicats de confirmació de 
baixa setmanals.
Les absències en el treball no justificades amb el docu-ment mèdic acreditatiu corresponent 
seran deduïdes íntegrament.

Segon.- INDICAR que els efectes d'aquest complements, tant per al personal funcionari 
inclòs a l'acord de condicions econòmiques i socials, com per al personal laboral inclòs en el 
coveni col·lectiu, seran del 15 d'octubre de 2012.

Tercer.- COMUNICAR a tot el personal de l'Ajuntament  mitjançant el butlletí de 
comunicació interna.

La regidora delegada d’organització i recursos humans senyora Montserrat Montiel manifesta 
que serà molt breu perquè ja es va explicar exhaustivament durant la comissió informativa d’
alcaldia- presidència. En principi el que es porta és una part d’aquest Reial Decret Llei i per 
tal de donar-li compliment es varen fer dues reunions com així consta en l’expedient amb tots 
els sindicats representants de la casa i el que es vol regular és el que marca el Reial Decret 
sobre les indisposicions transitòries i el que s’ha fet és un acord de màxims i s’ha consensuat 
tota la part d’aquest reial decret llei que parla de les situacions excepcionals i aquí és on s’ha 
arribat a l’acord i creu que com consta en tot l’expedient està refrendat per tots els sindicats. 
En aquest cas, és un Reial Decret Llei que es posa en marxa el dia 15 d’octubre i tenia que 
passar aquest Ple per ratificar-ho. 

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyora Manuela Ortuño (regidora no adscrita): El meu vot respecte a aquest acord serà 
favorable perquè s’ha arribat a negociar i s’ha arribat a un acord amb els sindicats. Si no s’
hagués actualitzat aquest acord al màxim el personal d’aquesta casa hagués sortit perjudicat. 

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): A veure, 
nosaltres no votarem en contra. Aquí entenem que podríem estar perjudicant als treballadors 
d’aquest ajuntament i realment el que fa és fer ús de l’apartat 5 de l’article 9 del Reial Decret 
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Llei, tot ampliant el concepte de malaltia greu i per tant els treballadors de baixa per aquest 
motiu cobraran des del primer dia el 100% del seu salari. Ara bé, tampoc el votarem a favor ja 
que entenem que suposa una pèrdua de drets dels treballadors. Segons el govern espanyol, i 
això ho trobo realment graciós, són mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i el 
foment de la competitivitat. Nosaltres, evidentment, el que entenem és que estem davant d’
una retallada més, d’una pèrdua dels drets dels treballadors, estem davant d’una altra burla del 
Partit Popular i qui torna a rebre és la classe treballadora quan, a més a més, el govern que fa 
aquestes retallades és un govern que està animant al frau fiscal, que a més a més retalla els 
ingressos en educació per injectar-los a Bankia i ho deixo aquí perquè la llista és llarga. 

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Bé, nosaltres hem de 
començar dient que ha de quedar molt clar que això que es sotmet a votació en el fons és una 
retallada en tota regla. Cal dir que passem  d’una situació en la que fins ara totes les 
treballadores i treballadors d’aquest ajuntament cobraven fins el cent per cent del seu salari en 
tots els casos d’incapacitat temporal, una cosa que a nosaltres ja ens sembla bé i la defensem i 
no només la defensem aquí sinó que pensem que això s’ha d’estendre al màxim de centres  de 
treball del sector privat, com es fa amb la negociació col·lectiva, però el que dèiem ... és una 
retallada perquè el que es fa és passar d’aquesta situació en què en tots els casos es cobra fins 
al cent per cent del salari, a retallar-ho i a tipificar els casos en els que sí que es cobrarà, la 
resta de casos no es cobrarà. Sabem que això ve derivat d’una modificació legislativa que ha 
impulsat el govern del Partit Popular, i a nosaltres el que no ens agrada i el que denunciem és 
que aquesta modificació un cop llegida traspua per tot arreu criminalització dels treballadors i 
les treballadores públiques i això ho han de tenir vostès clar perquè és així. Aquest decret 
criminalitza el treball de les treballadores i els treballadors públics. I per què diem això? 
Doncs perquè parteix de la premissa que totes les treballadores i treballadors públics abusen 
de les seves incapacitats temporals. Per tant abusen de la presumpció de culpabilitat de tot el 
personal públic i nosaltres en això, evidentment, estem completament en conta i ens hi 
oposarem allà on sigui, a la institució i al carrer. Novament es torna a carregar el cost d’
aquesta crisi sobre les esquenes de la classe treballadora, aquest cop i una altra vegada sobre 
les treballadores i treballadors públics. I diem això d’una altra vegada perquè malauradament 
això, agressions d’aquesta mena, s’han fet en moltes ocasions en els darrers anys i no només 
per governs qualificats de dretes, també des del govern tripartit del govern de la Generalitat es 
va fer una reducció del cinc per cent del salari com després va fer el govern de l’Estat i com 
ara ha tornat a fer, etc...  Hi ha moltes. És trist que això no sigui patrimoni tan sols de la dreta 
sinó d’aquells que es proclamen d’esquerres i han governat i ho han fet. Nosaltres no neguem 
que l’acord que avui es sotmet a votació sigui una millora sobre el Decret aprovat a Madrid, 
però hem de tenir clar que és un retrocés sobre el que hi havia fins ara. I ja hem explicat que 
és el que teníem fins ara i com quedarà. Per tant nosaltres diem que no ens oposarem a 
aquesta proposta d’acord perquè entenem que seria aplicar un decret que seria encara més dur, 
però evidentment no votarem a favor primer perquè no volem avalar cap retallada i segon no 
podem avalar, i ho diem clarament, una estratègia sindical de concertació constant. Perquè 
estem convençudes que en els temps actuals no cal més concertació, el que cal és conflicte 
social. El camí és el conflicte social. I, per exemple, tenim el proper 14 de novembre una bona 
oportunitat per dinamitzar aquest conflicte social, perquè sigui molt més potent i aquesta 
oportunitat és en forma de vaga general, no la desaprofitem. I nosaltres sí que volem aprofitar 
aquesta tribuna que tenim al Ple per fer una crida al conjunt de treballadores i treballadors i a 
tota la ciutadania en general a participar  en aquesta vaga general. 

Senyor Santiago Cayuela (regidor portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA-E ): Al 
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nostre grup no ens agrada que aquest punt hagi de venir aquí al Ple, perquè això és fruit d’un 
Reial Decret que ja s’ha mencionat que elimina drets absolutament justos dels treballadors i 
treballadores dels serveis públics. Dit això, en molts ajuntaments, a mi m’agradaria que en 
tots, s’està intentant arribar a acords d’interpretar el marge que deixa aquell Reial Decret 
perquè aquesta retallada dels drets dels treballadors i treballadores es vegi minimitzada al 
màxim. A mi no m’agrada tampoc que es vegi minimitzada, preferiria que no es toqués però 
si no s’aprova aquesta proposta que ha estat acordada amb els representants dels treballadors i 
treballadores, té el seu vistiplau, si no s’aprova en aquest Ple, s’aplicarà estrictament el Reial 
Decret, que tant han rebutjat les dues intervencions que m’han precedit, que jo també el 
rebutjo totalment i la meva formació així ho ha fet públicament, però tinguem present el que 
estem votant ara aquí en el Ple. Estem votant el màxim marge que et deixa aquest decret 
perquè aquesta lesivitat sigui menor, si no s’aprovés. Si tots els grups no votéssim o cap grup 
votés a favor d’això s’aplicaria el Reial Decret tal qual, i això no ho volen els representants 
dels treballadors i treballadores i molt menys els treballadors i treballadores d’aquest 
ajuntament, no ho volen. Saben que tenen l’espasa de Damocles que els ha posat el PP al 
darrere del seu coll i el que volen és que com a molt sigui una ferida i això no sigui un 
degollament. Ho dic perquè siguem conscients del què s’està portant avui a votació. Ho dic 
perquè precisament per la intervenció d’Esquerra Republicana i també per la de Compromís 
perquè al cap i a la fi han anat en el mateix sentit de vot. Aquest matí jo sentia el portaveu d’
Esquerra Republicana a la Diputació que s’ha parlat d’un acord pràcticament idèntic a aquest 
i ha fet servir una argumentació molt semblant a la que jo acabo de dir. Votarem a favor, deia 
el d’Esquerra Republicana, però si no s’aprova, sortiran perjudicats els treballadors i les 
treballadores. I no feia falta el seu vot i no feia falta perquè hi havia majoria suficient, però és 
important ser conscients del què es vota en un Ple en temes que ens venen sobrevinguts per 
decisions unilaterals i totalment de deslleialtat institucional, com és aquest cas, per part de l’
Estat. 

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Jo he de dir 
senyor Cayuela que em cansa una mica quan comença a parlar del que fa Esquerra a l’Àrea 
Metropolitana, a Sant Vicenç dels Horts, a d’altres poblacions... El que em sembla sorprenent 
és que s’han gastat 400.000 € en senyals CIT i,  encara no sap que estem a Cerdanyola del 
Vallés?

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Jo en resposta al 
senyor Cayuela, precisament per això que ha dit vostè, nosaltres no votarem en contra, perquè 
realment el que tocaria seria votar en contra, però en aquest cas per respecte a les seccions 
sindicals que han negociat el que han cregut, nosaltres ens abstindrem. Però ens abstindrem 
sense estar d’acord. Nosaltres pensem que les centrals sindicals no haurien de negociar cap 
retallada, el que cal és conflicte social. Però precisament per respecte nosaltres ens abstindrem 
i no el votarem en contra. Pot semblar bé o no però és la nostra proposta. Nosaltres insistim, 
no s’ha d’acceptar cap retallada, el que toca és conflicte social, sortir al carrer i defensar els 
drets adquirits amb anys de lluita i de dura lluita que ens han costat molts esforços a la classe 
treballadora.

Seguidament es sotmet a votació el dictamen de la comissió informativa d’
alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament econòmic amb el següent 
resultat:

VOTACIÓ DEL DICTAMEN: S’aprova per  majoria absoluta  dels regidors i regidores 
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assistents (7 vots a favor del grup municipal del PSC-PM, 4 vots a favor del grup municipal 
del PP, 4 vots a favor del grup municipal ICV-EUiA-E, 4 vots a favor del grup municipal de 
CiU, 2 abstencions del grup municipal CxC, 2 abstencions del grup municipal d’ERC-AM i 1 
vot a favor de la regidora no adscrita senyora Manuela Ortuño).

7. APROVACIÓ DEL NOMENAMENT DE LA COMISSIÓ MUNICIPAL  DE 
DELIMITACIÓ ALS EXCLUSIUS EFECTES DE PROCEDIR A LA 
FITACIÓ DEL TERRITORI DE L’EMD DE BELLATERRA 

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament local que es transcriu 
literalment a continuació:

D'acord amb el que estableix l'article 79 del Text refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, el Ple de l'Ajuntament de 
Cerdanyola del Vallès, en data 24 de novembre de 2005, va aprovar definitivament en via 
municipal la constitució de l'entitat municipal descentralitzada de Bellaterra, en base a la 
documentació que constava en el seu expedient administratiu, formada per la memòria 
justificativa, la proposta de bases que han de regular la prestació de serveis, el funcionament i 
el finançament de la futura entitat municipal descentralitzada, la delimitació territorial i la 
relació de béns a adscriure a la nova entitat municipal descentralitzada. Tot l’expedient es va 
trametre al Departament de Governació i Relacions Institucionals i previ  l'informe preceptiu 
de la Comissió de Delimitació Territorial i el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, per 
Decret 167/2009, de 3 de novembre, publicat al DOGC núm. 5499 de data 5 de novembre de 
20009 es va aprovar la constitució de l'entitat municipal descentralitzada de Bellaterra.

L’article 80.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril estableix que l’aprovació de la 
constitució de una entitat municipal descentralitzada comporta la la determinació dels límits 
territorials als quals s'estén la jurisdicció de l'entitat.

L’article 2 de l’esmentat Decret 167/2009, de 3 de novembre, estableix que l’entitat 
municipal descentralitzada de Bellaterra comprèn els sectors coneguts com a Bellaterra, Can 
Domènec i Turó de Sant Pau. Aquest mateix article preveu que els límits territorials de la 
nova entitat són els que consten en el plànol que figura en la pàgina 53 de l’expedient 
administratiu i que el Departament de Governació i Administracions Públiques, l’Ajuntament 
de Cerdanyola del Vallès i l'òrgan de govern de l’entitat municipal descentralitzada de 
Bellaterra estendran conjuntament l’acta de fitació dels límits aprovats. 

La Base primera de la documentació aprovada per l’Ajuntament a l’expedient de constitució 
de l’EMD estableix que “els límits territorials de la nova entitat són els que consten en el 
plànol que s’adjunta. Un cop aprovada la constitució de l’Entitat Municipal 
Descentralitzada, el Departament de Governació i Administracions Públiques, l’Ajuntament 
de Cerdanyola del Vallès i l’òrgan de govern de l’Entitat Municipal Descentralitzada de 
Bellaterra estendran conjuntament l’acta de delimitació i fitació dels límits, sense perjudici 
de que posteriorment, sobre la base de nova acta, l’Institut Cartogràfic de Catalunya 
elabori el quadern topogràfic en què es fixaran les coordenades de les fites de l’
atermenament i realitzi el mapa oficial de la nova entitat.“

En data 10 d’agost de 2012 amb número de registre d’entrada 15681 EL Director general d’
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Administració Local comunica a l’Ajuntament de Cerdanyola del Vallès que el dia 29 de 
novembre de 2012 a les 9 hores a la seu de l’Ajuntament es procedirà a la fitació del territori 
de l’EMD de Bellaterra i amb posterioritat es signaran les actes de delimitació i fitació, de 
conformitat amb allò que disposa l’article 44 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel 
qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats 
municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya en concordança amb l’
article 33 del mateix decret. 

L’article 33 del Decret 244/2007, de 6 de novembre preveu que l’acta de delimitació i fitació 
ha de ser signada, entre d’altres, per la comissió municipal de delimitació de l’ajuntament 
afectat i l’article 28 de la mateixa norma preveu que per acord plenari s’ha de nomenar 
aquesta comissió constituïda per l’alcalde o alcaldessa, dos regidors o regidores, el secretari o 
la secretària de l’Ajuntament i un tècnic.

Atès que l’Ajuntament de Cerdanyola del Vallès no té constituïda la comissió de delimitació 
territorial ni té aprovada la seva composició i resulta necessària la seva assistència a l’acte 
indicat que es celebrarà el dia 29 de novembre de 2012, el Ple

ACORDA

Primer. APROVAR LA CONSTITUCIÓ de la comissió municipal de delimitació als 
exclusius efectes de procedir a la fitació del territori de l’EMD de Bellaterra.

Segon. NOMENAR membres de la comissió municipal de delimitació esmentada a les 
persones que s’indiquen a continuació: 

- Sra. Carme Carmona Pascual, Alcaldessa de l’Ajuntament de Cerdanyola del Vallès.
- Sra. Eulàlia Mimó i Viader, regidora delegada d'activitat urbanística. 
- Sr. Francisco Ortiz Herrera, regidor delegat de finances i serveis econòmics.
- Sra. Carme Tobella Archs, Cap de la secció tècnica de planejament, gestió i obres. 
- Sra. Aurora Corral García, Secretària general de l’Ajuntament de Cerdanyola del 

Vallès. 

Tercer. INDICAR  als membres de la comissió municipal de limitació que el proper dia 29 de 
novembre de 2012 es procedirà a la fitació del territori de l’EMD de Bellaterra i hauran de 
compareixer a la seu de l’Ajuntament de Cerdanyola del Vallès. 

Quart.- NOTIFICAR  aquest acord als membres de la comissió municipal de delimitació i a 
la Direcció General d’Administració Local del Departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat 

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
més a fer-hi i no havent-hi cap es sotmet a votació el dictamen de la comissió informativa d’
alcaldia-presidència, organització, finances i desenvolupament econòmic amb el següent 
resultat:

VOTACIÓ DEL DICTAMEN: S’aprova per  unanimitat  dels regidors i regidores assistents.

8. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇ A 
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D'INTERVENCIÓ MUNICIPAL EN ESPECTACLES PÚBLICS I 
ACTIVITATS RECREATIVES (363/2012/032)

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’urbanisme, espai públic i ecologia urbana que es transcriu literalment a continuació: 

Mitjançant providència d’alcaldia, de data 13 de juny de 2012, s’aprovà la incoació de l’
expedient per a la modificació de l’ordenança municipal dels establiments de concurrència 
pública en l’àmbit de les activitats recreatives de restauració, musicals, de jocs i atraccions, 
audiovisuals, culturals i socials. Així mateix es constituí una comissió d’estudi per redactar el 
projecte d’aprovació de modificació de l’ordenança esmentada.
Reunida en diverses ocasions la comissió esmentada, el dia 14 de setembre de 2012, s’arriba 
a una redacció definitiva segons consta en l’acta que forma part de l’expedient proposant el 
text de l’avantprojecte per a la seva corresponent aprovació.

Pel que fa als aspectes modificats es tracta d’una adaptació a la normativa vigent, en concret, 
la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles públics i les 
activitats recreatives i el Decret 112/2010, de 31 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament d’
espectacles públics i activitats recreatives

Correspon al PLE DE L’AJUNTAMENT l’aprovació inicial de la modificació de l’ordenança 
de conformitat amb l’art. 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis, art. 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de 
règim local i l’art. 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
El procediment per l’aprovació serà el següent:
- Aprovació inicial del ple.
- Informació pública i audiència dels interessats, per un període mínim de trenta dies, 
perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments.
- Resolució de totes les reclamacions i els suggeriments i aprovació definitiva del ple. 
En cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment, l’acord inicial esdevindrà definitiu.

El Ple ACORDA
Primer . APROVAR  inicialment la modificació de l’ordenança municipal dels establiments 
de concurrència pública en l’àmbit de les activitats recreatives de restauració, musicals, de 
jocs i atraccions, audiovisuals, culturals i socials, que passa a denominar-se Ordenança d’
intervenció municipal en espectacles públics i activitats recreatives, que es troba en l’
expedient i que forma part integrant d’aquest acord.

Segon. SOTMETRE  a informació pública i audiència als interessats el present acord i el text 
de l’Ordenança per un termini de trenta dies a fi i efecte que puguin presentar reclamacions i 
suggeriments, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis en el Butlletí Oficial de la 
Província, el Diari Oficial de la Generalitat, en un diari dels de major difusió de Barcelona i 
el tauler d’edictes de la Corporació. Es considerarà aprovada definitivament si durant l’
esmentat període d’exposició pública no es presenten al·legacions ni reclamacions.

ANNEX

ORDENANÇA D’INTERVENCIÓ MUNICIPAL EN ESPECTACLES PÚ BLICS I 
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ACTIVITATS RECREATIVES.

PREÀMBUL

De conformitat amb l’art. 84 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, regulador de les bases del règim 
local, i art. 236 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya, les corporacions municipals estan facultades 
per intervenir en l’activitat dels ciutadans mitjançant l’aprovació d’ordenances i reglaments.

El Ple de l’Ajuntament de Cerdanyola del Vallès, en sessió que es va fer en data 25 de maig 
de 2006, va aprovar inicialment l’Ordenança dels establiments de concurrència pública en l’
àmbit de les activitats recreatives de restauració, musicals, de jocs, atraccions, audiovisuals, 
culturals i socials. En haver transcorregut el termini d’exposició pública sense que es 
presentés cap al·legació, l’ordenança esmentada es va entendre aprovada definitivament i 
publicada íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província núm. 233, de 29 de setembre de 
2006.

Arrel de l’aprovació de la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels 
espectacles públics i les activitats recreatives, i el Decret 112/2010, de 31 d’agost, pel qual s’
aprova el Reglament d’espectacles públics i activitats recreatives i d’altra normativa sectorial 
com la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d’incendis en 
establiments, activitats, infrastructures i edificis, fa necessari i imprescindible la modificació 
de l’ordenança municipal dels establiments de concurrència pública per tal d’adequar-la a la 
normativa vigent.

També s’ha volgut concretar de forma expressa el termini per presentar les sol·licituds de les 
llicències municipals per espectacles públics o activitats recreatives de caràcter extraordinari 
atès el gran número de llicències d’aquest tipus sol·licitades en el termini des de l’entrada en 
vigor de la Llei 11/2009 i la problemàtica sorgida al respecte. En el mateix sentit també es 
regula de forma expressa les terrasses interiors dels establiments oberts al públic pel que fa als 
horaris i els sorolls.

CAPÍTOL I, DISPOSICIONS GENERALS

Article 1.    Objecte.

1. L'objecte de la present ordenança és la regulació de les condicions tècniques i 
administratives dels espectacles públics i activitats recreatives definits a la Llei de 
regulació administrativa dels espectacles públics i activitats recreatives (Llei 11/2009), 
d‘acord amb la classificació de les activitats recreatives contingudes al Reglament d’
espectacles públics i activitats recreatives (Decret 112/2010),  que conté el catàleg dels 
espectacles públics, activitats recreatives i dels establiments i espais oberts al públic on 
aquests es duen a terme..

2. L'Ordenança regula les condicions municipals que s’han de complir per a la realització 
d’aquestes activitats  per tal d'assegurar-ne la qualitat, la seguretat, la comoditat i fer 
compatible l’exercici d’aquestes activitats amb els drets ciutadans a l'oci i a la 
tranquil·litat, així com minimitzar l’impacte al medi ambient.
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Article 2.    Normativa aplicable.

Totes les activitats i els establiments als quals es d’aplicació la present ordenança, hauran de 
donar compliment a tota la legislació vigent d’aplicació. 

Article 3.     Àmbit d'aplicació

La present Ordenança, sense perjudici d’allò que es preveu en les disposicions transitòries i en 
els articles relatius a locals de determinats grups i/o categories, s’aplicarà a tota sol·licitud de 
nova instal·lació, modificació substancial,  o adequació a la normativa vigent, presentada a 
partir de la seva entrada en vigor.

Queden excloses de l’àmbit d’aplicació de la present ordenança les activitats no subjectes a la 
Llei 11/2009, i les activitats extraordinàries  o en estructures desmuntables tret d’allò previst 
al capítol IV d’aquesta ordenança.

Article 4.     Classificació dels establiments.

Per raó de la seva activitat específica, els establiments atendran a la classificació definida d’
acord amb les definicions del Decret 112/2010 .

Article 5.   Zonificació del terme municipal amb incidència acústica.

S’estableix la següent classificació, d’acord amb el plànol adjunt i que forma part del cos d’
aquesta ordenança:

ZONA 0. ZONES D’EXCLUSIÓ D’ESTABLIMENTS : Exclusió d’activitats musicals 
(només autoritzacions especials o provisionals i expresses de l’Ajuntament)

ZONA 1. ZONA D’EXCEL·LENCIA ACUSTICA: només establiments de restauració. 

ZONA 2. ZONA DE QUALITAT ACÚSTICA (Montflorit i Bellaterra): s’acceptaran locals 
destinats a bars musicals fins a 100 persones amb restriccions especifiques quant a l’aïllament 
i a densitat d’ocupació. També s’admetrà locals per actuacions en directe amb horari diürn i 
limitat a 85 dB a l’interior.

ZONA 3. ZONA DE CENTRE URBÀ:
1. S’admetrà els bars musicals amb un aforament no superior a 100 persones i locals per 

actuacions en directe amb un aforament no superior a 100 persones, amb horari 
restringit al dels bars musicals tret dels locals a que fa referència el punt següent, en 
ambdós casos amb restriccions especifiques quant a l’aïllament  i densitat d’ocupació. 

2. A la Zona 3 , es podrà ubicar qualsevol us recreatiu dels reglamentats per aquesta 
ordenança sempre que es compleixi les següents condicions.

- Distància mínima entre locals destinats a activitats recreatives i  habitatges existents o 
parcel·les que permetin construcció d’habitatges: 25 m.

- Aïllament acústic adient.
- Limitació superfície màxima per establiment de 500m2.
- Aforament màxim de 325 persones per establiment (o màxim de públic assistent).
- Distància mínima entre accessos d’activitats recreatives 50 m.
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- Locals previstos per a un aforament global màxim de 1.000 persones per polígon.

ZONA 4. ZONA DE PERMISIBILITAT ACUSTICA I DISCOTEQUES (Polizur):  S’
admetrà tota mena d’activitats recreatives. Locals previstos per a un aforament global màxim 
de 5.000 persones, amb un aforament màxim per  establiment de 750 persones, amb 
possibilitat de poder agrupar locals fins a un màxim de 1200 persones.

ZONA 5. UAB: idèntic a la Zona 4, amb una exclusió de 300 metres de distancia de qualsevol 
nucli residencial.

Article 6.    Llicències municipals i comunicacions.

Les llicencies municipals i comunicacions seran independents de qualsevol altra autorització 
administrativa legalment necessària, i tindrà el caràcter de modificable i revocable en funció 
de canvis en la normativa aplicable o el canvi en les condicions objectives.

També serà necessària l’obtenció de la llicencia municipal especifica per a la modificació de 
la classe d’establiment o activitat, ja sigui per transformació, adaptació i reforma, ampliació, 
reducció, o canvi d’emplaçament.

Article 7.    Documentació necessària 

Els projectes tècnics presentats per la tramitació de la preceptiva llicència hauran de contenir, 
a part de les dades indicades en la normativa d’aplicació , els següents detalls: 

a) CARACTERÍSTIQUES DE L'ACTIVITAT
- Les característiques del local i de l’edifici amb justificació del compliment de les 

condicions d’emplaçament, la situació en relació amb d'altres edificis o locals, els 
accessos i sortides i la classificació decimal.

b) DESCRIPCIÓ DE LA INSTAL.LACIÓ ELÈCTRICA.
- Descripció general de la instal·lació elèctrica, receptors i potencies instal·lades. Als 

plànols hauran de constar els quadres elèctrics i elements principals de les 
instal·lacions.

c) REPERCUSSIÓ SOBRE L’ENTORN I MESURES CORRECTORES
- Descripció de l'activitat en si mateixa i de la maquinària i instal·lacions, fonts musicals 

o acústiques previstes, personal al servei de l'establiment, relació de màquines 
recreatives previstes amb indicació del seu nombre i tipus, característiques 
higiènico-sanitàries (ventilació, serveis, etc.), cabuda del local amb referència a la 
normativa vigent en matèria de protecció d'incendis i d'Espectacles i Activitats 
Recreatives.

d) ESTUDI D’IMPACTE ACÚSTIC
- L’estudi acústic haurà de descriure l’aïllament, materials, característiques i sistema 

constructiu per garantir el compliment de la normativa en matèria de reducció del soroll 
d’aplicació al terme municipal de Cerdanyola del Vallès. 

- Es farà constar el nivell sonor en el local emissor en dB(A), l’aïllament acústic brut 
necessari per a complir els nivells de sorolls permesos, croquis en planta i secció de la 
posició relativa dels habitatges i locals contigus, especificacions de gruixos i pesos per 
m2 dels materials, detalls a escala 1:5 de les dobles parets o sostres, mesures correctores 
previstes per a sorolls d'impacte, com ara billars, cadires, etc. Igualment, i si s'escau, 
caldrà presentar un estudi de nivells de vibracions, mesures correctores adaptades a les 
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instal·lacions de ventilació o condicionament d'aire i instal·lacions auxiliars. S’haurà de 
justificar el compliment de la norma tècnica d’aplicació.

e) PROTECCIÓ CONTRA EL FOC
- Es faran constar les característiques constructives i dels elements decoratius, estudi de 

la càrrega de foc, accessos i vies d'evacuació, llums de senyalització i emergència, 
resistència i estabilitat al foc de l'edificació i mesures de protecció contra incendis.

f) PLÀNOLS
- De situació a escala 1:2000, d'emplaçament a escala 1:500, de planta dels locals a escala 

1:50 o 1:100 i de seccions transversal i longitudinal a escala 1:50 o 1:100.

CAPÍTOL II, REGULACIÓ DETALLADA DELS ESTABLIMENTS.

SECCIÓ I. ESTABLIMENTS DE JOC I ATRACCIONS. 

Article 8.     Condicions específiques d’instal·lació.

Tots els establiments de joc i atraccions hauran d’aïllar acústicament el local, insonoritzar-lo i  
presentar un estudi tècnic justificatiu d’aïllament acústic partint de la pressió sonora mínima 
prevista de 80 dB(A) al local emissor.

SECCIÓ II. ESTABLIMENTS DE RESTAURACIÓ .

Article 9.     Definició dels establiments de Restauració.

Tenen la condició d'establiments de restauració aquells àmbits on es desenvolupen activitats 
que tenen com a objecte oferir menjars i begudes al públic assistent per ser consumits en 
l‘establiment. 

Article 10.    Instal·lació de fonts acústiques.

En el cas d’instal·lació en el seu interior de fonts acústiques (musicals, ambientals, etc.), 
aquestes no podran produir un nivell sonor superior a 75 dB(A).

Article 11.    Condicions específiques d'instal·lació.

Tots els establiments de restauració hauran d’aïllar acústicament el local, insonoritzar-lo i  
presentar un estudi tècnic justificatiu d’aïllament acústic partint de la pressió sonora mínima 
prevista de 80 dB(A) al local emissor.

Article 12.    Condicions mínimes dels locals.

1. L'alçada mínima lliure mesurada en qualsevol dels punts de les sales de públic en els 
establiments d'aquest grup haurà d’ésser de 2,50 metres en general. Per establiments de 
100 o més persones l’alçada mínima serà de 2,8 m. 

2. Els establiments d’aforament inferior a 50 persones hauran de disposar d’un magatzem 
de 6m2 de superfície mínima. Els establiments de cabuda igual o superior a 50 persones 
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sense arribar a 100 persones hauran de disposar d'un magatzem de 10m2 de superfície 
mínima. Els establiments per a més de 100 persones disposaran d'un magatzem de 
10m2 més 1m2 addicional per a cada 50 persones o fracció.

3. No es podran fer servir com a magatzem la zona de públic, els patis de llum comunitaris 
ni les terrasses o terrats privats. El magatzem ha d’estar ubicat dins l’establiment.

SECCIÓ III. ESTABLIMENTS MUSICALS I ÀUDIOVISUALS 

Article 13.    Zones per al seu emplaçament.

Es permetrà la instal·lació d’establiments musicals i audiovisuals en els següents 
emplaçaments:

ZONA 2. DE QUALITAT ACÚSTICA MONTFLORIT i BELLATERRA. S’acceptaran 
locals destinats a bars musicals fins a 100 persones amb restriccions especifiques quant a l’
aïllament i amb una distància mínima entre els accessos a diferents establiments de 300 m. 
També s’admetrà locals per activitats de cafè teatre i cafè concert en les mateixes condicions 
que els bars musicals i amb horari diürn i limitat a 85 dB(A) a l’interior.

ZONA 3. DE CENTRE URBÀ: S’admetrà els bars musicals amb un aforament no superior a 
100 persones i locals per activitats de cafè teatre i cafè concert amb un aforament no superior 
a 100 persones. En ambdós casos amb restriccions especifiques quant a l’aïllament i amb una 
distància mínima entre establiments contigus de 60 m. 

ZONA 4. DE PERMISIBILITAT ACUSTICA I DISCOTEQUES POLIZUR i ZONA 5, 
UAB. S’admetrà els establiments amb un aforament màxim de 750 persones, amb possibilitat 
d’agrupar locals o establiments fins a un màxim de 1200 persones.

Article 14. Altres condicions d'emplaçament.

Queda prohibida la nova instal·lació d'establiments musicals i audiovisuals en els següents 
emplaçaments:

1. En illes on ja existeixin establiments musicals i/o audiovisuals i/o jocs d’atzar que 
representin més de 5 establiments per hectàrea.

2. En illes on ja existeixin establiments musicals i/o audiovisuals i/o jocs d'atzar que 
representin un aforament total màxim de 1500 persones per hectàrea.

3. En un radi de 100 metres d’edificis sanitaris, i d’altres establiments de residència 
col·lectiva  existents i que disposin de la corresponent llicència municipal o de 
parcel·les que permetin aquests usos.

CAPÍTOL III,  DISPOSICIONS COMUNES A TOTS ELS ESTABL IMENTS

Article 15.    Condicions general d’instal·lació. 

1. Davant de les portes d’accés o d’emergència dels locals de joc i atraccions, musicals i 
audiovisuals i on es realitzin espectacles, quan la capacitat dels mateixos excedeixi de 
les 300 persones, el titular concertarà zona de prohibició d’aparcament de vehicles, 
durant l’horari de funcionament, degudament senyalitzada amb rètols visibles. 
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2. Les portes d’emergència disposaran d’obertura antipànic i es trobaran sempre en 
perfecte estat d’utilització durant el funcionament de l’activitat. Les vies d’evacuació i 
les portes d’emergència estaran permanentment lliures d’obstacles.

3. L’enllumenat d’emergència i el de senyalització han de mantenir-se en perfecte estat. S’
instal·laran les senyalitzacions de sortida o sortida d’emergència. Les portes que 
comuniquin amb l’exterior i amb vies d’evacuació comuns hauran de disposar a l’
alçada de la vista d’un espai transparent que faciliti l’orientació del públic.

4. Totes les activitats disposaran d’una farmaciola convenientment dotada per a prestar els 
primers auxilis en cas d’accident.

5. Els locals afectes a aquesta ordenança han de tenir un nivell lumínic uniforme que no 
produeixi zones de penombra. Durant el funcionament de l’activitat tindran un nivell d’
il· luminació mínima entre el paviment i un pla de dos metres sobre el mateix de 5 Lux 
els establiments  on es realitzin espectacles  i 10 Lux els restants.

6. En cada un dels esglaons de les escales dels locals dels establiments on es realitzin 
espectacles s’instal·laran pilots de senyalització reglamentaris en baixa tensió.

7. Cap dels establiments regulats per aquesta Ordenança podrà tenir accés des d'espais 
comuns o privatius vinculats a l'ús d'habitatge.

Article 16.    Condicions mínimes de prevenció, protecció i extinció d'incendis.

1. Les sortides d'emergència no es podran practicar a través d'espais comuns de 
l'edificació.

2. En els casos que no es permeti l’exercici de l’activitat en planta soterrani, s’hi acceptarà 
les dependències no accessibles al públic i els serveis sanitaris. 

3. A l'interior dels locals, i entre les taules o seients, es disposarà de passadissos de les 
següents amplades mínimes:

a) 1,20 metres per als passadissos principals.
b) 0,80 metres per als passadissos secundaris.

Article 17.    Extracció de fums.

1. Tots els establiments que disposin de cuina o qualsevol altra instal·lació que produeixi 
fums o bafs, hauran d’instal·lar una campana per a la seva extracció a l'exterior de 
l'establiment, per damunt de la coberta de l'edifici.

2. No es permetrà, en cap cas, les campanes extractores que facin recircular l'aire a 
l'interior del local desprès de filtrar-lo.

3. Les instal·lacions d'extracció de fums compliran allò que contemplin les normes vigents 
en la matèria, i en tot cas, les xemeneies seran 2 metres més altes que qualsevol 
edificació situada en un radi de 15 metres. Quan tècnicament no sigui possible subjectar 
la xemeneia, es podrà substituir per una campana de filtració amb carbó activat.

4. Les xemeneies, per a gasos produïts per combustió, es construiran amb tub calorifugat, i 
la conducció des de la campana extractora o punt de captació fins l’exterior de l’edifici 
serà continu i independent de les xemeneies comunitàries. La sortida final de la 
xemeneia ha de sobresortir del caixó de ventilació comunitari per evitar retorns pel 
shunt comunitari com a mínim dos metres.

5. S’instal·larà un sistema d’unió antivibratori entre el tub de sortida de l’extractor i la 
xemeneia per evitar la transmissió de vibracions.

6. Els aparells de ventilació i d’extracció s’instal·laran a l’interior del local i disposaran de 
sistemes antivibratòris i d’aïllament acústic.
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7. Quan es produeixin modificacions sobrevingudes per noves edificacions que afectin al 
compliment d’aquest article amb generació de molèsties a tercers, hauran de ser 
subsanades pel titular de l’activitat en un termini de 30 dies. .

Article 18.    Mesures de col·laboració cívica.

1. En els establiments regulats per aquesta ordenança,  en aquells casos que la 
reglamentació així ho determini, és obligatori disposar com a mínim d'una persona 
encarregada de la vigilància de l’establiment. 

2. El titular de la llicència estarà obligat abans de l'inici de l'activitat, a comunicar a la 
Policia Local , tot justificant-ho documentalment, el nom de la persona o empresa que 
hagi de prestar els servei de seguretat i vigilància. Igual obligació es produirà quan hi 
hagi qualsevol canvi de titularitat de l’activitat.

3. L'esmentat servei de seguretat i vigilància serà responsable d'advertir al públic dels 
possibles incompliments dels seus deures cívics, com la producció de sorolls, 
l'obstrucció de sortides de emergència i del trànsit de vehicles i d'altres similars. En cas 
que les seves recomanacions no fossin ateses, haurà d'avisar immediatament als serveis 
d'ordre públic corresponents, sense perjudici de les sancions que es puguin imposar.

Article 19.    Activitats múltiples.

1. Quan un establiment es dediqui a diverses activitats recreatives o espectacles públics , 
sempre que es tracti d‘activitats compatibles físicament, tècnicament i legalment, a les 
llicències municipals es farà constar cada una de dites activitats amb especificació de 
l‘activitat principal del local. Si l‘establiment, l‘estructura o el recinte té diversos espais 
independents d‘ús diferenciat, s‘haurà d‘expressar l‘aforament de cadascun d‘ells i 
l‘activitat que s‘hi desenvolupa.

2. Quan un establiment desenvolupi diferents activitats li seran d'aplicació les condicions i 
limitacions més rigoroses tendint a protegir l'interès públic.

Article 20.    Càlcul de la distància entre establiments i d’altres edificis.

Als efectes del que disposa aquesta ordenança, la distància entre locals es calcularà en línia 
recta, sobre la vialitat i entre els accessos més propers.

Article 21.    Cabuda dels locals (aforament / ocupació).

Als efectes de càlcul de les mesures de seguretat estructural contra incendis: 
compartimentació, evacuació, resistència al foc, etc, es considerarà cabuda mínima la que 
resulti de l’aplicació dels valors de densitat d’ocupació del Codi Tècnic d’Edificació i 
reglamentació complementaria.

La cabuda real quedarà fixada pel titular amb les limitacions que s’estableixin a la llicència. 
En cap cas el titular no ultrapassarà en el funcionament de l’activitat, la cabuda real 
autoritzada (aforament/ocupació).

Article 22.    Aïllaments acústics.

1. Tots els establiments regulats per l’Ordenança hauran de tenir l’aïllament acústic mínim 
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necessari perquè les immissions als locals veïns afectats no sobrepassin els nivells 
assenyalats per la reglamentació vigent. En cap cas s’exigirà nivells inferiors. 

2. L’estudi i la mesura de l’aïllament acústic normalitzat (R’) es farà segons determina el 
CTE i la reglamentació complementària vigent per garantir que en els locals contigus 
afectats pels sorolls no es produeixin immissions superiors a les permeses. 

3. El projecte d’aïllament acústic es farà a partir de mesures reals.
4. Tots els establiments amb un nivell sonor interior superior als 75 dB(A), han d’exercir 

la seva activitat amb les finestres i portes tancades i disposar de doble porta amb 
vestíbul que haurà de complir les distàncies mínimes reglamentaries.

5. Per a establiments destinats a activitats de restaurant, bar i restaurant-bar es partirà d'un 
nivell sonor interior d'utilització de 80 dB(A) o superior. Per a la resta d’activitats 
catalogades als annexos I i IV del Reglament d’espectacles públics i activitats 
recreatives es partirà d'un nivell sonor interior d'utilització de 92 dB(A) o superior.

6. Tots els establiments (tret dels implantats a la zona 4 i zona 5) que instal·lin fons 
acústiques, amb capacitat per produir un nivell sonor superior a 75 dB(A), hauran d’
instal·lar un dispositiu precintable de garantia suficient per limitar l’emissió de so, 
assegurant que per cap circumstància es superin els límits màxims admissibles.

7. El mobiliari (cadires, taules, etc.) o qualsevol element mòbil (portes, elevaplats, etc.)  i 
les instal·lacions (motors, porta metàl·lica enrotllable, ventiladors, cambres 
frigorífiques, climatització, canonades d’aigua, etc.) i màquines recreatives (tipus A i B, 
futbolins, billars, etc.) hauran de tractar-se de forma que s’eliminin les molèsties per 
cops d’impacte i transmissió de vibracions que es produeixen i es transmeten per via 
estructural i aèria.

8. Es faran mesures de comprovació del grau d’aïllament obtingut per comprovar si els 
resultats de l’aïllament acústic s’ajusten als proposats en el projecte i s’emetrà un 
certificat  per un tècnic competent on es garanteixi el compliment dels nivells d’
immissió requerits.

9. Tots els establiments han de tenir un fals sostre que eviti la reverberació (establir 
interval) i garanteixi l’aïllament acústic. El fals sostre es farà tant a la zona de públic 
com a la cuina i no tindrà ponts acústics. L’aïllament mínim del fals sostre serà de 10 
dB(A).

Article 23.    Ventilació dels locals.

Els establiments sotmesos a aquesta ordenança hauran de tenir garantida la ventilació forçada 
amb les finestres i les portes tancades, i els projectes hauran de justificar una renovació adient 
.

1. Quan hi hagi dependències de l’activitat (magatzem, sanitaris, etc.) instal·lats sota la 
rasant del carrer, serà obligatòria la instal·lació de ventilació forçada que disposarà de 
sistema d’accionament automàtic..

Article 24.    Horari de funcionament.

1. Els horaris d’obertura i tancament dels establiments objecte d’aquesta ordenança seran 
els fixats amb caràcter general per la Generalitat de Catalunya.  

2. Els establiments de restauració situats a la ZONA 1 tindran l’horari limitat al que 
estableix la normativa  de soroll com a horari diürn, prolongat en una hora tant a l’inici 
com al final.
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3. Els establiments situats  a la ZONA 2 només podran realitzar actuacions en directe en el 
mateix horari que en el punt anterior. Els establiments de restauració de tipus restaurant, 
que romanguin oberts més enllà de l’horari diürn establert a l’ordenança de soroll, hauran 
de complir les condicions d’instal·lació i disposicions específiques que aquesta 
Ordenança exigeix als establiments musicals i audiovisuals.

4. Els establiments de cafè teatre i cafè concert situats a la ZONA 3 limitaran el seu horari 
al dels bars musicals.

CAPÍTOL IV,  ALTRES DISPOSICIONS

Article 25.    Sol·licitud d’activitats recreatives de caràcter  extraordinari.

Totes les sol·licituds d’activitats recreatives i espectacles públics de caràcter extraordinari 
regulats en els arts. 42 i següents de la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació 
administrativa dels espectacles públics i les activitats recreatives i el capítol tercer del Decret 
112/2010, de 31 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament d’espectacles públics i activitats 
recreatives, s’hauran de presentar amb una antelació d’un mes a la data de l’esdeveniment per 
tal de poder obtenir tots els informes necessaris per a la seva concessió. L’Ajuntament ha de 
resoldre sobre l’atorgament de la llicència i notificar-la en el mateix termini d’un mes a 
comptar de la seva sol·licitud. Si no hi ha resolució expressa dins d’aquest termini, la 
llicència s’entén denegada per silenci administratiu negatiu.

Article 26.    Terrasses i vetlladors en emplaçaments privats.

1. Les sol·licituds de terrasses o vetlladors aniran sempre vinculats a una llicencia d’
activitat recreatives o espectacle públic.

2. Hauran de complir amb els següents requisits tècnics:
- No es podran instal·lar fonts acústiques de cap tipus (musicals, televisions, etc).
- No s’admetran elements fixats de forma permanent, tret  que disposin de  la preceptiva 

llicencia d’obres, amb independència del material o sistema de construcció.
- En cas d’instal·lació d’estufes exteriors, aquestes només podran ser models homologats. 

El sistema d’escalfament garantirà al màxim l’optimització i eficiència energètica.
- Qualsevol instal·lació elèctrica a les terrasses inclosa la instal·lació d enllumenat haurà 

de complir el Reglament electrotècnic de baixa tensió i les instruccions tècniques 
complementàries que li son d aplicació.

- No es permetrà la instal·lació provisional de cap conductor elèctric en superfície.
- El titular de l autorització està obligat a advertir als seus clients i el públic assistent dels 

possibles incompliments dels seus deures cívics, tals com la producció de sorolls, essent 
responsable de les infraccions que es produeixin durant el desenvolupament de l activitat.

- El perímetre autoritzat i la seva zona d’influència hauran de mantenir-se en perfectes 
condicions d’higiene i netedat.

- Els horaris d’obertura i tancament de les terrasses s’ajustaran als mateixos que permet la 
normativa per instal·lació de terrasses i vetlladors en espais públics.

- En cas de realitzar la retirada i recollida de mobiliari i neteja de l’espai,  aquests s’
efectuaran de manera ordenada i silenciosa evitant cops, arrossegaments i altres sorolls 
per tal d’evitar possibles molèsties provinents d’aquestes operacions i s’adoptaran totes 
les mesures necessàries per garantir la convivència diürna i el descans nocturn als veïns. 
Aquestes tasques no es podran realitzar fora de l’horari autoritzar per la terrassa.

- No s’admetrà la col·locació de cap element auxiliar com congeladors, frigorífics, 
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planxes, etc.., com a mobiliari auxiliar. Únicament s’autoritzarà una taula d’ajut al servei 
que haurà d’estar dins l’àmbit de la terrassa.

- L’Ajuntament per molèsties reiterades als veïns o ciutadans, o altres causes degudament 
justificades, que s’hauran de notificar degudament al titular autoritzat, podrà modificar l’
horari establert o suspendre l’ús de la terrassa.

3. L’exercici de l’activitat a les terrasses i vetlladors en emplaçaments privats atendrà als 
següents horaris: 

- Temporada A (de l’1 d’abril al 30 de setembre)
De diumenge a dijous de 8h00’ fins a les 23h30’.

Divendres, dissabtes i vigílies de festius de 8h00’ fins a les 1h30’ del dia següent.

- Temporada B (de l’1 d’octubre al 30 de març)
Tots els dies de 8h00’ a les 23h30’.

Un cop finalitzat l’horari d’activitat es disposarà  de mitja hora a fi i efecte  de la recollida.

Es podran modificar, de forma motivada, aquests horaris mitjançant decret d’Alcaldia.

CAPÍTOL V, RÈGIM SANCIONADOR

Article 27.    Normativa d’aplicació

L’incompliment de la normativa vigent en matèria d’establiments oberts al públic, espectacles 
públics i activitats recreatives, comportarà la sanció de la infracció comesa.
Sense perjudici del que disposen els articles següents, serà d’aplicació pel que fa al 
procediment sancinador, la tipificació de les infraccions i la determinació de la sanció la Llei 
11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles públics i les activitats 
recreatives, i el Decret 112/2010, de 31 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament d’espectacles 
públics i activitats recreatives.

Article 28.    Persones responsables

1. Són responsables de les infraccions establertes en matèria d’establiments oberts al públic, 
d’espectacles públics i d’activitats recreatives que estableix la Llei 11/2009, les persones 
físiques o jurídiques que incorren en les faltes tipificades, ja siguin els organitzadors dels 
espectacles o de les activitats recreatives, els titulars de la llicència o les persones que han 
presentat les comunicacions prèvies com a titulars de l’exercici d’un dret o d’una 
activitat.

2. En el cas que la infracció sigui imputada a una persona jurídica, en són responsables 
solidàries les persones físiques que n’ocupen càrrecs d’administració o direcció que hagin 
comès la infracció o que hi hagin col·laborat activament, que no acreditin haver fet tot el 
possible, en el marc de llurs competències, per a evitar-la, que l’hagin consentit o que 
hagin adoptat acords que la possibilitin, tant si han cessat en llur activitat com si no.

3. Els responsables, encara que no tinguin la titularitat patrimonial dels immobles on hi ha 
els establiments oberts al públic als quals s’imposa el tancament, han de respondre, d’
acord amb la legislació civil, dels danys i els perjudicis que puguin patir els propietaris i 
els titulars dels drets sobre els immobles afectats com a conseqüència del tancament.

Article 29.    Infraccions i sancions
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1. Les infraccions dels requeriments efectuats per aquesta ordenança es classifiquen en 
faltes lleus i greus.

2. Són faltes greus:

a) Segon i successius incompliments de l’horari establert en aquesta ordenança per a les 
terrasses i vetlladors en emplaçaments privats.

b) Incompliment de l’obligació de no instal·lar fonts acústiques de cap tipus (musicals, 
televisions, etc.) a les terrasses i vetlladors en emplaçaments privats.

3. Són faltes lleus:

a) Primer incompliment de l’horari establert en aquesta ordenança per a les terrasses i 
vetlladors en emplaçaments privats.

b)    Incompliment de l’obligació del titular de l’activitat de comunicar a la Policia Local el 
nom de la persona o empresa que hagi de prestar el servei de vigilància i de seguretat de 
l’establiment.

c) Incompliment de qualsevol condició o requisit establert per aquesta ordenança, sempre 
que no estigui tipificat com a falta greu o en la normativa sectorial.

Article 30.    Sancions

Les infraccions tipificades per aquesta ordenança se sancionen d’acord amb els imports 
següents:

a) Infraccions lleus, 300 euros
b) Infraccions greus, 1000 euros.

Les actualitzacions d’aquests imports es realitzaran mitjançant decret d’Alcaldia.

Article 31.    Mesures sense caràcter sancionador

1. En els termes establerts per la legislació general de procediment administratiu, si les 
conductes sancionades haguessin causat danys o perjudicis a l’Administració, en la 
resolució del procediment, es podrà declarar l’exigència de reposició al seu estat 
originari de la situació alterada per la infracció i establir la indemnització 
corresponent.

2. En els casos de suspensió o modificació injustificades de l’activitat o de l’espectacle, 
d’acord amb les normes aplicables, podrà ser exigida la devolució de l’import de les 
entrades.

Article 32.    Mesures provisionals

1. El règim jurídic de les mesures provisionals adoptades un cop iniciat el procediment 
sancionador, les mesures provisionals adoptades abans d’obrir el procediment 
sancionador i les mesures provisionals immediates és l’establert en la Llei 11/2009 i el 
Reglament que desplega el règim legal d’aquestes mesures.
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2. L’òrgan municipal competent per adoptar les mesures provisionals previstes en els 
articles 61 i 62 de la Llei 11/2009 és qui té la competència per ordenar l’obertura del 
procediment sancionador.

3. Les mesures provisionals adoptades un cop iniciat el procediment sancionador 
exigiran l’audiència prèvia dels interessats per un termini de 10 dies, que en el cas d’
urgència degudament acreditada serà de 5 dies.

4. En el procediment instruït per adoptar mesures provisionals immediates, abans de 
dictar-se l’obertura del procediment sancionador, es donarà audiència als interessats 
per un termini de deu dies. En cas d’apreciar-se perill imminent per a la seguretat de 
les persones o risc greu derivat, entre altres, de les condicions de salubritat, sanitat o 
higiene dels establiments, les mesures provisionals es poden adoptar, sense necessitat 
d’audiència prèvia, amb previ avís, si és possible.

Les mesures provisionals immediates s’han d’acordar a través d’una resolució motivada, que 
expressi l’adequació entre la situació plantejada i la mesura o mesures adoptades. En la 
resolució s’haurà d’advertir que durant el termini de 5 dies els interessats poden examinar l’
expedient i formular les al·legacions i presentar els documents que considerin pertinents.

En els termes establerts a la legislació general de procediment administratiu, les mesures 
provisionals han d’ésser un cop iniciat el procediment sancionador confirmades, modificades 
o aixecades en l’acord d’iniciació del corresponent procediment sancionador, que s’haurà d’
efectuar en el termini de quinze dies des de l’adopció de les mesures. Aquestes quedaran 
sense efecte si no s’inicia l’expedient sancionador en aquest termini o si el seu acord d’
iniciació no conté cap pronunciament exprés respecte a aquestes mesures.

Aquestes mesures podran ésser efectives mentre subsisteixin les raons que motivaren la seva 
adopció.

Article 33.    Coordinació entre la Generalitat i l’Ajuntament

1. La direcció general i els serveis territorials competents en matèria d’espectacles 
públics i activitats recreatives, han d’informar amb la màxima celeritat a l’
Ajuntament, de l’obertura i de la resolució dels procediments sancionadors instruïts en 
el municipi per l’Administració de la Generalitat.

2. L’Ajuntament ha d’informar, amb la màxima celeritat, a la Direcció General i als 
serveis territorials competents en matèria d’espectacles i activitats recreatives de l’
obertura i de la resolució dels procediments sancionadors que instrueixi.

3. El departament de la Generalitat competent en matèria d’espectacles i activitats 
recreatives ha de desenvolupar la xarxa i el programari informàtic que faci possible la 
tramesa automàtica de la informació prevista pels dos apartats anteriors, i promoure’n 
l’ús per part de l’Ajuntament.

Disposició Derogatòria:

Queda derogada l’Ordenança municipal per a la regulació i millora de la qualitat sonora 
ambiental en el terme municipal de Cerdanyola del Vallès aprovada per acord del Ple de l’
Ajuntament el dia 29 d’abril de 1992 i publicada íntegrament al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona núm. 225, de 18 de setembre de 1992.
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El regidor delegat d’activitat econòmica senyor Santiago Cayuela manifesta que aquest tema 
que es porta avui al Ple tot i que s’ha comentat en diverses ocasions amb els grups 
municipals, dues juntes de portaveus, si no recorda malament, vol destacar que és un punt 
potser més important del què sembla, important en el sentit de la incidència que té a la ciutat. 
Per donar una dada, aquesta ordenança que avui es proposa modificar, genera quatre-cents 
expedients anuals, només el que són les activitats ordinàries, ja no diu les activitats 
extraordinàries puntuals com pot ser demanar una plaça per fer una activitat, etc. que també 
són uns quants centenars d’activitats més al cap de l’any. Per tant té una incidència per la 
ciutadania de Cerdanyola molt significativa i especialment en l’activitat comercial de 
Cerdanyola i especialment en l’activitat econòmica del municipi. Tenen l’ordenança vigent 
des de l’any 2006 i des de aleshores fins ara hi ha hagut un canvi molt rellevant que és que la 
Generalitat va aprovar la Llei 11/2009 que és la que regula aquestes activitats i posteriorment 
al 2010 es va fer el reglament. Clar en funció d’aquell reglament s’ha de recordar que aquí la 
potestat normativa la té la Generalitat i que això deriva de la Directiva de serveis, aquesta 
famosa que s’ha fet la transposició, tant a l’Estat Espanyol com a Catalunya. S’ha de tenir que 
la capacitat normativa la té la Generalitat però és veritat que aquesta llei i aquest reglament 
permeten a l’ajuntament l’adaptació de la realitat de cada municipi, i són diversos els 
municipis que estan treballant l’adaptació d’aquesta ordenança. I avui, el que es proposa aquí 
és precisament això, adaptar-ho a la realitat de Cerdanyola. No es vol estendre més perquè ja 
ha dit abans que es va explicar en la Junta de Portaveus, el tècnic responsable d’activitats, ho 
va explicar als diferents portaveus, després han tingut reunions amb els representants de les 
associacions de comerciants de la ciutat i també del gremi de l’hosteleria. Els van fer arribar, 
els del gremi de l’hosteleria, una apreciació que modificava el règim sancionador i s’ha 
recollit, que no es castigués tant els primers incompliments com el que és la reincidència amb 
aquests incompliments de l’ordenança. I per part de l’associació de comerciants, inicialment 
aquesta ordenança el que feia era derogar una ordenança que és molt especifica de Cerdanyola 
que és la dels eixos comercials, els carrers més cèntrics comercialment parlant de Cerdanyola 
que ja sabem que tenen unes restriccions especials des de l’any 2006 i encara fins i tot més 
restrictives des de l’any 2008. L’acord a què han arribat amb les associacions de comerciants 
és que, igual que per aquesta ordenança es va fer una comissió tècnica que després ha fet un 
treball també polític i social, diguem social per dir-ho d’alguna manera, relacionada amb els 
agents implicats, és que es constituirà una altra comissió immediatament després que s’aprovi 
inicialment aquesta ordenança, si és que avui s’aprova inicialment, per treballar una nova 
ordenança d’eixos comercials que seria la que derogaria l’actualment existent, perquè 
lògicament hi ha certa preocupació dins dels comerços, sobre tot d’aquests carrers cèntrics, de 
com es regula l’ubicació de noves activitats en aquests carrers principals, principals en el 
sentit comercial, perquè tots els carrers són igual d’importants. Dir una qüestió que creu que 
és rellevant, que aquí també es regula on es poden concentrar activitats d’oci nocturn, que són 
les que de vegades generen més conflictivitat, perdonin l’expressió, perquè no li agrada dir la 
paraula conflictivtat, però sí que acaba esdevenint conflictivitat entre l’activitat del negocia 
aquell en concret i el descans de la ciutadania a determinades hores de la matinada. Llavors el 
que s’ha procurat és mantenir, com ja estava fins ara, la zona del Polizur, que és la que està 
més allunyada dels habitatges, però sí que s’ha donat un espai d’oci nocturn a la zona de la 
Bóbila amb unes restriccions que consten a l’ordenança i que són, precisament per mantenir o 
perquè puguin quedar respectats els drets dels veïns en quant a sorolls perquè es posen unes 
distàncies de seguretat i sobre tot també es posen unes condicions d’un màxim de volum de 
persones per establiment que puguin tenir oci en aquesta zona de la Bòbila. Desitja que tingui 
el màxim de consens en aquesta sala de Plens. És veritat que ara és una aprovació inicial i que 
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hi haurà l’exposició al públic i que tothom podrà fer les seves observacions però després de 
haver-ho parlat amb els grups, com que no s’han rebut més propostes entèn que és del grat 
dels grups, però bé, es tracta d’una aprovació inicial que espera que sigui del major consens 
possible.

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Primer de tot el 
que voldria dir és que l’expedient estava incomplet, i incomplet vull dir que el que portem a 
Ple no hi era. Vull dir que ens agradaria que els expedients estiguessin complerts 
quaranta-vuit hores abans i aquest mateixa tarda encara faltava informació. A veure, nosaltres 
el que demanem també al govern és que quan l’ajuntament fa actes de diferent tipologia, ja 
que hi ha una sèrie de mesures que han de complir aquests establiments, jo crec que l’
ajuntament ha de donar exemple i que també ha de complir amb una sèrie de mesures que de 
fet des del nostre grup ja s’ha anat advertint que no s’estaven complint, i això ja s’ha fet 
varies vegades i potser com que ja ho hem fet amb paraules, haurem de passar a actuar d’una 
altra manera. I per acabar, el que també els hi demanem i que de fet anem fent al llarg dels 
consells de comerç, que realment són repetitius i si mirem les actes és tota l’estona el mateix, 
que el govern a banda de posar, o d’imposar, una sèrie de normes el que hauria de fer és 
potenciar el comerç d’una vegada per totes. El comerç de Cerdanyola està ferit de mort, no 
veiem que hi hagi cap tipus de proposta a sobre de la taula per tant de potenciar-lo, i amb 
aquest immobilisme el que anirà passant és que amb la crisi que tenim i amb les 
característiques de ciutat que tenim, el comerç de la ciutat anirà poc a poc morint, perquè això 
és el que està passant, cada vegada hi ha més comerços buits i veiem que hi ha un 
immobilisme total per part del govern de la ciutat. Per tant el que sí que els hi demanaríem és 
que comencin a fer alguna cosa que no estan fent res, per més que parlin del Firestoc, per molt 
que parlin de la Fira de Santa Llúcia, ja sabem quines són les queixes i les reindivicacions 
dels comerciants. Que facin alguna cosa que vagi més enllà d’aquestes fires que ja fa anys que 
s’estan portant a terme, que pensem que ja estan prou bé però que es podrien millorar i que, 
com deia, comencin a donar exemple i que quan hi hagi concerts es compleixin les 
normatives i que el cablejat estigui ben protegit, les tanques siguin les que toquen, etc. 

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Nosaltres volíem 
explicar el perquè ens abstindrem i justament ho voldríem explicar perquè no considerem que 
aquesta ordenança sigui de poca importància per la ciutat sinó simplement perquè hem de 
reconèixer que no hem pogut treballar-la com ens hauria agradat. Per tant és una aprovació 
inicial i ens reservem el dret de manifestar la nostra posició a través de les possibles 
al·legacions que puguem fer en aquest temps.

Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU): Efectivament, com ha 
dit el regidor, això és una aprovació inicial, s’obre un període en el que podran haver-hi, 
incorporacions i modificacions fins a l’aprovació definitiva. Per tant en aquesta aprovació 
inicial nosaltres ens abstindrem amb la confiança a l’aprovació definitiva de poder-hi donar 
suport. Nosaltres som conscients que aquesta ordenança està molt marcada per tot el que són 
els ordenaments de la Generalitat i fins i tot per la transposició de normatives europees. Per 
tant som conscients que l’ajuntament tenim les mans bastant lligades amb els marges en què 
poder avaluar algunes coses. Aquesta ordenança és important perquè ha de poder garantir tres 
elements. Un és la seguretat amb què es fan els actes al carrer, d’altra banda  el poder 
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respectar la convivència amb què es fan els actes a la ciutat, però hi ha una tercera qüestió que 
per nosaltres és molt important i potser és la que més dificultats té i és la d’incentivar i 
dinamitzar que les iniciatives de les activitats dels comerços també es facin al carrer. Les tres 
coses, garantir la seguretat, garantir la convivència però alhora incentivar que es facin coses, 
que al carrer hi hagi animació, que al carrer puguin haver-hi espectacles col·lectius, ... doncs 
en això cada dia veiem més que és més dificultós que hi ha més traves administratives, que hi 
ha més dificultats, no? Aleshores una ordenança com aquesta el que ha de fer és intentar que 
aquests tres elements siguin compaginats, siguin possibles. Nosaltres sabem també que més 
enllà de l’ordenança aquí tindrà molt a veure l’actitud, per dir-ho d’alguna manera, en que el 
propi ajuntament faciliti moltes qüestions, en què els tràmits administratius no siguin més 
farragosos del què han de ser, en què hi hagi agilitat, en què hi hagi bona comunicació i per 
tant en què es facilitin coses, que s’aposti pel sentit comú, perquè de vegades no les lleis, les 
ordenances, de vegades, són les que més fàcil poden fer les coses. Nosaltres volem saludar i 
felicitar pels acords que sabem que s’ha arribat amb el gremi d’hosteleria, associacions de 
comerciants, recollint aspectes que es demanaven i ens felicitem i agraïm que hagi estat així, 
alhora que també ens alegrem que s’hagi retirat finalment la derogació de l’ordenança dels 
eixos comercials , que ens sembla bé que en parlem amb més calma i que veiem si es 
necessari i en quines condicions. I, per tant, des d’una perspectiva positiva, com que hi haurà 
un període d’al·legacions i ens sembla que hi podem fer alguna aportació encara, nosaltres 
avui ens abstindrem en aquesta aprovació.

Senyor Santiago Cayuela (regidor delegat d’activitat econòmica): Molt breument perquè 
bàsicament he vist que no hi havia una oposició frontal sinó només unes petites 
puntualitzacions. A veure, l’ordenança que portem no només és una ordenança des d’un punt 
de vista administratiu. Perdó, primer una prèvia. Jo abans que es celebrés la Junta de 
portaveus, el dilluns passat, com que ja havíem tingut una reunió amb l’associació de 
comerciants el divendres anterior, i per tant ja havia passat per la comissió informativa, jo 
dimecres a la comissió informativa ja vaig comentar que teníem pendent una reunió amb l’
associació de comerciants. Em vaig dirigir a la Secretària per assegurar-me que estava tot 
recollit tal qual havíem quedat, llavors, jo per això vaig interpretar i em va dir que sí, que 
teníem constància, o vaig interpretar l’expressió que l’expedient estava totalment complert 
perquè clar aquella modificació jo, com que no sóc jurista no sabia si era, com diuen 
substancial o no, i la Secretària em va aclarir que no era substancial perquè es tractava d’una 
disposició derogatòria i per tant es podia recollir i per tant, abans d’anar a la Junta de 
Portaveus ja em vaig assegurar que anés al Ple, perquè la veritat és que preferíem si hi havia 
problemes posar-ho al Ple que toqués. Ho dic perquè en el sentit de l’expedient jo tenia entès 
que estava completament acabat perquè entre d’altres coses aquest expedient ja fa setmanes 
que el tenim enllestit i el que hem volgut és a partir d’aquestes quatre últimes setmanes 
ampliar el contacte amb les entitats i que els grups municipals tinguessin temps, perquè es va 
presentar el mes de setembre als grups municipals. Però be, encara hi ha més temps perquè 
ara hi ha el període d’exposició pública. Després dues qüestions ràpides. Com deia, l’
ordenança l’hem pogut fer també per què ajudés per impulsar la implantació de nous 
establiments comercials. I, a mi no m’acaba d’agradar la paraula regular, segurament a mi m’
agradaria que aquesta ordenança parlés d’endreçar una miqueta sobre els criteris de 
racionalitat, el que s’acaba de dir ara. I la veritat és que en les dues reunions que hem tingut 
amb les associacions de comerciants ens insistien molt, i crec que tenen raó, que hi ha coses 
que són una mica irracionals en la mateixa llei. Estic segur que com que aquesta llei es va fer 
amb entitats municipalistes, amb representats de les federacions de comerciants i la mateixa 
Generalitat, estic segur que això es canviarà perquè hi ha un element que va sortir en totes les 
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xerrades i que també ho hem parlat amb els grups municipals i que és que es tracta igual una 
activitat al carrer de 100 persones que una de 5.000 i això no té cap sentit. I som culpables 
tots, entre cometes, perquè culpable és sobre tot qui ho ha redactat, però vull dir, tothom qui 
va participar en la redacció. Jo crec que això és un fet que està demostrat i que s’ha de 
corregir. Aquí a Cerdanyola s’aplica igual que s’aplica a Sant Cugat, a Barberà, etc. perquè 
forma part de la llei i per tant s’aplica a tot Catalunya. Ara, aquí el que hem de fer és aplicar 
la racionalitat sense sortir-nos de la llei i en com es compleix aquesta llei, i està clar que no és 
el mateix una activitat de 50 o 100 persones que una de 5.000. Amb el tema de les traves 
també hem acordat en funció d’un escrit que ens van fer arribar les associacions de 
comerciants, i els ho vam proposar divendres i jo crec que és una proposta que funcionarà i 
també el gremi d’hosteleria, de treballar conjuntament uns models estàndards que ja 
pràcticament estiguin escrits a l’hora de demanar unes activitats extraordinàries, i que gairebé 
només tingui que signar la persona responsable, perquè això s’està treballant en altres 
municipis per fer uns models molt estàndards i dir: escolta què necessites? Necessito un 
protocol de seguretat, necessito una assegurança, necessito complir una sèrie de requisits que 
consten a l’ordenança i els hi farem un model tipus. I el que es fa és pràcticament, valgui l’
expressió perquè segurament no és l’expressió jurídica correcta, és una declaració jurada de 
què allò és correcte, sota la responsabilitat de qui ho signa. I fins i tot el que sí que hem 
arribat és a un acord que algunes activitats que ja es fan ara amb conveni, fins i tot es podrien 
ampliar, o sigui un conveni entre les entitats de la ciutat i l’ajuntament que es pot ampliar. En 
aquests convenis que ara es fan amb algunes entitats de forma molt puntual, segurament hi 
haurem d’aprofundir en fer més activitats amb convenis amb les entitats que figuren al 
registre de les entitats de Cerdanyola. Quan dic entitats em refereixo a totes: les culturals, les 
associacions de veïns, les econòmiques. les esportives, totes. I també els hi hem proposat, 
però això ja es un tema que anirà en el seu moment amb les ordenances fiscals, de fer un 
tractament diferent de les entitats sense ànim de lucre, és a dir de les entitats que treballen per 
la dinamització de la ciutat, amb tot el sentit de la paraula dinamització, de les entitats que ho 
fan amb ànim lucratiu. Aquest cap de setmana, per exemple, hi ha hagut una activitat 
lucrativa al Turonet, doncs allò té una taxa i un import perquè és una entitat estrictament 
lucrativa. Ara si ho fa, ho promou, una entitat que formi part del registre d’entitats de l’
Ajuntament de Cerdanyola, una entitat que treballa per la ciutat de Cerdanyola, doncs el que 
proposarem és que tingui un bonificació del 90% d’aquesta taxa perquè actualment són 500 € 
i una taxa de 500 € és molt elevada per segons quins tipus d’activitat. Així com per algunes és 
molt barata, per algunes entitats petites, o una entitat que no té recursos és molt elevada i això 
vaig interpretar que estava ben recollit i lògicament ho posarem sobre la taula en les 
ordenances.

Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de promoció econòmica):  Una mica per 
al·lusions, no sóc ponent d’aquest punt, però avui com que hi ha algun grup, especialment la 
senyora Helena Solà  que està disparant a tot arreu i a mi m’ha arribat, ... Quan diu 
immobilisme de política del comerç ... Miri, vostè ho ha dit. Diu que és repetitiu tot el que s’
està fent al comerç. Jo penso que tot el que s’ha vingut fent al sector del comerç ha estat i és i 
continuarà sent molt interessant, i ho hem de millorar. Per tant, benvinguda sigui la repetició, 
benvinguda sigui una Mostra de Cuina, benvingut sigui Firestoc, benvinguda sigui una 
Setmana del Bacallà, benvinguda sigui una Setmana del Bolet, que ara en parlarem. Per tant, 
hem d’intentar primer millorar aquestes i consolidar-les. A Firesctoc hem reduït i hem 
augmentat en un parell, en un any, en aquest cas el nombre de participants gràcies a una cosa 
molt fàcil, que és reduir els preus de la participació a la meitat. Jo accepto les crítiques, cap 
problema perquè sempre es pot fer més, i, evidentment, el sector del comerç ho està passant 
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molt malament però no està ferit de mort, tot al contrari hi ha un comerç. I aquí convido al 
públic i també al plenari, hi ha un comerç que tots el coneixem. A vegades sento a la senyora 
Solà que ens compara, moltes vegades, masses, em sembla, pel meu gust, amb Sant Cugat. 
Nosaltres no ens hem de comparar amb ningú, sinó defensar i parlar bé del nostre comerç 
sempre. Per tant ho nego. El nostre comerç no està ferit de mort. Per tant el que volem són 
propostes. Aquest govern intenta amb els serveis tècnics i també políticament, i aquest punt és 
una iniciativa més, millorar les condicions perquè es pugui donar un bon comerç. I jo li dic, i 
vostè què proposa? Doncs miri, jo ja que vostè ha parlat del consell de comerç i de les 
propostes que es fan allà, jo li diré dues propostes que vostè va fer en el darrer consell de 
comerç. Una, que no eren tanques, que vostè s’ho ha de llegir bé, eren els estands, del què es 
va queixar, una persona, va dir que els estands eren més antics. Vostè ha dit no sé què d’unes 
tanques. Jo li dic, que vostè va dir que per afavorir la participació i aquí hi ha membres del 
Consell de Comerç, s’havien  els mateixos participants de fer el muntatge, anar ben d’hora, 
amb els primers raigs de sol, dels estands i després posar a sobre el gènere. Això va ser una 
proposta de vostè que va fer i consta a l’acta. Li van rebutjar.  Jo li vaig explicar que eren de 
lloguer i abans eren de compra i li van rebutjar els comerciants. L’altra que va fer, que el 
català sigui vigilat, inspeccionat per l’ Ajuntament. Això ho va dir. Això em sembla que 
estava l’Enrique, estava la Montse Soley, i fins i tot hi ha un membre del gremi de l’hosteleria 
local que li va retreure, que només faltaria. Li va dir que a sobre que el comerç està amb la 
situació en què està hagi d’estar per aquests temes, respectable va dir, però que no tocava. Les 
dues propostes que vostè va fer no van agradar. Llavors quina política de comerç està 
proposant vostè?. Clar, perquè és molt fàcil dir que no es fa política de comerç i desprès vostè 
fa propostes que no les atenen. Un exemple que està fent aquest govern: Setmana del Bolet, 
del 2 a l’11 de novembre. Convido a tothom a anar als restaurants de Cerdanyola a gaudir-la. 
Estem fent un vídeo que està promocionant aquesta setmana del bolet. Jo mateix, demà amb 
el president del gremi farem conferència de premsa i dimecres aniré a Sabadell a parlar un 
quart d’hora de la setmana del bolet, que m’han convidat. Per tant, home, molt agosarat parlar 
d’aquest immobilisme i a més molta demagògia.

Senyora Helena Solà (regidora del grup municipal ERC-AM): A veure, quan parlava de 
repetició no em referia a que s’anés repetint la Mostra de cuina ni la Setmana del Bolet, sinó 
que el que em referia a repetir és a les queixes dels comerciants, pel que fa a l’aparcament, pel 
que fa la fira de Santa Llúcia, pel que fa a l’enllumenat de Nadal, etc. El que acostuma a 
parlar de Sant Cugat és el senyor Escoda no jo, però bé, que si vol li parlo de Sant Cugat. 
Propostes? Nosaltres tenim tot un programa i propostes i li hem fet unes quantes. De totes 
maneres si vol n’hi faig aquí una: comencin a fer una diagnosi i tirin endavant un pla per tal 
que el comerç de Cerdanyola enlloc d’anar-se enfonsant i anar morint lentament potser és 
revifi. I en segon lloc, jo crec que, bé, deu ser que jo no m’explico prou bé, o potser és que 
vostè no m’escolta suficient. A veure,  quan jo li vaig dir, proposant alternatives ja que el 
lloguer de les carpes era molt car, i de fet aquí hi ha dos regidors que estaven presents, li vaig 
dir que potser una possibilitat, perquè sap què passa?, que jo enlloc de formar part del 
problema intento aportar solucions, era que com es feia en altres ajuntaments, com és el cas 
de Palau-Solità i Plegamans, podia tenir les carpes l’ajuntament i els propis comerciants se les 
munten. Vaig aportar alternatives i aleshores vostè em va parlar dels llums de Nadal, que aquí 
feia anys que s’havien comprat els llums de Nadal i que les bombetes s’havien de canviar. Sí 
que és cert que els comerciants al posar una proposta damunt de la taula van dir que preferien 
pagar aquest lloguer i tenir les carpes muntades. Ara bé, quan vostè diu que jo vaig dir que s’
ha de perseguir a aquells comerciants que no parlen en català, ... No va anar així. El senyor 
Jaume Sobrevals, el tècnic, quan es referia a aquests qüestionaris que es van passant per les 



45

botigues, una de les comerciants va dir que hi ha botigues que no els entenen, ni en català ni 
en castellà, i es va referir a un grup en concret de població que estaven atenent al públic i no 
entenien ni el català ni el castellà. Jo vaig intervenir i vaig dir que els consumidors tenien 
dret, en cap moment vaig dir que es perseguís res, en cap moment vaig dir això. És més, avui 
he anat aquí al davant, i la persona m’ha atès en castellà tota l’estona i jo li he estat responent 
en català tota l’estona i no he anat a posar-li cap denúncia. El que vaig dir és que els 
consumidors tenim el dret, per llei, a ser atesos en català i que per tant, si hi havia aquestes 
dificultats d’idioma en un establiment, en tot cas això em resultava curiós, perquè el que no és 
possible és que hi hagi una persona en un establiment que no sàpiga parlar català ni castellà i 
que és un dret que tenim els consumidors, simplement. Senyor Ortiz, espero revisar l’acta, i a 
més a més, efectivament estava la senyora Montse Soley i el senyor Oliveres en el Consell de 
Comerç que suposo que li podran confirmar la meva versió. 

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Quan nosaltres diem que 
no hem tingut temps suficient per treballar-la com nosaltres voldríem no ens referíem a 
llegir-nos-la, que evidentment això sí que hem tingut temps a llegir-nos-la, ens referim a què 
nosaltres habitualment acostumem a treballar-ho amb  els agents implicats, això és del què no 
hem tingut temps suficient. Després aprofitar per dir que si estem parlant d’impulsar el 
comerç, impulsar la vida a la ciutat, doncs que anem en compte amb les ordenances que 
aprovem, anem en compte amb l’ordenança del civisme que ara tenim entre mans no sigui 
que acabem de matar la vida social d’aquesta ciutat. I, d’altra banda pel que fa al fet de no fer 
activitats no lucratives i tot això, també recordar que el desembre passat els dos grups del 
govern més Convergència van votar en contra d’unes al·legacions que el nostre grup va fer 
sobre l’ordenança número tretze que regula això, els preus públics, i ens sorprèn ara sentir 
això. Llavors ens preguntem, si resultava que estaven d’acord, per què se’ns van tombar? 
Potser perquè les havíem presentades nosaltres? Bé, ens resulta curiós perquè justament 
alertàvem d’aquest perill i volíem garantir que això no pogués passar.

Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de promoció econòmica): Molt breument i sense 
ànim de polèmica. Una de les altres coses que estem fent i que estem encantats de col·laborar 
en fer la setmana del Bolet, és el Pla Director de Comerç, que efectivament aquest ajuntament 
no té. Ja tenim clara la comissió i estem treballant en aquest Pla Director de Comerç, com 
sempre tard, segurament, però no n’hi havia i ho estem fent. I sobre el Consell de Comerç, a 
veure, és que jo li vaig explicar que aquest ajuntament havia comprat ja carpes i també llums 
de Nadal i que, a petició dels comerciants i amb un acord dels comerciants, es va decidir 
deixar de comprar carpes, llogar-les i fer com ho fem ara, que no ho vaig decidir jo. La seva 
proposta és que nova ser acceptada la seva proposta i ens van dir: quedemos com estem. Això 
és el que es va dir, sense acritud. A vegades les coses no són fàcils i de vegades t’has de fer 
entendre amb el que volen els comerciants. El que per un, que em sembla lògica aquesta 
proposta,  que pot ser una manera, doncs per ells, per la feina que tenen, pel temps que han de 
perdre ja els hi està bé que per 110 € puguin tenir tot el dia al Parc del Turonet aquesta carpa 
sense haver de fer res. Per tant, amb la col·laboració de l’ajuntament, evidentment, que li 
subvenciona part d’aquest muntatge. Jo penso que aquí no hi ha polèmica. 

Seguidament es sotmet a votació el dictamen de la comissió informativa d’urbanisme, espai 
públic i ecologia urbana amb el següent resultat:

VOTACIÓ DEL DICTAMEN: S’aprova per majoria simple dels regidors i regidores 
assistents (7 vots a favor del grup municipal del PSC-PM, 4 abstencions del grup municipal 
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del PP, 4 vots a favor del grup municipal ICV-EUiA-E, 4 abstencions del grup municipal de 
CiU, 2 abstencions del grup municipal CxC, 2 abstencions del grup municipal d’ERC-AM i 1 
abstenció de la regidora no adscrita senyora Manuela Ortuño).

9. APROVACIO PROVISIONAL DE LA MODIFICACIO PUNTUAL D EL 
PERI DE L’UAB PER A LA UBICACIO D’UN INTERCANVIADOR  DE 
TRANSPORT PÚBLIC A CERDANYOLA DEL VALLES 

La Secretària explica de forma resumida el contingut del dictamen de la comissió informativa 
d’urbanisme, espai públic i ecologia urbana que es transcriu literalment a continuació:  

El 6 de juny de 2012, la Junta de Govern Local va acordar en primer lloc,  aprovar inicialment 
la modificació puntual del Pla Especial de Reforma Interior de la Universitat Autònoma de 
Barcelona, per a la ubicació d’un intercanviador de transport públic, promoguda per la UAB. 
En segon lloc, sotmetre la proposta a informació pública durant un mes i en tercer lloc es va 
sol·licitar l’emissió d’informe a l’Agència Catalana de l’Aigua i a l’Autoritat del Transport 
Metropolità, Àrea de Barcelona, sobre els aspectes de la seva competència.

L’esmentada modificació puntual ha estat sotmesa a informació pública, amb la publicació 
del corresponent anunci al diari “el punt”, el 16 de juny de 2012 i al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona, el 25 de juny de 2012, i no s’ha formulat cap al·legació al respecte.

El 17 de juliol de 201, el Cap del Servei de Mobilitat de l’Autoritat del Transport Metropolità 
de l’Àrea de Barcelona, informa favorablement la modificació puntual de referència 
considerant que l’estudi d’avaluació de la mobilitat generada de l’intercanviador de transport 
públic a Cerdanyola del Vallès conté bona part dels elements necessaris per aconseguir una 
mobilitat sostenible, d’acord amb els principis de la Llei de la Mobilitat. Així mateix, 
recomana que en la redacció dels projectes constructius es tingui en compte dues 
recomanacions que s’inclouen a l’informe, la primera sobre la senyalització d’un carril bici 
sobre la vorera i la segona sobre la incidència de la mobilitat sobre la contaminació 
atmosfèrica.

El 29 d’agost de 2012, l’Agència Catalana de l’Aigua informa favorablement la modificació 
puntual proposada en relació a l’abastament, al sanejament, a la inundabilitat i a les afeccions 
mediambientals. Pel que fa a l’acompliment de la Directiva del Marc de l’Aigua, el 
planejament derivat i projectes constructius que es desenvolupin hauran d’adaptar-se a les 
disposicions que es derivin de la citada Directiva i en particular, al Pla de Gestió del Districte 
de Conca Fluvial de Catalunya, aprovat el 23 de novembre de 2012 (Decret 188/2010, DOGC 
26-11-2010).

El 16 d'octubre de 2012, El Sr. David Sarri, en representació del ADD Sarri-Civit SL, com a 
equip redactor de la modificació, presenta un informe per tal de donar resposta als diferents 
informes sectorials que s’han presentat i a les prescripcions determinades a l’acord d’
aprovació inicial de la Junta de Govern Local en el que succintament manifesten que donat 
que els informes preceptius de l’Agència Catalana de l’Aigua i de l’Autoritat del Transport 
Metropolità son favorables i que les recomanacions establertes no han de ser tingudes en 
compte amb caràcter normatiu, es considera que el document dona compliment a la normativa 
aplicable. 
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El 16 d'octubre de 2012, l’arquitecte municipal informa favorablement l’aprovació de la 
modificació puntual proposada, considerant que el projecte que es sotmès a l’aprovació 
provisional compleix suficientment els requisits de documentació que obliga el marc legal 
vigent.

Pel que fa a la tramitació administrativa de l’expedient cal indicar que l’article 96.b) del Text 
Refós de la Llei d’Urbanisme, estableix que les modificacions dels sistemes urbanístics d’
espais lliures, zones verdes o d’equipaments esportius resten subjecte al procediment que es 
regula a l’article 98 del mateix text legal.

L’aprovació provisional correspon a l’Ajuntament Ple en compliment de l’article 85  del 
Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’
Urbanisme, de l’article 52.2.c del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei Municipal de Règim Local de Catalunya i l’article 22.2.c de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. Així mateix es remetrà l’
expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de Barcelona, per a 
que emeti informe favorable previ a l’aprovació definitiva per part del conseller o consellera 
competent en matèria d’urbanisme (article 98.2 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme)

Vist l'informe jurídic de data 16 d'octubre de 2012.

El Ple ACORDA
Primer. APROVAR  provisionalment la proposta de modificació puntual del Pla Especial de 
Reforma Interior de la Universitat Autònoma de Barcelona, per a la ubicació d’un 
intercanviador de transport públic a Cerdanyola del Vallés, promoguda per la UAB.

Segon. REMETRE  l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità 
de Barcelona, per a que emeti informe favorable previ a l’aprovació definitiva per part del 
conseller o consellera competent en matèria d’urbanisme.

La regidora delegada d’activitat urbanística senyora Eulalia Mimó manifesta que aquest 
expedient es va explicar a la comissió informativa i és una modificació del Pla Especial de 
Reforma Interior de la UAB per ubicar-hi un intercanviador de transport públic, concretament 
una estació d’autobusos. La universitat proposa un lloc que li interessa que estigui ben 
comunicat, especialment amb l’autopista i el lloc on es vol situar és una zona propera a la 
rotonda que dóna accés a l’autopista. Aquest espai està qualificat d’equipament esportiu i la 
modificació que es fa és per passar-ho a serveis tècnics que és la qualificació que necessita 
per poder-hi situar l’intercanviador. Com que no es pot perdre superfície d’equipament 
esportiu es fa el canvi amb una zona que hi ha al darrera de la residència d’estudiants i amb 
això es podrà ubicar aquesta estació d’autobusos. És un document senzill, ja es va explicar a 
la comissió Informativa i pensa que no té més explicació.

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Nosaltres no hem trobat 
res que ens faci estar en contra d’aquesta modificació, el que passa és que sí que volem 
demanar que no es bonifiqui a la UAB quan hagi de pagar l’impost sobre construccions per 
ser conseqüents amb l’acord verbal que ja es va prendre en aquest Ple de no fer més 
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bonificacions a la UAB. Aprofitem també per recordar, o per refermar, la proposta que ja 
vàrem fer, no recordo quin mes, a quin Ple, de demanar que la línia d’autobús urbà que arriba 
a la Renfe UAB, arribi com a mínim fins aquest intercanviador, tot i que idealment fins a l’
estació adaptada dels Ferrocarrils de la Generalitat. Seria un moment per reprendre el tema, i 
d’altra banda, finalment, remarcar que hem trobat en l’informe de mobilitat que ha fet la 
UAB, a la pàgina 17, un lloc on es comenta que els ferrocarrils de la Generalitat volen obrir 
una altra línia que passaria pel suposat  túnel d’Horta i voldríem demanar al govern que es 
pronunciés, que ens manifestés la seva postura respecte d’això.

Senyora Alcaldessa: Sobre aquesta arribada d’un autobús a la zona d’intercanvi, està 
demanada a la Generalitat de Catalunya i vàrem anar en aquell moment el regidor de mobilitat 
i jo personalment,  i la Generalitat ens va dir que quan fos possible, estaven d’acord i ho 
autoritzarien i ho posarien en marxa. Tornarem a reclamar a l’autoritat competent aquest tema 
que efectivament creiem que és positiu. Sobre el tema del túnel d’Horta no és matèria d’
aquest expedient. El túnel d’Horta cadascun dels grups municipals té la seva posició. El que sí 
sabem a hores d’ara és que provablement trigarem molts i molts anys en veure cap obra que 
afecti al túnel d’Horta, bàsicament perquè la inversió en infraestructures no és segurament la 
que tothom desitjaria. 

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Efectivament, cada grup 
tenim el nostre parer i el nostre posicionament respecte al  túnel d’Horta, justament 
demanàvem si el govern ens podia manifestar el seu, aprofitant que és cita en aquest informe 
de mobilitat.

En aquest moment abandona la sessió la regidora senyora Helena Solà.

Senyora Alcaldessa: El govern no treballa sobre hipòtesis, no tenim cap proposta del govern 
de la Generalitat en aquest moment sobre el túnel d’Horta. En totes les entrevistes que jo 
personalment he tingut amb el Conseller Recoder sobre infraestructures en el territori, el 
conseller Recoder no enceta aquest tema justament per la dificultat en qualsevol inversió d’
infraestructures en el Vallès. Per cert, el que sí que insistim tots els alcaldes i alcaldesses és 
en la necessitat que el nostre territori, el Vallès, vagi guanyant en infraestructures de 
transports públics per tal de garantir que en els nostres parcs empresarials siguin de fàcil l’
accés i per tant treballem des de la perspectiva que siguin incrementats els accessos utilitzant 
el transport més sostenible que és el transport públic. Però en tot cas, repeteixo, no treballem 
sobre hipòtesis. El conseller Recoder, per les raons que ens sembla que són prou conegudes 
perquè han sortit en premsa, no té cap plantejament en aquest moment perquè no hi ha 
inversió prevista en aquest sentit.

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Perdò, respecte de les 
bonificacions? Em sap greu...

Senyora alcaldessa: Bé, les bonificacions ja es va comentar en el Ple, les bonificacions que 
corresponguin a la UAB i que sol·liciti havíem acordat aquí que no autoritzaríem cap 
bonificació. El que passa és que això no és el tema de l’expedient perquè no hi ha la llicència 
d’obres sol·licitada, però tornem a dir que, tal i com es va dir en un altre plenari, mentre la 
UAB no compleixi amb Cerdanyola... Estem revisant tot el que és el conveni a través de la 
regidoria responsable.
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Seguidament es sotmet a votació el dictamen de la comissió informativa d’urbanisme, espai 
públic i ecologia urbana amb el següent resultat:

VOTACIÓ DEL DICTAMEN: S’aprova per majoria absoluta dels regidors i regidores 
assistents (7 vots a favor del grup municipal del PSC-PM, 4 vots a favor del grup municipal 
del PP, 4 vots a favor del grup municipal ICV-EUiA-E, 4 vots a favor del grup municipal de 
CiU, 2 vots a favor del grup municipal CxC, 1 vot en contra del grup municipal d’ERC-AM i 
1 vot a favor de la regidora no adscrita senyora Manuela Ortuño).

El President de l’EMD de Bellaterra sol·licita l’ús de la paraula a la senyora Alcaldessa i la 
senyora Alcaldessa li pregunta si es vol referir als informes que comentava abans i li 
manifesta que els informes no formen part de l’ordre del dia del Ple i potser s’ha explicat 
malament. Hi ha un punt a l’ordre del dia del Ple que és una modificació del PGM i aquests 
informes que s’han emès ho van ser perquè va ser un compromís del govern, un compromís 
seu d’encarregar als serveis jurídics per al proper Ple en el que vingués l’expedient 
corresponent que formessin part d’aquest expedient. No es tracta d’una qüestió de debat i hi 
ha un ordre del dia de la sessió, que s’ha convocat i no s’ha incorporat cap altre punt a l’ordre 
del dia i per tant es continua amb l’ordre del dia i la Secretària explica el punt i després tindrà 
temps com la resta de persones que aquí estan assegudes al Consistori.

10. APROVACIÓ DEL TEXT REFÒS DE LA MODIFICACIÓ PUNTU AL 
DEL PLA GENERAL METROPOLITÀ EN L'ÀMBIT DE 
L'EQUIPAMENT EDUCATIU RAMON FUSTER I ÀMBIT DISCONTI NU 
DEL PARC DE LA BONAIGUA- CAN DOMÈNEC

La Secretària manifesta que respecte al contingut del dictamen de la comissió informativa d’
urbanisme, espai públic i ecologia urbana, i atès que el redactat havia de ser el mateix que es 
va portar a la sessió del Ple del mes de juliol, per error es va ometre un apartat en la part 
dispositiva del mateix referit a la sol·licitud d’informe a l’EMD en l’àmbit de les seves 
competències i per tant, el text de la proposta d’acord que s’explica de forma resumida és el 
que es transcriu literalment a continuació:

El 30 de juliol de 2009, per mitjà d’acord de Ple es va aprovar el conveni per a l’ordenació i 
desenvolupament de l’Escola Ramon Fuster de Bellaterra, el qual va ésser signat el 16 de 
desembre de 2009. A tenor d’aquest conveni l’Ajuntament s’obligava a redactar i tramitar una 
modificació del Pla General Metropolità per ajustar els límits de l’equipament docent privat, 
garantir un accés al torrent de Can Domènec i establir l’obligació de cessió dels terrenys 
qualificats de sistema d’espais lliures; formular un pla especial urbanístic per ordenar els usos 
i els paràmetres urbanístics de l’equipament i preveure el mecanisme per a la cessió de 
sistemes de titularitat pública; formalitzar aquelles cessions en sis mesos des de la publicació 
de l’acord d’aprovació definitiva del pla especial urbanístic.

El 22 de juny de 2010, el Ple de l’Ajuntament va aprovar inicialment la modificació del Pla 
General Metropolità en l’àmbit de l’equipament educatiu Ramon Fuster i en l’àmbit 
discontinu del parc de la Bonaigua – Can Domènec a l’EMD de Bellaterra, redactada pels 
serveis tècnics municipals. El document va ésser sotmès a la preceptiva informació pública.

El 31 de març de 2011, el Ple de l’Ajuntament va aprovar provisionalment la modificació del 
Pla General Metropolità en l’àmbit de l’equipament educatiu Ramon Fuster i en l’àmbit 
discontinu del parc de la Bonaigua – Can Domènec a l’EMD de Bellaterra, redactada pels 
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tècnics municipals, amb modificacions no substancials respecte el document aprovat 
inicialment consistents en ajustaments en l’àmbit de l’escola Ramon Fuster i delimitació d’un 
polígon d’actuació urbanística en l’àmbit B, a la confluència dels carrer Narcís Monturiol i 
Mestre Nicolau. 

El document va ésser sotmès novament a la preceptiva informació pública i en temps i forma 
es van formular al·legacions per part del Sr. Francesc Martí Genescà. Als efectes de l’
estimació parcial de les al·legacions presentades, els serveis tècnics municipals van redactar 
un text refós del document que modificava el polígon d’actuació.

El 29 de desembre de 2011, el Ple de l’Ajuntament va acordar en primer lloc, estimar 
parcialment les al·legacions formulades pel Sr. Francesc Martí Genescà i en conseqüència va 
ajustar la delimitació del polígon d’actuació 2 – Àmbit M. Nicolau – N. Monturiol, de tal 
manera que només comparegués la finca de la seva propietat afectada per la regularització, 
així com els terrenys municipals necessaris a aquests efectes.

En segon lloc, va tenir per formulada la petició de l’Entitat Municipal Descentralitzada de 
Bellaterra i en conseqüència, notificar-li tots els acords que es dictin en aquest expedient.

I en tercer lloc, es va aprovar provisionalment el text refós de la modificació del Pla General 
Metropolità en l’àmbit de l’equipament educatiu Ramon Fuster i en l’àmbit discontinu del 
parc de la Bonaigua – Can Domènec a l’EMD de Bellaterra, redactada pels serveis tècnics 
municipals, amb modificacions no substancials respecte el document aprovat provisionalment 
en sessió plenària de 31 de març de 2011, relatives a la delimitació d’un polígon d’actuació 
urbanística a l’àmbit B, a la confluència dels carrers Narcís Monturiol i Mestre Nicolau.

Així mateix, es va remetre l’expedient a la Direcció General d’Ordenació del Territori i 
Urbanisme a efectes de la seva aprovació definitiva.

El 7 de març de 2012, es va rebre informe emès el 17 de juny de 2011 de l’Agència Catalana 
de l’Aigua, en el que es conclou informar favorablement sobre l’abastament, el sanejament i 
la inundabilitat. En relació a les afeccions mediambientals, s’informa favorablement amb la 
condició que els planejaments derivats contemplin els Criteris d’Intervenció dels espais 
fluvials de l’ACA de març de 2002.

Així mateix, el referit informe recull que pel que fa a l’acompliment de la Directiva Marc de 
l’Aigua, el Planejament derivat i projectes constructius que es desenvolupin a partir d’aquesta 
modificació hauran d’adaptar-se a les disposicions que es derivin de l’aplicació de la 
Directiva, i en particular, al Pla de Gestió del Districte de Conca Fluvial de Catalunya, 
aprovat el 23 de novembre de 2010 (Decret 188/2010, DOGC 26-11-2010).

El 4 d’abril de 2012, es va rebre informe favorable dels Serveis Territorials del Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, ja que la modificació proposada no representa 
cap canvi en el total de la superfície reservada a equipaments (clau 7b). La nova ordenació, a 
més de consolidar l’equipament existent, aconsegueix una superfície de la reserva més 
uniforme.

El 18 d’abril de 2012, la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de 
Barcelona va acordar suspendre la tramitació prevista a l’article 98 del Text refós de la Llei d’
urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, modificat per la Llei 3/2012, de 
22 de febrer, sobre la modificació del Pla General metropolità en l’àmbit de l’equipament 
educatiu Ramon Fuster i en l’àmbit discontinu del parc de la Bonaigua – Can Domènec a l’
EMD de Bellaterra, promoguda i tramesa per l’Ajuntament, fins que s’aportés un text refós, 
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verificat per l’òrgan que ha atorgat l’aprovació provisional de l’expedient i degudament 
diligenciat, que incorporés les prescripcions determinades en el document de referència.

Atès que les modificacions de redactat i canvis introduïts en el text refós no representen un 
canvi substancial respecte a la proposta de planejament aprovada provisionalment en data 29 
de desembre de 2011, de conformitat amb el que preveu l'article 112.2 del Decret 305/2006, 
de 18 de juliol, pel què s'aprova el Reglament de la Llei d'Urbanisme ja que no s'adopten nous 
criteris respecte a l'estructura general o el model d'ordenació del territori ni s'adopten nous 
criteris respecte a la classificació del sòl. 

Vist el que disposa l’article 98 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel que s’aprova el 
Text Refós de la Llei d’urbanisme pel que fa a les modificacions de figures de planejament i 
modificacions dels sistemes urbanístics d’espais lliures, zones verdes o equipaments 
esportius, l’article 23.1.b) del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel que s’aprova el Reglament 
de la Llei d’Urbanisme.

Pel que fa a la tramitació administrativa de l’expedient cal dir que el règim d’atribucions 
competencials previst a  l’article 80.a) del decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’
aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme, estableix que correspon a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme l’aprovació definitiva de la present modificació del Pla General 
Metropolità.

L’article 22.2 lletra c) de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local 
estableix que és el Ple municipal l’òrgan competent per l’aprovació del text refós de les 
modificacions puntuals dels plans d’ordenació municipal.

Així mateix, d’acord amb la disposició 47.2 lletra ll) de l’esmentada Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
es requereix l’aprovació de l’acord per majoria absoluta dels representants de l’òrgan 
col·legiat municipal. 

Atès que no s’ha introduït cap modificació ni canvi substancial en el text refós el.laborat pels 
serveis tècnics municipals, l’aprovació del mateix no implica ni és preceptiu un nou tràmit d’
informació pública.

Vista la incorporació al text refós de l’Estudi d’Avaluació de la Mobilitat Generada, és 
preceptiu l’informe sectorial de l’Autoritat del Transport Metropolità, Àrea de Barcelona, al 
Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya.

Vist l'informe tècnic favorable de l'arquitecta municipal de data 13 de juliol de 2012.

Vist l'informe jurídic de data 13 de juliol de 2012.

El Ple ACORDA
Primer. APROVAR  el text refós de la Modificació del Pla General Metropolità en l’àmbit de 
l’equipament educatiu Ramon Fuster i en l’àmbit discontinu del parc de la Bonaigua – Can 
Domènec a l’EMD de Bellaterra, redactada pels serveis tècnics municipals que recull les 
prescripcions acordades per la Comissió Territorial d’Urbanisme en acord de 18 d’abril de 
2012.

Segon.REMETRE  a la Direcció General d’Ordenació del Territori i Urbanisme de la 
Generalitat de Catalunya a efectes de que procedeixi a l’aixecament de la suspensió de la 
tramitació acordada i a l’aprovació definitiva de la modificació del Pla General Metropolità 
en l’àmbit de l’equipament educatiu Ramon Fuster i en l’àmbit discontinu del parc de la 
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Bonaigua – Can Domènec a l’EMD de Bellaterra, redactada pels serveis tècnics municipals.

Tercer. SOL.LICITAR  a l’Autoritat del Transport Metropolità, Àrea de Barcelona, al 
Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya, que informi l’Estudi d’
Avaluació de la Mobilitat Generada incorporat a l’esmentat text refós i es pronunciï sobre els 
aspectes de la seva competència, per tal que sigui emès en el termini d’un mes.

Quart.- SOL·LICITAR a l’Entitat Municipal Descentralitzada de Bellaterra que emeti 
informe pronunciant-se sobre els aspectes de la seva competència en el termini d'un mes i que 
remeti aquest informe, en el seu cas, a la Direcció General d’Ordenació del Territori i 
Urbanisme de la Generalitat de Catalunya.

Cinquè. NOTIFICAR  el present acord a l’Entitat Municipal Descentralitzada de Bellaterra.

La regidora delegada d’activitat urbanística senyora Eulalia Mimó manifesta que en primer 
lloc valdria la pena recordar que aquest punt torna al Ple arrel d’una acusació d’ il· legalitat 
que el senyor Ramon Andreu va formular al Ple de juliol. Com tots saben, amb motiu d’
aquesta acusació s’han emès informes tant des de la Secretaria com des dels Serveis Jurídics 
d’aquest ajuntament. Em consta que aquests informes s’han lliurat als portaveus dels grups i 
al  senyor Ramon Andreu com a president de l’EMD. Davant de l’existència de la demanda d’
un servei assistencial, com és l’educatiu, l’ajuntament habilita els mecanismes que estan al 
seu abast per tal de satisfer aquesta demanda, i dins la legalitat vigent, només faltaria. El que 
es fa és intentar donar una resposta a les necessitats que té la població de Cerdanyola i en 
aquest cas els veïns i veïnes de Bellaterra. S’hi pot estar d’acord o no amb la proposta que fa 
el govern, però parlar d’altres coses és enredar i confondre. Aquest govern fa una proposta 
responsable, que pot agradar o no, el que no s’entén és quin problema hi ha. El centre 
educatiu hi està d’acord, l’AMPA hi està d’acord, l’ajuntament hi està d’acord des del 
moment en què ho ha aprovat inicialment i provisionalment, la Generalitat de Catalunya amb 
les prescripcions tècniques que ens va fer el mes de gener hi està d’acord i els informes 
tècnics i jurídics avalen aquesta actuació. Cal recordar que aquest planejament, aquesta 
modificació del Pla General, es fa en el marc d’un conveni aprovat l’any 2009 per acord de 
Ple. I és molt important que no pes perdi de vista el que es vol aprovat amb aquest document i 
que no es barregin temes. S’està parlant d’una modificació de Pla General Metropolità, no s’
està parlant d’obres ni de llicències ni tant sols del futur pla especial. Els objectius d’aquesta 
modificació de planejament són, bàsicament ajustar els límits de l’equipament docent, 
garantir la futura formulació de paràmetres urbanístics per l’ampliació de l’escola, garantir un 
accés al Torrent de Can Domènec i establir l’obligació de cessió de la zona verda que d’altra 
manera  l’ajuntament no hauria obtingut, o pitjor encara, ho hauria obtingut després d’una 
costosa expropiació. Aquest expedient ja va tenir el seu corresponent debat, ha seguit la 
tramitació corresponent, ha tingut un període d’exposició al públic, bé, de fet no n’ha tingut 
un sinó dos, i ni vostès ni ningú van presentar al·legacions referents a l’àmbit de Ramon 
Fuster. Per tant agrairia que es fet costat al govern en aquesta proposta.

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
a fer.

Senyor Ramon Andreu (President de l’EMD de Bellaterra):  Abans d’entrar en el fons i 
donat que la senyora Alcaldessa no m’ha donat permís, doncs expressar la meva opinió sobre 
l’informe que s’ha enviat a tots els portaveus on se’m acusa directament i com a president de 
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l’Entitat Municipal i representant de Bellaterra, de delictes de l’ordre penal com injúries i 
calumnies, coaccions, realització arbitrària del dret propi i delictes contra la Constitució 
Espanyola, acusacions molt greus i que he intentat reiteradament poder-les debatre o explicar, 
com a mínim, la meva posició, no dins del torn que es parla aquest punt dins de l’ordre del 
dia, sinó per separat. Evidentment ara toca parlar de la modificació, no d’aquest informe 
jurídic que és greu, important, i que necessitaria, segons el nostre criteri, com a mínim, que l’
Alcaldessa ens hagués donat, m’hagués donat la paraula cinc minuts, que no fa mal a ningú. 
Ara, però, em veig en l’obligació d’incorporar a aquesta intervenció meva sense haver pogut 
clarificar unes acusacions gravíssimes que pesen sobre mi, en una intervenció pública, i això 
és un greuge importantíssim per la declaració que faré ara, perquè afecta la credibilitat de tot 
el que diré donat que hi ha un informe jurídic que m’està desqualificant. Tot i això ja els hi 
avanço que hem demanant un informe jurídic al catedràtic de dret penal de la Universitat 
Pompeu Fabra i que el farem públic en conferència de premsa després d’aquest Ple. Anant al 
punt de la modificació de PGM, el primer de tot és reafirmar-me en la intervenció que vaig 
tenir l’últim Ple on vaig posar de manifest una sèrie de il· legalitats, que al nostre parer, 
evidentment, s’estaven cometent aquí. Intentaré repassar ràpidament aquest punt, tot i el 
temps que he hagut de perdre amb aquesta justificació. Té dos punts importants aquesta 
modificació. No compleix amb la mobilitat i està donant cobertura a unes il· legalitats que s’
han fet en una obra major que ha donat permís l’ajuntament. De la intervenció anterior, del 
Ple anterior, evidentment en vaig donar una sèrie de detalls però ara el que hem fet és, donat 
que ho vàrem demanar a la comissió informativa que és fes un informe específic  dels 
problemes que hi ha amb la llicència d’obres, que és que l’edifici s’ha col·locat un metre més 
alt i s’ha col·locat dos metres més endavant, més a prop del llindar de la parcel·la, ja els hi 
avanço a tots, que hem fet un dictamen tècnic que posa de manifest aquestes irregularitats 
legals, del qual en tinc còpia i el podran tenir tots els portaveus, si l’Alcaldessa accedeix a fer 
un recés, i el podran estudiar perquè evidentment aquest estudi s’ha fet per tenir-lo en aquest 
Ple i no hi ha hagut temps material veient que no hi ha en l’expedient cap referència a 
aquestes dues il· legalitats que s’han comès en el compliment de la llicència d’obres en la 
construcció de l’edifici de l’ampliació de l’Escola Ramon Fuster. I, evidentment aquesta 
modificació el que fa és donar-li carta de legalitat a aquestes irregularitats que ja existeixen. 
La modificació incompleix directament la llei, el punt d) de l’article 3 de les bases del 
conveni de l’entitat municipal aprovat a l’Ajuntament i a la Generalitat on diu que l’Entitat 
Municipal és competent, és l’entitat competent en l’ordenació del trànsit. Incompleix també el 
punt e) de l’article 82.1 de la Llei Municipal de Règim Local de Catalunya on diu que totes 
les EMD tenen com a mínim la competència de l’ordenació dels trànsit en el seu àmbit. Però, 
a més a més, en aquesta modificació puntual s’incorpora un estudi de mobilitat generada, 
aquest, en el que es diu que això no és rellevant. I això és rellevant, però és que a més el punt 
2 de l’article 21 del Decret 344/2006 de la Llei de mobilitat 9/2003 diu que els estudis de 
mobilitat generada, i aquest n’és un, s’han de posar a exposició pública obligatòriament. I, 
avui, l’Ajuntament està portant aquest punt a aprovació directa, és a dir, no tornarà a passar 
pel Ple. L’aprovació inicial ja es va fer, i ara la provisional no tindrà exposició pública i per 
tant aquest informe de mobilitat generada no tindrà exposició pública i incomplirà el punt 2 
de l’article 21 del Decret 344/2006 de la Llei de Mobilitat del 2003. Pel que fa a les 
il· legalitats que hi ha hagut amb la llicència, ja n’hem parlat moltes vegades, ho he demanat 
moltes vegades en aquest Ple però el que passa és que l’edifici està construït 1 metre més alt i 
que a l’estar construït un metre més alt la plata soterrani sobresurt, és més s’hi pot accedir. 
Quan això passa no és planta soterrani és planta baixa, i al ser planta baixa el que passa és que 
els metres que s’han edificat en aquesta planta baixa computen en el total d’edificació que s’
ha fet i en la llicència que se li dóna. Quan compares la llicència i en aquest punt que s’ha fet 
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un metre més alt i ho compares amb la que s’ha edificat, s’ha superat en molt la edificabilitat 
que li permetia la llicència, i no se’n parla en cap moment en cap informe, només se’n parla 
d’això a l’informe d’inspecció. A banda d’això el tema de la distància al llindar de la 
parcel·la, que ha de ser de vuit metres, perquè la llicència de l’Ajuntament està mal donada. 
L’Ajuntament no fa un Pla Especial per donar aquesta llicència, l’Ajuntament diu, sense pla 
especial, en una pastilla d’equipaments donem llicència i per tant s’ha de fer amb les 
qualificacions urbanístiques que hi ha al voltant, i per tant són 20a11 i el 20a11 són vuit 
metres de distància al llindar del terreny mesurats en perpendicular fins a la façana, en 
perpendicular al terreny. En aquest cas la llicència el que fa és mesurar-ho en perpendicular al 
punt mig de l’edifici deixant que l’edifici quedi en el punt més proper a 3,20 metres i això és 
una cosa que es pot comprovar, que pot anar la gent i mesurar-ho i que a la comissió 
Informativa es va negar. Per tant el que s’ha de fer, donat l’incompliment com aquest de la 
planta baixa, i que es va donar a cent metres en una pastilla d’equipament que també hi ha a 
Bellaterra i se li va obligar al privat, com aquest que també és un privat, que no és una entitat 
pública, és la Fundació Privada Collserola, a modificar la seva edificabiltiat, el mateix que se 
li va aplicar a aquell veí també se li ha d’aplicar a aquest, igual que se li ha d’aplicar a tothom 
qui faci una edificació i que la planta soterrani passi a ser planta baixa. L’edificabilitat 
augmenta. Per tant dit això, sí que li demano a la senyora Secretària que revisi el seu dictamen 
favorable. Donat això demano als senyors regidors i regidores que tinguin en compte totes les 
advertències de totes les lleis que els hi he recomanat, que els hi he dit que s’estan saltant  i 
que tenen accés a l’informe tècnic que per temps no hem pogut entrar a l’Ajuntament i l’
entrarem demà al matí i el que demano que, donat tot això, tornin a deixar el punt sobre la 
taula, perquè no hi ha cap presa per aprovar-ho, com a mínim, a mi ningú m’ho ha comunicat. 
L’ajuntament ha donat la llicència de primera ocupació i els nois estan ja dins de l’edifici. 
Que aprovem això avui o que ho aprovem un altre dia no implica res, el que passa és que sí, 
que no podran negar mai que no sabien que des del nostre punt de vista hi ha algunes 
irregularitats clares, claríssimes. 

La senyora Alcaldessa pregunta als regidors i regidores assistents si tenen alguna intervenció 
més a fer.

Senyor Daniel Mallén (regidor del grup municipal ERC-AM): Déu n’hi do, sí Déu n’hi 
do, és un punt que ha vingut sent complicat i que avui com a mínim nosaltres hem tingut l’
oportunitat de venir aquí havent-lo seguit com ens agrada seguir les coses i li hem de dir que 
ha estat un expedient que ha resultat ser una mica kafkià. La manera una mica de treballar que 
hem volgut tenir és, a partir dels informes que se’ns han proporcionat en aquest expedient, fer 
una reconstrucció cronològica dels fets perquè hem cregut que era la manera de saber què 
havia passat. Llavors, en data de 16 de desembre del 2009 es signà un conveni urbanístic per 
la reordenació del desenvolupament de l’escola Ramon Fuster i el signa la Fundació Privada 
Collserola i el signa l’Ajuntament de Cerdanyola, amb una expectativa d’ampliació de les 
línies i per tant amb una expectativa de foment de l’educació privada. Se suposa que les dues 
parts acudeixen amb bona fe a aquest pacte, prenen la decisió de tirar aquesta iniciativa 
endavant des de la bona fe. El 3 de novembre de 2010 s’hi persona un inspector de l’
ajuntament i detecta una sèrie d’irregularitats que s’han repassat aquí. En data 9 de novembre, 
o sigui set dies més tard l’arquitecte de la unitat de llicències urbanístiques fa també un 
informe  en base a l’informe de l’inspector i, segurament s’hi persona allà, en el qual detecta 
una sèrie d’irregularitats, entre d’altres, les que criden més l’atenció són una tala d’arbres 
bastant important,  la construcció d’una pista poliesportiva que no està prevista en el projecte 
d’obres, una pista poliesportiva, eh?, no estem parlant de qüestions menors, estem parlant que 
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la Fundació Privada Collserola tira endavant la construcció d’una pista poliesportiva i que, a 
més a més, ve amb un moviment de terres que l’aixeca 1,20 metres, si no m’equivoco, i tot 
això ho fa, al nostre entendre, de mala fe. Ells no saben si s’estan recolzant en un planejament 
futur o s’estan recolzant directament en una certa connivència que hi ha amb aquesta 
comunitat, i jo també serè curós aquesta vegada, per molt que pugui creure que en algun punt 
s’ha fet alguna cosa malament, serè molt curós d’utilitzar les meves paraules, però sí que la 
Fundació Collserola quan fa això, i quan després veiem les conseqüències que té, 
possiblement pugui pensar que actua en connivència amb algú i que les seves accions no 
tindran cap mena de repercussió, com finalment no les tenen. El  12 de novembre el Cap de la 
Secció de Planejament emet un dictamen també en el que indica que el projecte presentat per 
la Fundació Collserola incompleix el que disposa el PGM en relació a murs de contenció, al 
moviment de terres, a la pista poliesportiva annexa i que les obres no són susceptibles de 
legalització i execució i hi ha unes quantes actuacions que es porten a terme que no són 
susceptibles de legalització. Què vol dir? Vol dir que qui ha comès una acció d’aquest tipus 
ha de restablir l’estat físic anterior a la seva actuació. Per tant estem parlant que segons aquest 
dictamen procediria tirar endavant l’enderrocament d’una part del què s’ha tirat endavant. 
Això anirà sortint i ningú li demanarà, i a més a més, s’explicitarà d’aquesta manera, el 
restabliment de l’estat físic anterior. S’explicitarà en diversos punts i en cap moment es tira 
endavant. El 24 de novembre, poc després, s’emetrà un altre informe que aconsellarà a l’
ajuntament que incoï un expedient de disciplina urbanística, tenim aquí el número, i s’
expliciten cinc punts: un, la tala d’arbres, que diu que és una obra legalitzable, que li 
preguntin als cinquanta-cinc pins que es van talar si és una obra legalitzable o no, però la 
qüestió és que tira endavant, murs de tancament que són il· legalitzables, o sigui que no es 
poden adequar al planejament de la zona, la pista poliesportiva i els murs de contenció, que 
també són obres que no es poden legalitzar, i després els moviments de terres que tampoc són 
legalitzables, que vol dir que tot això hauria de tornar a l’estat inicial. A partir d’aquí, s’obre 
un procediment de protecció de la legalitat urbanística que es dilata de manera inexplicable. 
En data 20 de gener, mitjançant la resolució 292 del regidor delegat d’habitatge, disciplina 
urbanística i protecció del medi es declaren definitivament suspeses les obres d’execució dels 
murs, tancament de la pista poliesportiva, murs de contenció i moviments de terres per 
sostenir la plataforma de la pista. Això són setanta-vuit dies després de la primera inspecció, 
setanta-vuit. Setanta-dos dies després de la primera emissió de l’informe del Cap de Secció de 
Planejament i d’Informació Urbanística, cinquanta-set dies després de la proposta  d’incoació 
de l’expedient i disset dies després de la signatura de la resolució que dictava la paralització 
de les obres. Amb aquest ritme s’ha treballat. Llavors, entendran que a algú li pugui semblar 
que hi ha una certa connivència amb aquesta gent, que jo entenc que, a més a més, actua de 
mala fe. O actua de mala fe cap a aquest municipi o actuen de mala fe cap a un tercer, però 
ells és evident que no segueixen cap planejament i que tiren endavant qüestions tan 
importants com són la pista poliesportiva. I perdonin, però és una qüestió que a nosaltres ens 
xoca, a nosaltres ens xoca, i a més en un moment que estem començant a parlar d’una 
ordenança de civisme que parla de multes econòmiques importants per qüestions que també 
ho són, però que no són construir una pista poliesportiva fora de planejament pel teu compte i 
risc. Llavors aquest  expedient de disciplina urbanística, per intentar anar ràpid, acaba 
prescrivint i segueix el procediment del què estem parlant avui, del canvi d’ordenació del 
PGM. Llavors, es demana des de Secretaria, tres vegades, un informe. La primera vegada el 
17 de juny del 2010, la segona és fa el 29 de març del 2011, i la tercera en data 15 de 
desembre del 2011 en què es demanen una sèrie d’informacions que si s’haguessin aportat 
com s’havien d’aportar, haguéssim, segurament, evitat que haguéssim anat a fer un teatre fosc 
i que aquest expedient s’hagués arrossegat per aquesta sala consistorial com s’ha hagut d’
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arrossegar, si s’hagués contestat això a temps. Fan falta cinc-cents seixanta dies perquè 
després del primer requeriment de Secretaria el departament d’urbanisme d’aquest ajuntament 
es pronunciï, i a més es pronunciï amb displicència, perdó, dient que no cal una avaluació 
ambiental, que no s’incrementa l’edificabilitat, dient que tampoc cal aportar documentació 
acreditativa d’identitat de totes les persones propietàries, que no precedeix, que això es remeti 
a la Comissió Territorial d’Urbanisme, que no és exigible la documentació relativa a la 
justificació de l’observança a l’objectiu de desenvolupament urbanístic sostenible, que no és 
exigible una sèrie de documentació que després una altra administració diu que sí que és 
exigible, i això arriba justament, aquest informe es signa justament, el dia que tenim plenari i 
el dia que aquest punt tira endavant o sigui que cap dels regidors que va venir aquí va poder 
accedir a aquesta documentació. I, a més a més, aquesta documentació es presenta en aquest 
format. La Generalitat de Catalunya això, evidentment, es veu obligat a corregir-ho, i, 
repeteixo, arriba amb cinc-cents seixanta dies d’endarreriment i la Generalitat de Catalunya, 
evidentment, el que fa és instar a què es faci el text refós. I del text refós és del què s’ha parlat 
en l’anterior plenari que vàrem tenir aquest accident i avui estem intentant parlar del què és la 
aprovació definitiva. Nosaltres el que veiem és que hi ha hagut un tractament que no ens 
sembla correcte. No ens sembla correcte que fins a dos expedients de disciplina urbanística 
acabin prescrivint perquè porten els sis mesos oberts. No ens sembla normal que algú que 
actua amb aquesta mala fe, i algú que fa unes actuacions tant gruixudes no tingui ni una trista 
multa econòmica i no li votarem en aquest sentit. Si vol que li digui d’alguna manera, l’ètica. 
L’ètica, perquè no ho veiem ,que aquesta hagi de ser l’actuació del nostre ajuntament, i els 
nostres arguments tenen poc a veure amb els del senyor Ramon Andreu, i no tenim cap mania 
especial a ningú, eh?, tampoc a l’escola Ramon Fuster, però sí que veiem que aquest tipus de 
procediment és perillós i per això nosaltres no li hem votat en l’anterior punt. L’anterior punt 
no parlava de res d’això, i per això nosaltres d’aquí fins al final del mandat, segurament, no 
ens veurem capaços de donar suport al què són modificacions de plans generals o de plans 
especials perquè fets com aquests ... Potser la podem tornar a recuperar, però no disposem de 
la suficient confiança per fer-ho, i ens preocupa. I em sembla que aquest expedient, realment, 
esperem que sigui extraordinari, perquè l’hem trobat esperpèntic.

Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Nosaltres com ja hem 
fet en d’altres ocasions quan això ha vingut al plenari, el que farem, ens volem centrar en la 
valoració política que fem d’això. És a dir, si nosaltres políticament poguéssim està d’acord, 
ens ho hauríem mirat molt més el tema de tots aquests dubtes tècnics, que també els tenim, 
cal dir-ho, però a nosaltres ens amoïna molt més és el que hi ha darrera de tot això. I ja ho 
vàrem dir al Ple de desembre, quan va venir al plenari, també ho vàrem dir al juliol, on 
després es va retirar, però vàrem tenir l’oportunitat de dir-ho, i és que nosaltres ens hi oposem 
per una senzilla raó, i és que aquesta ampliació de les instal·lacions de l’escola Ramon Fuster, 
és una conseqüència directa de la privatitzaciò de l’escola pública. I és així. Quan s’està 
desballestant el sistema públic d’educació, quan s’estan retallant línies i s’estan reduint 
recursos en els centres públics, i aquí a Cerdanyola ho hem viscut, hem patit retallades de 
línies en centres públics, aquí en la nostra ciutat, el que nosaltres no estem d’acord és en què 
s’augmentin línies en centres privats concertats i és precisament això el que tenim avui a 
sobre de la taula, que ho hem tingut moltes vegades. Per altra banda, en relació a aquestes 
irregularitats en les obres, a nosaltres el que ens amoïna és una cosa i ara en feia esment i són 
aquestes reconegudes problemàtiques que hi ha a l’hora de tramitar els expedients de 
disciplina urbanística, que s’han reconegut, es van reconèixer a la comissió informativa, 
perquè en vàrem parlar. Ii aquí un altre cop s’està posant a sobre la taula, perquè a nosaltres 
ens crida l’atenció que això que hi ha, segons quins expedients de disciplina urbanística, 
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inexplicablement o misteriosament, i diem inexplicablement i misteriosament, perquè la 
pròpia regidora quan nosaltres vàrem preguntar pels motius a la comissió informativa no ens 
va saber donar resposta, la seva resposta va ser que no sabia el motiu. Per això, nosaltres el 
que vàrem demanar a la comissió informativa, i ho tornem a demanar, perquè encara no se’ns 
ha fet arribar, és que s’elabori un informe tècnic on s’expliquin els motius d’aquesta inacció 
del servei d’urbanisme en relació als expedients de disciplina urbanística, perquè el que 
nosaltres no volem i volem evitar, precisament, és que això ens passi amb d’altres, com per 
exemple el que tenim obert contra, de moment, projecte d’abocador de Can Fatjó dels 
Aurons. Recordem que ja havien fet el forat més gran, havien talat arbres i precisament el que 
volem és evitar que ens torni a passar el mateix, que prescrigui l’expedient i haurem d’estar 
contínuament  començant i entrant en el bucle infinit. I deia que això és precisament en alguns 
dels expedients de disciplina urbanística, perquè no ho és amb tots, perquè revisant les 
resolucions d’Alcaldia i les regidories delegades que es presentaven avui al Ple, que han anat 
al número 2, podíem veure que hi havia una quantitat important de resolucions que el que 
feien era tancar expedients de disciplina urbanística precisament perquè s’havia complert allò 
que havia dit  l’ajuntament, és a dir quan s’havia d’enderrocar s’havia enderrocat, quan s’
havia de rehabilitar alguna cosa que s’havia també modificat doncs es feia, però casualment 
això només es fa amb aquells particulars petits, és a dir, quan ens trobem amb entitats grans o 
empreses grans, resulta que la prescripció té més probabilitats de què arribi. I per tant, a 
nosaltres això ens preocupa perquè no veiem en el servei d’urbanisme la mateixa diligència 
en aquests dos casos. I per tant, nosaltres volem saber pel que fa a les irregularitats en la 
construcció d’aquest nou annex en el centre Ramon Fuster, perquè no s’ha tramitat encara cap 
sanció urbanística. I finalment, nosaltres hem de fer menció a l’informe jurídic que s’ha fet en 
relació a les manifestacions que va fer el senyor Ramon Andreu en aquest Ple i hem de fer 
menció perquè a nosaltres ens ha cridat l’atenció. És un document jurídic perquè ho ha fet una 
persona dels serveis jurídics de l’ajuntament, però nosaltres pensem que té una motivació 
totalment política. I a nosaltres ens preocupa, primer, perquè nosaltres no considerem que allò 
que va fer el senyor Andreu fos en cap cas punible des d’una perspectiva penal, però clar el 
nostre criteri és merament polític i no és jurídic, però a nosaltres ens amoïna, perquè allò que 
en aquest informe es qualifica d’amenaces, de coacció, d’injúries que va fer el senyor Andreu 
al plenari nosaltres pensem que això pot esdevenir un calaix de sastre contra qualsevol 
mobilització ciutadana o protesta al Ple que vulgui, precisament, incidir en la votació dels 
regidors, és a dir qualsevol concentració que hi pugui haver aquí per intentar evitar la votació 
d’un punt que a priori s’hauria de votar doncs se li podria aplicar el mateix criteri. I a 
nosaltres, això ens espanta, pensem que és un perill important i nosaltres pensem que el 
govern ha de deixar clar que això no es tornarà a fer, perquè precisament, i tornant a la 
qüestió de l’ordenança de civisme, aquest document pot castigar penalment allò que es 
considerin amenaces, coaccions i calumnies contra els regidors i és el complement perfecte 
per aquesta ordenança de civisme que precisament el govern, pel què ens ha dit, vol aprovar el 
mes que ve. Per tant nosaltres ens oposem a què hi hagi aquesta deriva repressiva i el que 
plantegem és que es faci precisament política, i que no portem tot això al tema penal, perquè 
sinó al final el que passa, com deia el senyor Mallén, és que hem de mesurar les nostres 
paraules.Nosaltres mateixos, el nostre grup, ja ho vàrem dir. Quan hem detectat una 
irregularitat, una il· legalitat, i ho vàrem dir aquí en el plenari, en l’aprovació del pressupost ja 
ho vàrem dir: això que s’està aprovant és il· legal i si s’aprova nosaltres anirem als tribunals, 
com efectivament hem fet. Per tant, a nosaltres ens sembla que és molt perillós això que s’està 
fent i per tant demanem que no es torni a fer i que aquest informe quedi enterrat com un error 
que ha comès el govern.
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Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU): Abans de tot, dir que 
nosaltres amb aquest informe el que fem es remetre’ns als informes de legalitat, tant jurídica 
com tècnica del propi ajuntament i els informes que ha fet la Generalitat i el que ha anat a 
parar a la Generalitat que anem fent i per tant ens remetem a aquests informes de legalitat. 
Segona, no vull allargar ara, farem un segon torn en tot cas, per donar peu a què la regidora d’
urbanisme pugui explicar coses que segurament podrà explicar molt millor que jo en resposta 
a intervencions que hi ha hagut fins ara, perquè a  mi em sembla, tinc el convenciment que 
estem barrejant coses que no tenen res a veure. El que ve a aprovació d’aquest Ple és una 
modificació del Pla General pel tema d’aquell àmbit on hi ha l’escola Ramon Fuster i aquí 
sembla que estem barrejant qüestions de la llicència d’obres atorgada en el seu moment amb 
els expedients de disciplina urbanística que, efectivament, va haver-hi en aquella obra, com 
efectivament, hi ha tantes vegades, alguns resolts, alguns encara oberts, però això no té res a 
veure, absolutament res a veure. amb el que avui estem aprovant en aquest Ple. Per tant no em 
vull allargar en aquest sentit i em vull esperar a que la regidora d’urbanisme que és qui té la 
informació, i em sembla que és qui ho ha de fer, pugui aclarir-ho. El que sí que vull comentar 
és agrair la incorporació de l’esmena que no hi era a l’ordre del dia però que es va incorporar 
a instàncies nostres el passat Ple per tal que sigui preceptiu l’informe de mobilitat que l’EMD 
emeti per aquest tema, perquè efectivament, nosaltres creiem de que l’EMD té les 
competències de mobilitat i d’ordenació del trànsit en l’àmbit de Bellaterra i per tant pertoca 
que hagi d’haver-hi, s’hagi d’adreçar a la Generalitat aquest informe de mobilitat elaborat per 
la pròpia EMD de Bellaterra. Finalment ho deixo aquí, en tot cas ja intervindrem en un segon 
torn.

Senyor Santiago Cayuela (regidor portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA-E) : 
Nosaltres volem intervenir com a membres del govern però també com a grup municipal 
perquè aquest és un tema suficientment important com perquè tots els grups que així ho 
desitgin diguin la seva opinió. Si s’hi fixen, segur que s’hi ha fixat més d’un grup, aquest 
expedient i l’informe que l’acompanya, comença en una data que no és una data qualsevol en 
aquest ajuntament de Cerdanyola, comença el 16 de desembre del 2009. Aquell dia  hi havia 
una moció de censura aquí, s’aprovava aquí una moció de censura, casualitat, pura casualitat, 
però sí que és veritat que ens demostra d’on ve aquest expedient. Nosaltres el compartim, el 
compartim des del seu inici, perquè si bé aquell dia es va signar el conveni, nosaltres som 
parts actuants en primera persona o com a mínim co-partíceps, en primera persona jo diria 
també, de que es signés inicialment aquest conveni entre l’ajuntament i la Fundació 
Collserola. Des de aleshores hi ha hagut l’aprovació inicial, l’ aprovació provisional, al juliol 
va anar al Ple però va acabar retirat. Nosaltres  tant a la inicial com a la provisional estàvem a 
l’oposició i vàrem fer un vot favorable perquè, ja dic, des del principi hem participat en 
aquest expedient, en aquest tramitació de planejament. Ara, des del govern mantenim el 
mateix vot quant al planejament. Dit això, nosaltres també, i això ja ho he fet arribar des del 
govern i quan estàvem a l’oposició, que els expedients de disciplina urbanística no és correcte 
com s’han dut a terme, no és correcte, no és normal, i no es pot tolerar que hagi passat tant de 
temps des de la primera data que, estava intentant buscar aquí i em sembla que és del 2010, 
.... Això dins del govern ho hem parlat, nosaltres ho hem posat sobre la taula i jo crec que el 
Partit Socialista també té que coincidir, perquè és que fer una altra cosa no és normal, que 
això va amb una lentitud que no és de rebut. I per tant nosaltres, tot i que no som els actuants 
inicials, però ara estem al govern, fem autocrítica que això no pot ser i aquests expedients de 
disciplina urbanística s’han de tancar i hi ha d’haver les sancions que correspongui, a qui li 
correspongui , que jo crec que aquí la Fundació Collserola ha fet un, com que ara diem que 
hem de mesurar molts les paraules, abús, i dic que crec que ha fet un abús en les seves 
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actuacions i no ha respectat el que li tocaria fer i des de l’ajuntament se li diu què hauria de 
fer. Jo crec que no s’ha comportat correctament i per tant ha de tenir la sanció en tots els 
aspectes que li correspongui, segons la normativa, i això ha de ser ja. Aquest expedient ha d’
arribar a port de manera immediata, no es pot demorar més. Dit això, jo també volia expressar 
un parell de qüestions, perquè el senyor Ramon Andreu, ha insistit que aquí no podia explicar 
algunes coses però a la comissió informativa, allà no hi havia rellotge però devia parlar 
aproximadament una hora i mitja i per tant crec que sí que va tenir foro, els altres grups també 
hi eren presents. Va parlar tot el temps que va voler, com passa a totes les comissions 
informatives, només faltaria, i crec que allà va fer algunes afirmacions que nosaltres no 
podem passar per alt. Perquè ara vostè insisteix molt en els informes que fan, que encarrega l’
EMD, ... Vostè com a president de l’EMD li dóna una rellevància com si fossin, i ho vaig dir 
a la comissió informativa, com si allò fos la veritat absoluta, i, en canvi, va fer un atac als 
serveis tècnics, que explicaven aquí l’expedient, que era una tècnica de la casa, la cap de 
secció de planejament, que jo crec que la va reduir a la mínima expressió d’una persona, crec 
que es va passar 3 pobles, com es diu vulgarment, però bé això ja és una interpretació meva, 
lògicament, però crec que no és de rebut que en la comissió informativa digui com si no 
valgués res les apreciacions que feien els tècnics de l’ajuntament,. És la nostra impressió. En 
cap moment he dit que li faltés al respecte. Dic, com sinó valgués res, el que estava dient els 
tècnics de l’ajuntament representants en aquesta persona, com a cap de secció de planejament, 
comparat amb el que deien els seus informes. Clar els seus informes ... Escolti, els informes 
d’aquí els fa la gent de la casa, vostè acaba de mencionar ara un informe d’un catedràtic de la 
universitat Pompeu Fabra. Ens agradaria saber quant ens costarà, i dic ens costarà, perquè tots 
els diners que van a l’EMD ens costen a tots i a totes les ciutadanes de Cerdanyola, no només 
els de Bellaterra. Quant ens costarà aquest informe perquè suposo que valdrà diners, no? I 
també diu que amb aquesta aprovació, ho ha dit aquí i ho ha va dir el dia 31 de juliol, em 
sembla que va ser el 31 de juliol el Ple, potser m’equivoco de dia, ho va dir també a la 
comissió informativa, que es porta avui al Ple per si el Ple considera avui aprovar-ho, s’està 
donant cobertura a unes il· legalitats en l’execució. Jo és que això, ho sento molt, però 
nosaltres no ho podem acceptar perquè tots els advocats que hem consultat, tots els experts en 
urbanisme que hem consultat ens diuen que s’ha de separar el que és el planejament, estigui 
d’acord o no hi estigui d’acord, com deia el portaveu de Compromís per Cerdanyola, 
políticament cadascú estarà d’acord o en desacord, però que no s’ha de barrejar un expedient 
de planejament amb un de legalitat urbanística. Són dos expedients que tenen el seu 
recorregut i per això he volgut començar dient el tema de la legalitat urbanística. Ho dic 
perquè l’informe aquest legal, parlava de si es sentien coaccionats,  nosaltres ja dic que no ens 
vàrem sentir coaccionats però sí que ens va crear una preocupació de cara sobre tot a la gent 
present i la gent que veu el Ple per internet que no ens pensessin que amb l’aprovació aquella 
si es duia a terme precisament es donava cobertura a il· legalitats en l’execució. I no, nosaltres 
creiem que no, i no perquè ho creguem nosaltres. En totes les consultes, amb tots els serveis 
jurídics de la casa, amb l’informe de la Secretària General de l’Ajuntament, etc.,  ens diuen 
que no i sap vostè que l’aprovació final sempre la fa la Generalitat i tindrà cura que no sigui 
il· legal, espero, que no sigui il· legal, espero que tindrà cura. I una última qüestió amb el tema 
dels trànsit, amb el tema de l’ordenació del trànsit. És veritat, jo comparteixo el que deia el 
portaveu de Convergència i Unió, és bo que estigui en l’expedient l’informe que vostès varen 
encarregar, però d’això a el que va dir vostè a comissió informativa de què les competències i 
que qui ha de fer l’informe és l’EMD hi ha un abisme o molta distància, perquè l’Àrea 
Metropolitana, pel que sabem nosaltres, ens podem equivocar, però el que sabem nosaltres és 
qui té aquesta autoritat. És l’Autoritat del Transport Metropolità. Què han d’estar els informes 
de l’EMD ? Perfecte, perquè així sabrem des de la pròpia EMD si allò va a favor o en contra 
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de la circulació del trànsit, de l’ordenació del trànsit a Bellaterra, però l’informe definitiu ..., 
vostè va arribar a dir a la comissió informativa que l’Àrea Metropolitana li havia dit que eren 
vostès. Escolti, si ens porten un certificat de l’Àrea Metropolitana signat pel President de l’
Àrea Metropolitana que diu que són vostès ho acceptarem, cap problema. No podrà ser aquest 
document, no el veiem possible. No creiem que pugui ser. I, en definitiva, i amb això acabo 
perquè com esgotaré el temps ja no podré fer la segona intervenció, ho volíem dir i ho volem 
dir:  ens agradaria que aquesta defensa tant a ultrança que fa vostè com a President de l’EMD 
tinguéssim la seguretat que s’avé a l’interès general de tota la ciutadania de Bellaterra, i de 
Cerdanyola, lògicament, perquè els bellaterrencs també són de Cerdanyola, perquè els 
bellaterrencs i bellaterrenques són ciutadans i ciutadanes de Cerdanyola. Ens agradaria que s’
ajustés a l’interès general. I tenim dubtes que sigui així, que aquesta defensa sigui per l’interès 
general de tothom.

Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP): A veure, senyor 
Cayuela,  jo alguns estudis de l’EMD els puc entendre, d’altres no, però alguns els entenc i 
aquest informe el puc entendre. Altres no els entenc, com els que es diuen, i ho poso entre 
cometes “segons estudis”. Hem tingut una despesa que implicarà a l’ajuntament i a la 
Generalitat i són els “segons estudis” i els hem conegut aquesta setmana i després ho 
debatrem en precs i preguntes perquè els hi faré varies preguntes a l’equip de govern i espero 
que em responguin sobre aquests segons estudis. Jo sobre les intervencions que ha fet el 
senyor Andreu, ... Nosaltres no canviarem el vot. Vàrem votar en contra i seguirem votant en 
contra avui. El que a mi sí que em preocupa i ho he dit i ho hem manifestat en vàries ocasions 
és l’informe jurídic que se li va demanar a la Cap de serveis jurídics, i ho vaig dir a la 
comissió informativa d’urbanisme del passat dimecres.  La majoria, jo no diria la majoria, jo 
diria que és unànime, dels juristes que treballem per a l’Administració Pública, almenys en 
aquest ajuntament, cap està especialitzat en dret penal, jo tampoc, eh?. En aquest informe, que 
vàrem conèixer la setmana passada i que ens hem llegit i en el què la senyora Fernández, cap 
de Serveis Jurídics, a qui se li ha encarregat per part de l’alcaldia, que presumptament s’ha 
comès algun delicte o varis delictes pel senyor Andreu, a mi m’agradaria que l’equip de 
govern, i en aquest cas l’alcaldessa, que en aquest cas és la màxima representant d’aquest 
consistori, ens digués si pensa interposar alguna acció legal contra el senyor Andreu i a mi m’
agradaria que es respongués a aquesta pregunta molt concreta. Jo sobre el tema de la 
modificació del Pla General Metropolità, jo crec que s’ha debatut. Portem des de desembre 
del 2009 i  vostè recorda que possiblement sigui l’última signatura que va tenir el senyor 
Morral en aquest ajuntament com Alcalde, perquè si va ser el 16 de desembre, si no ho 
recordo malament, aquell Ple es va realitzar a les dotze del migdia. M’imagino que des de les 
nou a les dotze signaria moltes coses el senyor Morral, com alcalde d’aquesta ciutat, m’
imagino. Llavors jo ho he manifestat en vàries ocasions i són preguntes que vostès, el 
departament d’urbanisme d’aquesta casa hauria de canviar el xip. És una resposta oficial de fa 
tant sols quatre mesos. Saben quant triguen en donar una llicència d’obres menors vostès en 
aquest ajuntament?  És una resposta seva, no és nostra. Una mitjana de 118 dies. Jo, 
sincerament, al departament d’Urbanisme, a la responsable d’Urbanisme, en aquest mandat es 
va canviar al Cap de l’Àrea d’Urbanisme, perquè pensàvem que s’agilitaria tot el tema, ... 
Anem, jo crec que anem pitjor. Jo senyora Mimó ja li he dit i li hem fet una petició que de 
moment no ens han contestat, i és que volem veure tots els expedients de llicències d’obres 
menors i llicències d’obres majors d’aquest mandat. Els hi hem demanat ja des de fa tres 
setmanes o un mes i estem esperant que vostès ens donin cita per anar a l’àrea d’urbanisme d’
aquesta casa a veure tots aquests expedients i allà comprovarem els terminis que vostès ens 
estan dient, perquè allà veurem des de què un ciutadà, una comunitat de propietaris o 
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qualsevol empresa sol·licita la llicència d’obres, quan triguen vostès en emetre aquesta 
llicència d’obres. I sobre aquest punt em remeto a les meves manifestacions del Ple, si no 
recordo malament, del 29 de desembre del 2011, en la que vàrem votar en contra i ja ho 
vàrem argumentar en aquell Ple.

Senyora Eulalia Mimó ( regidora delegada d’activitat urbanística):  Jo volia insistir, d’
entrada, amb el tema que es barregen temes: el planejament, les llicències, les infraccions, ... i 
no té res a veure una cosa amb l’altra. Una cosa és el Pla General Metropolità que 
modifiquem i una altra cosa independent és la llicència. L’afirmació que fa el senyor Ramon 
Andreu que amb aquesta modificació de planejament es legalitza una obra ... No pot dir que 
es legalitza una obra que està feta amb una llicència. Des de que una obra té llicència no pot 
dir que és il· legal, està legalitzada amb una llicència. Que s’hagi fet una cosa fora de llicència 
o que hagin fet coses no ajustant-se, és cert, i per això hi ha un expedient de disciplina obert i 
en aquest expedient de disciplina, que sí que és cert que s’ha obert, ha caducat i s’ha tornat a 
obrir, algun dels temes els han solucionat. El mur del carrer l’han rebaixat, la tala d’arbres han 
demanat una llicència per legalitzar-la, han fet una sèrie d’actuacions per anar resolent tots 
aquest temes i el que queda encara pendent és lo del moviment de terres de la pista 
poliesportiva. Això sí que és cert que queda pendent, que no està emparat amb llicència i que 
segueix estant en un expedient de disciplina obert, però la resta de l’edifici, tot el que s’ha 
pogut comprovar,  s’ajusta a llicència o  s’ha anat modificant. No podem dir que ho emparem 
en una modificació del Pla General, és que no té res a veure. Una cosa és la llicència i una 
altra la modificació. Llavors m’agradaria que quedessin els temes separats i que ens fixéssim 
en quin és l’expedient que estem votant, quin són els informes que té aquest expedient, que 
són tots favorables; tècnics, jurídics i els que s’han fet després des de Secretaria i a partir d’
aquí, que ens centrem en l’expedient que és, no amb altres coses que no tenen res a veure amb 
aquest tema.

El President de l’EMD senyor Ramon Andreu sol·licita l’ús de la paraula a la senyora 
Alcaldessa i la senyora Alcaldessa manifesta que ja ha esgotat el seu temps, els vuit minuts. 
Si vol per al·lusions pot intervenir trenta segons però no pot tenir més temps que la resta de 
regidors.

El President de l’EMD senyor Ramon Andreu manifesta que ho entén perfectament però que 
per al·lusions directes pot demanar un torn de paraula un cop s’ha acabat la intervenció i la 
senyora Alcaldessa manifesta que això ho diu ell i que està organitzat el Ple d’una 
determinada manera. No hi ha tres torns de paraules, hi ha dos torns de paraules i estan 
acordats vuit minuts, sumats els dos torns i ell ha utilitzat tot el temps. Ara vol replicar perquè 
s’ha sentit al·ludit i té trenta segons per replicar i no podrà tornar a contestar perquè no hi ha 
més torns de paraules perquè ha esgotat el temps completament.

Senyor Ramon Andreu (President de l’EMD de Bellaterra): Només, senyor Cayuela, 
clarificar aquí al Ple, que a la comissió Informativa, a la tècnica en cap cas li vaig faltar al 
respecte. Vostè ha dit que vaig estar parlant una hora i mitja sobre aquest tema, però sobre tot 
la tècnica, que em tallava repetidament i va parlar més que jo. I la tècnica deia i afirmava a la 
comissió informativa que l’edifici estava a 5,50 metres del llindar, quan està a 3,30 metres, i 
tothom ho pot anar a veure, i deia que no és obligatori fer la exposició pública de l’informe de 
mobilitat generada contradit la llei. Que això sí que, i ningú ho pot negar, és una de les coses 
que té repercussió i ningú ho pot negar, en aquesta aprovació.
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Senyor Daniel Mallén (regidor del grup municipal ERC-AM): Senyora Alcaldessa, els 
ponents de cada punt, segons el ROM, no tenen límit de temps i per això no se’ls hi ha 
engegat el rellotge, però als punts 4 i 5 ha intervingut el ponent del punt i ha intervingut el 
portaveu del seu partit també sense límit de temps. Llavors jo li demano que, tenint en compte 
que aquesta irregularitat s’ha produït en dos punts i que ha comportat un endarreriment, que 
nosaltres puguem intervenir una mica més  en aquest punt. Molt ràpidament ... És que hem de 
ser curosos en aquestes coses. Jo entenc que és el primer dia però en un futur no ens ha de 
passar. Senyora Mimó, entengui que és molt fàcil. Vostè pot intentar dissociar de tota la 
cadena d’esdeveniments i fa ben fet perquè majoritàriament no hi era, fa molt ben fet de voler 
dissociar una cosa de l’altra o de voler-se dissociar vostè una part de la qüestió però sí que és 
veritat, malgrat hi hagi qui ho pugui intentar negar, que hi un camí molt fàcil de construir i 
que això, a més ho han expressat diversos agent socials. Que aquí l’ajuntament està anant al 
darrera de legalitzar unes actuacions incorrectes que ha fet un privat, d’acord? Això és un 
greuge cap a la resta directament, a part que no els hi estem exigint sancions econòmiques que 
també és un greuge cap a la resta, però és un debat que, cert o no, és molt fàcil de construir. 
Llavors per molt que demanem que es separin, que es dissociï una cosa de l’altra no es pot 
fer. Si em deixa concloure molt ràpidament li diré que vostè no ha tingut responsabilitat de la 
majoria de coses que han passat aquí. Que en el darrer Ple que el senyor Ramon Andreu va dir 
que hi havia un perill increïble, vostè hauria d’haver estar tranquil·la, no hauria d’haver estat 
un motiu que deixessin de votar. Aquell dia hi havia uns informes jurídics que deien que tot el 
que estàvem votant estava bé per votar-ho, no ens hauria d’haver entrat el tremolor de cames 
a ningú. Llavors, en tot cas, nosaltres és això, li demanem que faci les coses bé, que no tingui 
por perquè les ha fet bé i que ho sapiguem tirar endavant. Que és això, que les intentem fer bé 
sempre. En aquest expedient, a nosaltres el que ens sembla és que hi ha hagut un antecedent 
que no és bo i ho hem vist i creiem que no es bo i que no s’ho mereix vostè ni tampoc la 
ciutat. 

Senyor Carles Escolà Sánchez (regidor portaveu del grup municipal CxC): Molt ràpid, 
simplement per replicar a una afirmació que s’ha fet tant des del grup municipal de 
Convergència i Unió com des del govern de què s’estan barrejant coses, nosaltres dir molt 
clar que nosaltres no hem barrejat. Primer hem dit que políticament valorem en contra aquest 
acord i per això ens hi oposarem pels motius que hem dit, perquè pensem que s’està 
beneficiant als centres privats concertats en detriment dels centres públics. I l’altre element 
que hem posat sobre la taula i que no hem estat l’únic grup que ho feia és el tema de les 
irregularitats i sobre tot del què ens preocupa, que és aquesta inacció en relació als expedients 
de disciplina urbanística que s’estan fent des d’aquest ajuntament. I, per tant, insistim, volem, 
demanem, que es faci aquest informe tècnic on s’expliqui els motiu d’aquesta inacció del 
servei d’urbanisme en relació a alguns expedients de disciplina urbanística. Com no s’ha 
donat resposta insistim en això. Volem llegir-lo, tenim ganes de saber quin és el problema 
exactament. 
 
Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU):  Insistir en el tema de 
dissociar el que són els temes de la legalitat urbanística amb el que estem aprovant avui. Pel 
que fa als temes de la legalitat urbanística que es desprenen d’aquella llicència que van tenir i 
dels expedients oberts, que hi ha alguns tancats però alguns encara oberts, ens afegim 
lògicament a l’interès de la celeritat i de la contundència amb què l’ajuntament tracti aquests 
temes perquè no pot ser que després això contamini, de la manera que contamina. I ara vaig a 
la segona part del tema que són els elements positius, perquè és clar, potser sóc el primer que 
ho dic en aquesta sala, però potser que portem les coses al seu lloc. Estem parlant d’un fet 
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molt positiu i és que una escola de la ciutat, una escola que té prestigi, més enllà d’aquesta 
ciutat, vol fer una ampliació de les seves línies, vol créixer, vol tirar endavant un projecte 
educatiu. Insisteixo, de prestigi, i a favor de la gent de Bellaterra i de la gent d’aquesta ciutat i 
això em sembla que també és important. Que evidentment ha de respectar tota la legalitat i 
per això demanem contundència en allò que no s’hagi pogut fer bé però no oblidem el tema 
positiu i és que hi ha una escola que, primer de tot, té uns drets com a propietari, tenen drets a 
tirar endavant uns projectes, tenen la obligació de fer-ho be, i lògicament de complir tota la 
normativa, però ens hem de sentir orgullosos també que una escola com la Ramon Fuster tiri 
endavant un projecte d’aquestes característiques. Després quan venen campanyes electorals 
tothom s’omple la boca que hi ha d’haver més activitat econòmica,  que s’ha d’incentivar que 
tothom pugui fer ... i després a l’hora de la veritat no reconeixem que elements com aquests 
són realment importants i positius i per això avui també ho podem dir. I al costat d’això 
també vull dir, el que provablement és el principal problema, i és que aquest creixement de l’
escola Ramon Fuster porta problemes. A Bellaterra va associat tot el positiu, i estic segur que 
tots els veïns de Bellaterra també ho reconeixen com a positiu, perquè estimen l’escola 
Ramon Fuster, la immensa majoria de veïns de Bellaterra, però també té elements que són 
negatius, que són de molèstia, que són les mateixes molèsties que també tenim els ciutadans 
de Cerdanyola o de qualsevol ciutat del món quan a prop de casa s’instal·la una escola i això 
genera una mobilitat i genera uns problemes a les nou  del matí i a les cinc de la tarda sobre 
tot, que fa que aquella zona sigui, diguem-ne, una mica menys tranquil·la. I aquestes 
molèsties que es generen a Bellaterra són, de fet és l’origen, i potser també que ho diguem 
clar, de tota aquesta artilleria, diguem-ne, que es porta per altres temes, però és l’excusa per 
una qüestió. I a aquestes molèsties dels veïns de Bellaterra nosaltres en som sensibles, en som 
molt sensibles, i creiem que realment s’ha de trobar aquella manera de fer-les esmorteir, de 
què siguin el mínim possible i per això ens sembla tant important que l’EMD intervingueu, i 
que l’EMD aproveu elements de mobilitat, que ja ho heu fet, i amb no tots hi estem d’acord. 
Saps que el grup de Convergència i Unió ha votat en contra a Bellaterra de les propostes de 
mobilitat que heu fet per resoldre el tema de Ramon Fuster.  Nosaltres creiem que ho podríem 
fer millor, però en tot cas és l’EMD qui ho ha de fer. I heu de trobar solucions perquè els 
veïns de Bellaterra no tinguin tantes molèsties com les que efectivament avui tenen, però això 
no ha de comportar posar tota l’artilleria i posar en dubte el que, insisteixo, és una obra que si 
es fa bé, i es fa d’acord amb les llicències i amb la legalitat, no deixa de ser un element al 
qual tenen dret i que a més és positiu i del qual ens en podem sentir orgullosos tots. Jo, 
senzillament això, i per tots els elements, i sobre tot emparat en la legalitat que tant des d’un 
punt de vista jurídic, com des d’un punt de vista urbanístic ens garanteix Ajuntament i 
Generalitat, el grup municipal de Convergència i Unió donarà suport a aquest expedient.
 
Senyor Manuel Buenaño ( regidor portaveu del grup municipal PP): A mi m’agradaria 
que en aquest moment, jo encara no he tingut resposta per part de l’alcaldia, nosaltres hem fet 
una pregunta, i a mi sí que m’agradaria donar-li resposta abans d’esgotar els quatre minuts 
que em queden. Des d’alcaldia s’ha encarregat un informe a la cap de serveis jurídics d’
aquesta casa, un informe molt ampli, que haurà portat hores i hores a la senyora Fernández  
fer aquest informe, i a més quan és una persona que no està especialitzada en aquesta matèria, 
i llavors a mi m’agradaria que la senyora Alcaldessa doni resposta en aquesta sala de plens i 
que consti en acta a si presentarà alguna acció penal contra el president de l’entitat municipal 
descentralitzada de Bellaterra. Perquè si no la presenta, per què hem gastat hores d’una 
treballadora? I feia pocs mesos o un mes ens preguntàvem quan costava en diners els 
informes jurídics de la gent de la casa, ... Llavors, m’agradaria que a aquesta pregunta molt 
clara es doni una resposta molt clara per part de la senyora Alcaldessa. 
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Senyora Eulalia Mimó ( regidora delegada d’activitat urbanística):  Només volia insistir 
amb el que ja hem dit. Que tinguem clar que no hem de barrejar temes. I el que han comentat 
varis regidors del tema de disciplina urbanística. Tenim molts expedients oberts de disciplina, 
ja sé que això no és excusa perquè caduquin. Farem el seguiment perquè segueixin el seu curs 
i no caduquin i es faci el que calgui, però tinguem clar el que estem votant aquí i no barregem 
les infraccions, la llicència i el planejament. Senyor Buenaño, pel que fa al tema de la 
denúncia, pel que vaig entendre jo a la comissió informativa quan la senyora Carmen 
Fernández va explicar l’informe, es va dir que qualsevol denúncia era a nivell personal i no a 
nivell d’ajuntament, que les acusacions que es podien haver fet eren personals dels regidors i 
que cada regidor podia decidir què fer. Jo ho vaig entendre així. 
 
Senyora Alcaldessa: A títol personal el senyor Buenaño no va demanar l’informe però els 
membres de l’equip de govern i altres regidors van demanar, que s’emetessin els informes 
que s’han emès. Un respecte a la totalitat de l’expedient que ha estat l’emès per la Secretària 
de l’Ajuntament i un altre, que també fent revisió de tot el tràmit de l’expedient corresponent, 
digués què és el que havia passat en aquella sessió plenària, que efectivament va haver de 
tenir un recés, que no és habitual que passi en el plenari. Justament per tot el que estava 
apareixent i citant-se a la sala de plens, ho van demanar els regidors i això és va demanar als 
serveis jurídics. I el meu compromís era que el resultat d’aquests informes es faria arribar als 
portaveus dels grups municipals. Efectivament, com ha dit la regidora i segons s’entén pel 
tipus de comportament que es recull a l’informe, si algú fa alguna cosa és a títol personal 
perquè s’hagi sentit o amenaçat o coaccionat i per tant ,això no és una decisió de l’
Alcaldessa, ni del Ple, ni del govern, el que hagi de fer qui sigui. El regidor o regidora té l’
informe al seu abast per decidir el que consideri que ha de fer i sempre respecte d’allò que es 
va sentir en aquell Ple, en la sessió del mes de juliol. A banda d’això i abans de procedir a la 
votació, a mi sí que m’agradaria comentar que efectivament l’ajuntament té una assignatura 
pendent que és millorar alguns dels tràmits municipals. En l’àrea d’urbanisme un dels 
encàrrecs que tenen és justament agilitzar tot el tràmit de llicències, com comenta el portaveu 
del grup municipal del Partit Popular, o els expedients de disciplina urbanística o de 
seguiment i control d’obres, que són  imprescindibles per l’ajuntament. Esperem que aquesta 
revisió de procediments doni fruits de manera que puguem cada vegada alleugerir el temps de 
resposta a la ciutadania. No fa gaire jo comentava que la voluntat del govern era ser més 
ràpids en la resposta a la ciutadania. Aquest és un dels temes que tenim com a objectiu. 
 
Seguidament es sotmet a votació el dictamen de la comissió informativa d’urbanisme, espai 
públic i ecologia urbana amb el següent resultat:
 
VOTACIÓ DEL DICTAMEN: S’aprova per majoria absoluta dels regidors i regidores 
assistents (7 vots a favor del grup municipal del PSC-PM, 4 vots en contra del grup municipal 
del PP, 4 vots a favor del grup municipal ICV-EUiA-E, 4 vots a favor del grup municipal de 
CiU, 2 vots en contra del grup municipal CxC, 2 vots en contra del grup municipal d’
ERC-AM i 1 abstenció de la regidora no adscrita senyora Manuela Ortuño).
 
La senyora Alcaldessa excusa l’assistència a la sessió del regidor senyor Marc Costa, que 
abandona la sala de Plens. 

11. PRECS I PREGUNTES
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La senyora Alcaldessa manifesta que hi ha preguntes que s’han presentat per escrit que creu 
que la majoria s’han intentat contestar també per escrit i pregunta als grups municipals si 
volen comentar alguna cosa al respecte.

Preguntes formulades pel grup municipal d'ERC-AM

- Referents a la tarifació social:

Primer.- Quin és el calendari previst per fer efectiva la tarifació social aprovada el passat ple 
municipal del mes de Setembre?

Segon.- S'ha elaborat un reglament on s'expliqui als ciutadans el procediment que han de 
seguir per tal d'optar a la tarifació social?

Tercer.- S'ha obert el període de sol·licituds?

Quart.- Quants ciutadans han optat a la tarifació social? En cas de que encara no estigui oberta 
la convocatòria, quines previsions te aquest govern al respecte de les sol·licituds?.

- Referents a la nova escola CEIP Riu Sec:

Primer.- Les obres de la nova escola CEIP Riu Sec continuen aturades?

Segon.- Quin cost pot tenir anualment per l'Ajuntament els interessos derivats de la 
paralització de les obres?

Tercer.- Quina aportació va fer la Generalitat de Catalunya els anys 2010, 2011, 2012 i quina 
previsió té de l'aportació que es rebrà pel proper any 2013?

Quart.- Quina aportació va fer l'Ajuntament els anys 2010, 2011, 2012 i quina previsió té 
l'Ajuntament invertir en aquest projecte el proper any 2013?

- Referents a la recaptació d'impostos municipals:

Primer.- Quant recapta l'oficina de gestió tributària en impostos dels Cerdanyolencs?

Segon.- Quin cost té aquest servei prestat per l'oficina de gestió tributària?

Tercer.- Anualment com és reparteix la recaptació dels diferents impostos? (tots els que 
gestiona l'oficina de gestió tributària)

Quart.- Sol·licitem dades numèriques de la recaptació en els diferents seccions censals, 
separades per tipus d'impost.

Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Respecte a les 
preguntes que tenim per escrit hem rebut la resposta poc abans de començar el Ple i no hem 
tingut temps de revisar-les. Sí que voldríem fer preguntes que no hem pogut fer per escrit, no 
sé si tocaria ara ...
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Senyora Alcaldessa: Primer les que es fan per escrit i després les orals.

Preguntes formulades pel grup municipal del CxC:

En les darreres setmanes s'han tornat a detectar maniobres de l'Exèrcit espanyol per diferents 
indrets de la serralada de Collserola, fet que s'ha conegut per la publicació de noves 
fotografies. Atès que al Ple de l'Ajuntament del 27 d'octubre del 2011 es va aprovar una 
moció que rebutjava explícitament aquestes maniobres militars,

1. Quines accions s'han realitzat per instar al Consorci del Parc Natural de Collserola que 
no autoritzi més pràctiques militars dins del terme territorial del Parc Natural de 
Collserola?

2. Quines accions s'han realitzat per instar la declaració del Parc Natural de Collserola 
lliure de pràctiques i exercicis militars?

3. Han rebut les autoritats municipals de Cerdanyola alguna sol·licitud de pràctiques 
militars al terme municipal de Cerdanyola?

En relació a les actuals exempcions en el pagament de l'impost de Béns Immobles a 
Cerdanyola,

1. A data d'avui, quina seria la quantia d'aquest impost que hauria de pagar l'església 
Catòlica en cas de tenir obligació legal de pagament d'aquest impost municipal?

2. Quina és la quantitat exacta total del deute acumulat de la Universitat Autònoma de 
Barcelona en concepte d'IBI? En quin estat es troba la negociació per arribar a un acord de 
pagament amb aquesta institució pública?

3. Quins altres organismes, institucions i empreses estan actualment exemptes del 
pagament de l'impost de Bens Immobles i quina seria la quantia que haurien de pagar en 
cas de no gaudir de les actuals exempcions?

Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): En primer lloc dir que 
les hem rebudes força estona abans, cap allà el migdia, abans del Ple i per tant sí que hem 
tingut temps de revisar-les, un detall positiu. I sí que voldríem comentar-les. 
La primera feia referència a què nosaltres demanàvem dades sobre entitats i institucions amb 
exempcions de pagament d’impostos i ens heu respost. Comentar que en el cas de les entitats 
religioses, si tinguessin l’obligació de pagament de l’IBI, aquest pujaria a més de 5.000 €. 
Després ens faciliteu la relació de les entitats que també tenen exempció, algunes de les quals 
són, com a mínim, discutibles, per no dir, escandaloses. I aquestes ens les valoreu en uns 
330.000 €. Llavors el nostre prec és si ens podríeu enviar aquesta xifra desglossada per les 
diferents entitats, no només el total. 
I pel que fa a la Universitat Autònoma de Barcelona que també us demanàvem quin era el 
deute que té contret amb l’ajuntament, ens dieu que en concepte d’IBI es troba en període 
voluntari que finalitza el 4 de desembre, però es clar, entenem que això es refereix al 2012 i 
nosaltres voldríem saber tot el deute acumulat que té l’Autònoma, voldríem tenir-lo valorat, 
això d’una banda. 
Pel que fa a l’altra pregunta que es referia a la detecció un altre cop de maniobres de l’exercit 
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espanyol per diferents indrets de Collserola, ens responeu que es va traslladar a les 
institucions o organismes pertinents la voluntat de Ple. Llavors pel que fa a aquest punt 
voldríem dir o suggerir que l’ajuntament potser hauria de fer alguna acció més activa que no 
només comunicar-ho, perquè ens dieu que no s’ha rebut cap resposta i instar a què hi hagi 
alguna resposta concreta.  D’altra banda ens dieu que no s’ha entrat cap sol·licitud a l’
ajuntament de Cerdanyola per dur a termes exercicis militars. Com que hi ha algunes veïnes 
del municipi que sí que les han vistes, voldríem saber si el govern pensa fer alguna acció en 
aquest sentit. Si s’està fent i no s’ha entrat cap sol·licitud a l’ajuntament doncs alguna cosa 
haurà de dir l’ajuntament. 
 
Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics): Senyora 
Rodríguez, li contesto. Com bé ha dit, les respostes a les preguntes les hem fet com vam 
acordar. Hem fet l’esforç i les hem enviat per correu abans i també en paper, ja que hi havia 
algun grup que va dir que podia tenir problemes d’accés al correu al migdia quan s’havien fet 
arribar les contestacions. Agrair també que em reconegui aquesta petita millora, però torno a 
dir, home, us demanem també que no ens feu les preguntes dos dies abans del Ple, o tres. Jo 
ho dic perquè entre Ple i Ple tenim un mes. Jo us entenc, que ens ho demaneu quant abans 
millor, però també us demanem si és possible, que ens doneu més temps. No ho dic en el nom 
del govern perquè el govern també té l’obligació de respondre en el menor temps possible, i 
ho encomana als serveis tècnics que ho facin i certament aquests dos dies abans del Ple hi ha 
molta dedicació per respondre aquestes preguntes. Concretament, referent a les xifres que ens 
ha demanat, les desglossarem i us donarem aquesta quantitat desglossada. I respecte a l’UAB, 
és que és així. Ara mateix l’UAB està al corrent amb l’ajuntament. La pregunta era molt 
clara. Té algun deute pendent? En voluntària encara està pendent, està dins de termini. Jo 
suposo Maribel que vols dir el contenciós que teníem amb la Universitat Autònoma de 
Barcelona, tot el deute que efectivament l’ajuntament anava acumulant on està. Vam tenir 
una sentència que li va donar la raó a la Universitat  i per tant això és incobrable directament, 
i en el seu moment es va declarar incobrable. Nosaltres no tenim manera de cobrar això. La 
pregunta és a data d’avui el deute que té pendent la UAB en concepte d’IBI. A veure, si el 
que voleu és històricament el que va passar, traurem l’historia que això també ho tenim. Jo 
ara no voldria donar les xifres perquè erraria però eren molts diners, que precisament l’
ajuntament tenia un problema i era que els havia d’incorporar al pressupost com a ingrés i 
executar-lo, s’executava la despesa i després no venia. Aquest és un litigi històric i, si voleu 
venir un dia, escolteu estaré encantat. Tirem d’arxiu i mirem. Però és veritat que a hores d’ara 
la UAB no té cap deute amb l’ajuntament d’IBI. 

Preguntes formulades pel grup municipal del PP:

Atès el parc mòbil de l’Ajuntament de Cerdanyola del Vallès.

1. Quants vehicles formen part del parc mòbil de l’Ajuntament de Cerdanyola del 
Vallès? 

2. D’aquests quants tenim en renting o en propietat?

3. Quina és l'antiguitat de cadascun dels vehicles que conformen el parc mòbil de 
l'Ajuntament de Cerdanyola?

4. Quin període d’amortització té cada tipus de vehicle?
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5. Quins departaments de l’Ajuntament de Cerdanyola disposen de parc mòbil i de 
quants vehicles i quines funcions fan?

6. Quina despesa total va suposar per l’Ajuntament de Cerdanyola el parc mòbil de la 
ciutat, desglossat en combustible, reparacions, segurs, renting i compra-venda a l’exercici 
2011?

Atès l'edifici municipal ubicat al carrer Canàries 9 de la nostre ciutat.
 
1. Quines entitats culturals tenen assignat alguna dependència de les instal·lacions 
municipals del carrer Canàries 9?

2. Fins a quina data tenen assignat aquesta dependència les entitats culturals ubicades a 
l'edifici del carrer Canàries 9?

3. Quin Departament de l'Ajuntament s'encarrega de realitzar la supervisió i el bon 
funcionament de les mateixes?

Atès que Cerdanyola Aparca és l’empresa gestora de les àrees de zona blava a la nostra 
ciutat i dels parkings ubicats al Passeig del Pont, al Centre i a la Plaça de la Constitució. 

1. Quina ha estat la recaptació reconeguda per aquest concepte durant l’any 2011, tot 
detallant els ingressos de la zona blava, de compra - venda de les places d'aparcament als tres 
parkings, de lloguer i de les places en rotació, desglossat mensualment? 

2. Quina ha estat la recaptació reconeguda per aquest concepte durant el primer semestre 
de l’any 2012, tot detallant els ingressos de la zona blava, de compra - venda de les places 
d'aparcament als tres parkings, de lloguer i de les places en rotació, desglossat mensualment?

3. Quant personal hi ha contractat per gestionar els tres pàrquings i la zona blava?

Atès que Cerdanyola Aparca és l’empresa gestora dels parkings ubicats al Passeig del Pont, 
al Centre i a la Plaça de la Constitució. 

Quin és l'import pagat a tercers per gestionar les compra-vendes i/o altres tipus de contractes 
o encàrrecs per compte de l'empresa Cerdanyola Aparca des de 2007 i fins a data d'avui, per 
gestionar la compra – venda o lloguers de les places d’aparcament dels tres parkings ubicats 
al Passeig del Pont, al Centre i a la Plaça de la Constitució detallat per exercici, contracte o 
encàrrec corresponent, incloent una descripció del contracte o encàrrec, l'import total dels 
mateixos i l'import de les comissions pagades a aquests tercers. 

Atès la Campanya de Nadal d’enguany que s’iniciarà al nostre municipi. 

Quines seran les característiques de la campanya de Nadal d'enguany, detallant aspectes com 
el disseny, els recursos econòmics, la col·laboració de l'àmbit privat i la durada total de la 
campanya?
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Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP): Sobre les preguntes 
que hem fet sí que m’agradaria, és cert que no hem fet la pregunta senyor Ortiz, respecte a les 
contestacions sobre el parc mòbil de l’ajuntament de Cerdanyola del Vallès, vostès ens diuen 
que tenen 17 vehicles en renting, que ja podem mirar els contractes, que això sí que ho tenim, 
però també ens diuen que l’ajuntament de Cerdanyola té 47 vehicles en propietat. Si que m’
agradaria saber, si és possible, jo se que és molt difícil que avui ens doni la resposta, si tenen 
alguna càrrega els 47 vehicles que tenim en propietat. Si estem pagant algun préstec o ja estan 
pagats aquest 47 vehicles que tenim en propietat. Això és un dels aclariments sobre les 
respostes a les preguntes que  ens han donat i que a nosaltres sí que ens ha arribat a les 14 h 
del migdia d’avui. Altres preguntes eren sobre aquelles possibles, i diem possibles, 
comissions que s’hagin pogut pagar a tercers des de Cerdanyola Aparca per comercialitzar les 
places d’aparcament dels tres aparcaments que hi ha aquí a Cerdanyola i que comercialitza 
Cerdanyola Aparca. Llavors en agradaria saber des de l’any 2007, que era la pregunta i vostè 
no ens dona aquí la resposta, si ens pogués dir si s’han pagat comissions a tercers per fer d’
intermediaris en la venda, en el lloguer, en la redacció dels contractes de compravenda, en la 
redacció dels contractes de lloguer, perquè la resposta que ens han donat vostès és que 
aquesta documentació està a disposició dels membres de la Junta general de Cerdanyola 
Aparca. Jo no en sóc membre de la Junta general, perquè no ho són tots els regidors, només 
ho són els regidors de l’equip de govern. Llavors sí que ens agradaria sol·licitar tota aquesta 
documentació sinó al final li demanarem. I ja li vàrem demanar al mes de maig els llibres 
majors i tota una sèrie de documentació de Cerdanyola Aparca que encara no tenim, com ja 
vàrem comentar l’altre dia al Consell d’Administració, Però sí que demanaríem una relació 
de tota aquesta documentació perquè sí que ens interessa. I per últim, de Cerdanyola Aparca, 
vostès sí que ens han dit el que han recaptat de taxa per zona blava al 2011 i el primer 
semestre del 2012, però no ens han dit si vostès han fet vendes o lloguers durant aquest 
període. Ens agradaria que ens donéssiu la resposta sobre aquestes preguntes que encara no 
estan contestades.
 
Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics):  En principi, 
com be s’explica a la contestació, vosaltres feu una sèrie de preguntes que semblaria que 
anirien al mateix interlocutor i no és cert. Nosaltres contestem les que aquest ajuntament pot 
contestar. És a dir, nosaltres tenim una concessió de la zona blava i hi ha un contracte i tenim 
les dades per mesos, i això és el que hem contestat. I el que no hem contestat, que és tota la 
resta a la que vostè ha fet referència no hom hem fet però no perquè no tinguem ganes. La 
informació hi és i la tindreu però ens hem  d’adreçar a Cerdanyola Aparca, que és una societat 
mercantil en la qual hi ha un consell d’administració i és allà on evidentment vosaltres i 
qualsevol ciutadà pot fer aquesta pregunta. I per tant, nosaltres el que no podem portar al Ple 
són dades d’aquesta societat. És evident que Cerdanyola Promocions té un 100% de 
participació pública i participa en el 50% de Cerdanyola Aparca i incorporem, com bé  sabeu 
als comptes generals, els seus comptes. El que  passa amb els comptes de Cerdanyola Aparca, 
i és un tema protocol·lari també, si voleu, és que les preguntes s’han de fer a aquell que té les 
respostes, perquè jo ara també li podria donar dades però Cerdanyola Aparca, la societat 
mercantil ha de tenir constància que, evidentment, vosaltres esteu preguntant el que pregunteu 
i ha de donar la contestació correcta. I, per tant, per això no s’incorporen. Dir-vos on us heu 
d’adreçar per tenir aquesta informació.  I respecte al deute dels 47 vehicles que tenim, ara no 
tinc la dada però em sembla que estan pagats i són propietat de l’ajuntament i es va fer com 
sempre la compra contra factura. Per tant, en el seu moment es van pagar, alguns més nous i 
d’altres no tant, però ho mirem i si hi ha alguna cosa al respecte d això ho diem. 
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Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP): Senyor Ortiz, si li he 
demanat aquesta documentació de Cerdanyola Aparca és perquè ara ho estàvem mirant, 
nosaltres tenim una instància presentada al mes d’abril del 2012 en la que demanem tota una 
documentació a Cerdanyola Aparca i no hem tingut contestació i estem a 25 d’octubre. I 
llavors nosaltres ho repetim, però ja ho repetim aquí a la sala de plens, perquè hi ha un 
període per donar contestació. Cerdanyola Aparca no ens ha contestat des de l’abril de 2012 
sobre una sèrie de documentació que hem demanat, registrada allà.
 
Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics):   Li torno a dir 
que l’ajuntament no tenim aquesta informació. Cerdanyola Aparca és una empresa mixta amb 
50% de capital privat i 50% de capital públic. Jo penso que això és una societat mercantil i 
que evidentment l’ajuntament participa del 50%..
 
Senyora Alcaldessa: Mirarem on està aquesta sol·licitud que s’ha adreçat a Cerdanyola 
Aparca. Al personal tècnic de Cerdanyola Aparca li demanarem que ha fet amb ella i si té 
preparada la resposta llavors li farem arribar. 
 
Senyor Ramon Andreu (President de l’EMD de Bellaterra):  És un prec a la senyora 
Alcaldessa i una pregunta dirigida al regidor d’espai públic referent al tema de les 
escombraries de Bellaterra. Començo pel prec a l’Alcaldessa. Donat que l’Alcaldessa va 
encarregar l’informe sobre la meva intervenció i  donat que la Ley de Enjuiciamiento 
Criminal estableix que tota autoritat o funcionari que tingui coneixement de la comissió d’un 
delicte penal com del què evidentment se’m acusa, que s’esdevé d’aquest informe, està 
obligat a formular la corresponent denúncia davant del jutjat o del ministeri fiscal, el meu 
prec, senyora Alcaldessa, és que vostè tramiti, si us plau, la denúncia o encarregui un segon 
informe i desautoritzi l’informe que ha emès els serveis jurídics, donat que n’està obligada 
per llei. En referència a la pregunta pel regidor d’espai públic, fa uns mesos que l’entitat 
municipal va aprovar en el Ple demanar a l’ajuntament i es va comunicar que es traspassès el 
finançament del que costa actualment la recollida de les escombraries a Bellaterra que està 
donant moltíssims problemes per poder-se executar des de l’entitat municipal, donat que ja hi 
tenim la competència i no s’ha pogut arribar a un acord en la reducció que és va fer del servei. 
Aquí vàrem estar intentant arribar a un acord on poguéssim reduir el servei per reduir el cost. 
No es va arribar a un acord i l’ajuntament va acordar tres dies de servei. Nosaltres creiem que 
és totalment insuficient i actualment a Bellaterra s’està veient clarament, claríssimament, que 
és insuficient i nosaltres demanàvem un dia més. Com que no hem arribat a un acord i el text 
del conveni ens reconeix la competència, però preveu que el servei l’ha de donar l’
ajuntament, des de la Junta de Veïns de Bellaterra es va demanar que es traspassés el 
finançament corresponent a l’entitat municipal per poder-lo executar amb el mateix que està 
gastant actualment l’ajuntament. La pregunta és si ha considerat el govern de Cerdanyola 
aquesta sol·licitud de l’entitat municipal. 
 
Senyora Alcaldessa: Sobre el tema que em comenta a mi directament, li repeteixo. Segons 
els informes jurídics que tenim, en el supòsit dels delictes o faltes suposats que són 
perseguibles a instància de part, no hi ha obligació de perseguir-los sinó que són perseguibles 
a instància de part i depenen, tal i com he dit abans, de com la persona que el vulgui 
denunciar hagués viscut aquella situació. Jo ja li avanço que no faré cap denuncia perquè no 
represento en aquest sentit a cap regidor per fer aquesta denúncia. Els regidors que s’hagin 
sentit o coaccionats o amenaçats i així ho hagin viscut poden fer-ho. Jo personalment ja li he 
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dit que no. No insisteixi. No estic obligada a fer cap denúncia. L’únic que ha fet l’ajuntament, 
tal i com ens vàrem comprometre, és informar als regidors que ho van sol·licitar i per tant 
també a tots els grups municipals, tal i com em vaig comprometre el mes de juliol, respecte al 
què han informat els serveis jurídics. No insisteixi perquè jo com a Alcaldessa no tinc aquesta 
funció. 
 
Senyor Víctor Francos (regidor delegat de serveis municipals): Senyor Andreu sobre el 
tema de neteja estaré encantat que m’enviï les queixes que hi ha a Bellaterra, que rep vostè, 
sobre la recollida i les atendrem amb molt de gust.
 
Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Nosaltres, 
senyor Ortiz, com que em mirava a mi, presentem les preguntes una setmana abans, i ho 
venim fent des de sempre, des del començament d’aquest mandat, per tant suposo que no es 
devia referir a nosaltres. Respecte als mails sí que és cert que avui els hem rebut una mica 
abans, unes dos hores i pico abans del Ple un i l’altre un quart d’hora abans. De totes maneres 
com que he estat revisant expedients que estaven incomplets tampoc he tingut temps de 
llegir-los. A veure jo, com ara la senyora Alcaldessa acaba de contestar al senyor Ramon 
Andreu, els hi voldria dir que quan em sento coaccionada és amb les modificacions de crèdit, 
que les agrupen totes, i de fet també amb votacions com la de la tarifació social que hi havia 
un augment de preus. Jo realment el sentiment de coacció el tinc quan ens hem d’afrontar a 
votacions com aquestes. A veure, les preguntes no estan presentades per escrit, ja que vàrem 
tenir coneixement del resultats del segon estudi de Can Planes el mateix dilluns i per tant, per 
això, no les vàrem entrar divendres com fem sempre. Per això les faré ara de forma oral. I 
hem de manifestar que, no és res personal, ens va estranyar l’absència de la regidora delegada 
de medi ambient en un dels punts, jo crec, que dels més importants que aquest ajuntament pot 
tractar, que és el segon estudi. Un cop havent escoltat l’explicació per part dels tècnics i a 
més per partida doble, en Junta de Portaveus i després en la comissió, a la que per cert no em 
van convocar novament ja que hi ha un error en el mail, que ja vaig fer notar fa mesos, però 
segueixen enviant-me la convocatòria d’aquesta comissió a un mail erroni, si us plau, 
pregaria que en prenguessin nota d’una vegada perquè em sembla que com a mínim són dues 
comissions a les que no m’han convocat per una errada seva, el que ens agradaria saber són 
les causes d’aquest resultat. És a dir, com pot ser possible, si ara ens imaginem, no sé, aquest 
got, que jo el començo a omplir aquí de diferents substàncies, és igual, que no seran nocives 
per la salut com sucre, sal, farina, cacau, etc. que Can Planas que és el que és i és un vas que 
no s’ha impermeabilitzat però sí que és un vas amb diferents substàncies que són tòxiques, 
algunes d’elles cancerígenes, com el plom, el crom, el benzè, el perclorietilè, el tricloroetilè, 
el tetracloroetilè, etc., que sí que són nocives per la salut, i l’aigua de pluja i l’aqüífer que hi 
ha allà evidentment entra dins d’aquest vas, que recordo que no està impermeabilitzat, i 
aquesta aigua torna a sortir, ... Aquest estudi va analitzar l’aigua que entra i l’aigua que en 
surt i resulta que és aigua que podríem dir que, fins i tot, ens la podríem beure pràcticament 
perquè segons els resultats no és tòxica i els continguts que té realment són de potassi i de 
substàncies que no són nocives per la salut i en tot cas amb unes proporcions molt inferiors al 
què per llei s’estableix i per tant és aigua que no és tòxica. Potser per la meva condició d’atea 
no faig actes de fe, i m’agradaria tenir una explicació científica,  i això de fet els hi vaig 
preguntar als científics, als responsables tant de l’estudi de l’aigua com de gasos i realment el 
que m’han dit és que estaven sorpresos com jo i que realment les causes no les sabien, perquè 
l’encàrrec era determinar, fer un estudi del gas i de l’aigua, però no determinar perquè els 
resultats eren així.  La meva pregunta és, davant de la sorpresa, i ho manifesto per això, què 
és el que fa que aquestes substàncies, que a més a més es dissolen amb l’aigua, no es 
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dissolguin i que per tant l’aigua que entra a l’abocador torni a sortir en un estat, diguem-ne, 
no sé si dir potable, però bé, en tot cas no tòxic ? Després també m’agradaria preguntar quin 
ha estat el cost, perquè em sembla que en un principi no es va fer cap concurs, ja que era un 
estudi era de 50.000 € i l’altre era d’uns 60.000 € i finalment sembla ser que ha estat de 
300.000 €. M’agradaria que ens poguessin donar exactament aquestes dades i perquè hi ha 
hagut aquest increment tant gran. I, per una altra banda, també ens ha sorprès que aquestes 
conclusions anaven lligades a un pla parcial que nosaltres no hem vist. Per tant ens agradaria 
també poder disposar del Pla Parcial i saber exactament què és el que hi haurà a Can Planes, 
quin tipus d’equipaments? 
 
Senyora Laura Rodríguez (regidora delegada de medi ambient i espais naturals):  Jo a 
la convocatòria ja vaig enviar la meva absència quan tots sabeu que no tinc disponibilitat aquí 
a l’ajuntament i aquest mes d’octubre m’he passat tot el mes fora de casa. Aleshores crèiem 
que un cop estiguessin tots els resultats els hauríeu de saber el més aviat possible, com a 
mínim els resultats i després si s’havien de fer altres seguiments que poguéssiu optar a ells. 
Era un tema que, com sempre, genera molta inquietud i vaig preferir que els tinguéssiu 
vosaltres. Jo vaig parlar amb els doctors i en Víctor em va suplir. Aquesta és la meva 
resposta, i sé que no hi ha res personal, i no hi ha cap problema. Pel que fa al tema de l’
explicació del Doctor Carrera del perquè no era així, el que sí li podem preguntar és que ell 
valori perquè els resultats obtinguts li han sorprès. Jo lo poc que puc dir a nivell didàctic és 
que si que és veritat que la terra de vegades és com un tampó i les reaccions que genera no 
necessàriament tenen que sortir totes per l’aigua i es podrien quedar també en forma de 
reaccions allà dins, però t’ho dic d’una manera molt laica, I quin ha estat el cost d’això, jo sí 
que no ho sé, per la qual cosa ho puc traslladar al Consorci del Centre Direccional o si ho 
saben alguns dels meus companys de govern doncs que us contestin.
 
Senyora Alcaldessa: Sobre el cost, demanarem el cost al Consorci del Centre Direccional i 
us passem la dada. Sobre el perquè és així el resultat, penso que hi ha hagut oportunitat de 
parlar amb els experts, amb els científics en les  sessions que s’han fet ja que justament hi ha 
hagut sessions en què els portaveus municipals han tingut oportunitat de preguntar. Jo crec 
que, a més, ho han explicat molt didàcticament. Jo no ho sé explicar perquè jo no sóc biòloga 
ni científica d’aquest tipus. Ells són els experts, han fet les seves analítiques, us han explicat 
el resultat, heu pogut preguntar i ells han anat contestant i també s’han ofert a resoldre els 
dubtes que poguessin sorgir després a la vista dels informes que per cert, aprofito per dir que 
estan penjats a la pàgina web del Parc de l’Alba i linkades també en la nostra pàgina web.
 
Senyora Helena Solà (regidora portaveu del grup municipal ERC-AM): Sobre el Pla 
Parcial, que no han comentat res, en agradaria veure’l. I als doctors ja els hi vàrem traslladar 
aquestes preguntes que s’han fet a la comissió i la resposta va ser que estaven tant sorpresos 
com jo mateixa. Per tant, és el que comentava abans, jo actes de fe no en faig i per tant, els 
resultats a mi em sorprenen. Aquests dos doctors que tenen més coneixements que no pas jo 
també estan sorpresos però les causes no les saben ni ells mateixos, perquè el que ens van dir 
és que se’ls havia contractat per determinar quin era el grau de contaminació del gas i de l’
aigua que hi havia a Can Planas. Per tant, la causa ells mateixos no la saben. Aleshores 
realment a nosaltres ens sorprèn.
 
Senyora Alcaldessa: Senyora Solà, els científics efectivament varen dir que ells estaven 
gratament sorpresos perquè pensaven, a la vista del què hi havia, que hi haurien uns resultats 
més negatius i estaven gratament sorpresos. De fet varen utilitzar aquesta paraula i varen dir 
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que estaven explicant una bona notícia per Cerdanyola. Sobre el pla urbanístic que comenta, 
és que no existeix cap proposta de pla urbanístic. El que van proposar els científics, vostè ho 
sap perfectament perquè van fer una presentació amb diapositives, és el que ells creien que es 
podia fer a diferents indrets de la zona del Centre Direccional de la Plana del Castell, i 
clarament deien que a la zona que ocupen les 18 hectàrees del abocador doncs allà no s’havia 
de construir. Ho varen dir. Nosaltres, com a govern, ja ho teníem clar i estava decidit, però és 
una de les coses que recordo que varen tornar a dir. I en la resta van marcar amb diferents 
colors, diferents possibilitats per activitats, depenent de la zona. Jo, ara mateix, no el tinc aquí 
al davant, però torno a repetir, qualsevol dubte, qualsevol pregunta sobre l’informe va quedar 
claríssim que es van oferir a què podien donar la resposta i complementar la informació tot el 
que fos necessari, ells mateixos, a través del personal del Consorci del Centre Direccional i 
utilitzant, com no pot ser d’una altra manera, les eines que s’han posat a nivell de 
coneixement públic com és el mateix informe. 
 
Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): Dues preguntes, però 
abans voldríem fer un parell de comentaris ja que ha sortit el tema de Can Planas. Dir que 
nosaltres respectem, donem el protagonisme a la Plataforma Cerdanyola Sense Abocadors, 
però recordar que el que demana aquest estudi no és el que es va aprovar al Ple d’una banda, i 
de l’altra, recordar també que nosaltres el tenim denunciat per la via judicial, per diversos 
motius, perquè considerem que l’adjudicació va ser una adjudicació a dit, de facto, i perquè 
també considerem una il· legalitat trossejar l’estudi en dues parts, quan econòmicament és un 
únic estudi, perquè superava el cost del què es  permet que sigui una adjudicació sense 
concurs i que finalment ha pujat encara més del què s’havia previst. L’altre comentari és que, 
encara que no m’ho he mirat respecte a les nostres preguntes, nosaltres intentem sempre 
entrar-les amb el temps suficient, però dir que en el cas que no ens les puguin contestar, quasi 
ens estimem més que ens diguin que no ens les poden respondre en aquell moment i rebre la 
resposta després de passat el Ple, perquè és que sinó en definitiva, rebem una resposta que no 
és completa i llavors es mor aquí. Quasi que ens estimaríem més, el nostre grup, esperar i 
tenir una resposta completa. Llavors les dues preguntes que volíem fer oralment aquí són: 
Saber si s’està treballant, i en cas afirmatiu, en quin estat està el reglament dels pisos buits de 
Cerdanyola? I el mateix, en quin estat està l’estudi, el procés de participació que està pendent 
amb el veïnat de Cerdanyola 2000? Aquestes són les dues preguntes que esperem que ens 
respongueu quan pugueu de forma completa.
 
Senyora Alcaldessa: Doncs sobre les preguntes li farem arribar de forma completa, d’acord? 
Perquè la regidora li podria donar molta més explicació però el que em sembla és que inclús 
ho ha portat a una comissió informativa i és va donar com una mena de primer esborrany de 
possible futur reglament sobre el tema. És el que m’havien comentat. 
 
Senyora Maribel Rodríguez (regidora del grup municipal CxC): El reglament és el que 
vàrem aportar nosaltres quan vàrem fer la proposta .
 
Senyora Alcaldessa: Ah! Doncs parlem d’un altre reglament. Pensava que dèieu el 
reglament dels pisos que tenim en lloguer a la zona de La Clota, pensava que parlàveu d’
aquest reglament. 
 
Senyor Carles Escolà (regidor portaveu del grup municipal CxC): Sobre aquest darrer 
reglament, ja que el treu la senyora Alcaldessa, dir que sí que es va oferir als grups la 
possibilitat de fer aportacions i nosaltres les hem fet arribar a la regidora Maria Reina, que 
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avui no és aquí, però demanem que es tinguin en consideració perquè pensem que són molt 
interessants. Nosaltres les donaríem a conèixer pes nostres propis canals.
 
Senyora Alcaldessa: Malauradament ara la regidora no hi és. A mi em va comentar que 
justament havia fet aquest lliurament. Aquest reglament era el que jo deia que em constava 
que s’estava treballant. Sobre l’altre reglament també em consta que s’està treballant a nivell 
dels serveis jurídics de la casa.
 
Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU): Dues preguntes. La 
primera: aquests dies s’estan rebent els rebuts de la taxa de les escombraries per l’activitat 
comercial i econòmica. En teoria qui ha de pagar aquests rebuts són els titulars de les 
llicències d’activitat econòmica, no? I en canvi, pel què s’està veient, pel què ens estan 
comentant, no són aquests els que ho estan rebent sinó que ho estan rebent els titulars, els 
propietaris dels locals. Llavors la pregunta és, quin cens s’està utilitzant per enviar aquests 
rebuts? Quin cens s’ha utilitzat? Si són conscients que ho estan enviant a qui no toca, 
diguem-ne ? I quin procediment se seguirà o com es podrà fer això? Faig la següent pregunta. 
Hem vist per la premsa que de cara a les eleccions del 25 de novembre l’ajuntament es 
planteja contractar persones en atur per tal de fer una part de les feines que fins ara feien com 
a representants de l’administració, funcionaris municipals. La pregunta és: això està decidit ja 
que serà així? Amb quins criteris i quines feines faran? I per damunt de tot, si és així, quin 
serà el procés de selecció d’aquestes persones en atur? quin serà el procés de selecció?, 
seguint quins llistats?, amb quins criteris?, amb quina transparència, diguem-ne? En fi, com 
està aquesta qüestió?
 
Senyor Francisco Ortiz (regidor delegat de finances i serveis econòmics): Sobre la taxa de 
les escombraries, efectivament tenim un cens no totalment actualitzat de les activitats 
econòmiques que ens indica qui ha de pagar, i per tant, davant d’això, primer, estem realitzant 
el cens d’activitats, l’estem elaborant i Déu n’hi do la feina que s’està fent. Per tant el cens 
que estem fent servir és el del propietari, que en tot cas no té l’obligació de pagar, 
efectivament, només faltaria. Sí que és cert que li ha de donar al llogater, en aquest cas, a qui 
està fent l’activitat perquè ho pagui ell, perquè és el que efectivament ho ha de pagar. 
Recordem que és el primer any, recordem que això vol dir que és un cens en el que hem de 
ser molt curosos i tenir-lo actualitzat i no hi era, i per tant és el que estem fent. El propietari si 
és ell el que efectivament està fent ús del local pagarà ell, i sinó, li haurà de passar a l’altre. 
En tot cas no se li cobrarà a ningú que no toqui o si se li cobra, evidentment, se li retornarà 
aquest import. No tenim cap voluntat de equivocar-nos. Precisament per aquesta voluntat de 
no errar ens assegurem que el propietari sigui en aquest cas el que rebi aquesta notificació. 
 
Senyora  Montserrat Montiel (regidora delegada d’organització i recursos humans): En 
quant a la pregunta que ha fet li llegiré un informe que he demanat que, encara que parteix del 
servei d’ocupació, el que sí que té és una repercussió en recursos humans i li llegeixo textual 
perquè ho he llegit abans del Ple i no ho he pogut memoritzar. Crec que entre recursos 
humans i ocupació van decidir uns criteris que li passo a dir: Que estiguessin a la base de 
dades del servei d’ocupació com a demandant d’ocupació, que no cobressin (hi ha una sola 
excepció, una persona que cobra l’orfandat que són 100 € al mes i que també l’hem inclòs). 
Ho han decidit els serveis tècnics incloure’l, malgrat cobra l’orfandat, i després s’ha fet una 
entrevista durant dos dies a 68 persones. Han decidit escollir a 20 que tenen les 
característiques de tenir una titulació, saber escriure, llegir, etc, i també s’han escollit dos 
reserves. No hi ha cap familiar del personal de la casa ni tampoc dels què han seleccionat els 
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candidats, ni ningú ha interferit en aquest procés. Al final cobraran uns 120 € per un dia, que 
són bastantes hores i se’ls hi farà una formació específica perquè sàpiguen el procés. No 
estaran sols en aquest primer any que ho fem. A més a més, tindran contracte d’un dia i se’ls 
hi pagarà la Seguretat Social d’aquest dia. Això és el que tinc en un correu que he demanat 
abans que comencés el Ple. Per més informació ens truquem o el que vulguis.
 
Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP): Senyora Montiel, jo 
demanaré un informe sobre aquest tema perquè no he entès la seva explicació. Ja m’ho 
explicarà després quan acabi el Ple, perquè és clar, jo he llegit la notícia ahir o abans d’ahir 
sobre aquest tema i jo pensava que era un procés que ara començava per la gent que està 
aturada a Cerdanyola i veig que ja està molt encaminat, que ja han entrevistat a 68 persones, 
si no ho he entès malament, i jo pensava que les persones que estiguessin aturades es podien 
inscriure a algun lloc i sembla que no, que ja està tot molt clar. Era un comentari sobre la 
resposta, no eren aquestes les preguntes.
 
Senyora  Montserrat Montiel (regidora delegada d’organització i recursos humans): 
Aquestes persones són les que ja estan inscrites. Possiblement hem anat ràpid, no? I ja està. 
Però això és bo perquè això ha d’estar posat en marxa. Són persones que ja sabem que estan a 
l’atur i que estan inscrites a Ocupació i s’ha fet una selecció amb els barems que no cobressin 
altres prestacions i que estiguessin realment a l’atur. Són persones a les que se’ls hi ha fet una 
entrevista i també se’ls hi ha demanat els estudis, i estem parlant d’estudis mínims. De tota 
manera tindran un informe perquè jo també l’he demanat i em diuen que el rebré 
properament. Quan el tingui jo, el rebran.
 
Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU): Perdó, no he insistit en 
la informació perquè entenia que ens ho passaríeu per escrit. Jo realment ... D’aquestes 68 
persones, és que no vull fer polèmica aquí, que dius que s’han entrevistat pel Servei d’
Ocupació, ... amb quins criteris? Ja ens ho passaràs per escrit. Amb quines titulacions? 
Perquè, és clar, realment 68 persones són molt poquetes, diguem-ne, respecte a la malaurada 
quantitat d’aturats amb capacitat per poder fer aquesta feina, no? Però ja ens ho passareu per 
escrit. Ja m’imagino que ara no ho tindreu, però a mi m’ha sorprès, perquè interpretava que 
era un procés que s’iniciava ara i que per tant es faria la difusió, però ja ens ho passareu per 
escrit i ja ho valorarem.
 
Senyora  Montserrat Montiel Pastor (regidora delegada d’organització i recursos 
humans): El que jo et puc dir és que ha estat un procés ben fet i que hi ha uns criteris. 
Evidentment en aquest correu que jo demano per veure l’expedient em diuen que l’expedient 
estarà sobre la meva taula, sobre tot perquè nosaltres hem de pagar, hem de fer el contracte a 
20 persones en aquest termini de temps, i pagar el que calgui i fer-ho bé. Si voleu més 
informació, també la regidora delegada d’ocupació, que sap el mateix que jo, perquè hem 
rebut el mateix correu, ...
 
Senyor Alfons Escoda (regidor portaveu del grup municipal CiU):  Bé, veig que tindrem 
temps de parlar més d’aquest tema.
 
Senyora  Montserrat Montiel Pastor (regidora delegada d’organització i recursos 
humans):Tant aviat com tinguem aquest informe us el farem arribar.
 
Senyor Daniel Mallén (regidor del grup municipal ERC-AM ): Molt ràpidament, com que 
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s’ha instaurat un debat, perquè acabant d’intervenir el senyor Escoda va intervenint vostè, 
intervindrem tots. Ràpid no sempre és sinònim de correcte i vostè sabia que s’exposava 
precisament a què li diguessin això, que hi podria haver hagut arbitrarietats en aquest procés. 
Nosaltres no ho creiem que pugui haver estat així, però bé, sabíem que s’exposava a això. 
Ràpid no sempre és sinònim de fer les coses ben fetes. 
 
Senyora  Montserrat Montiel (regidora delegada d’organització i recursos humans): 
Perdona, però jo no m’exposo. La idea és que si és molt lent, és molt lent, si és molt ràpid, és 
ràpid i moltes vegades pot passar que s’accepta molt malament una bona idea i una bona 
iniciativa.
 
Senyora Alcaldessa: A veure, per fer un resum de com funciona això. Pel que fa al 
nomenament de representants de l’administració tenim un termini molt limitat per poder 
comunicar des de l’ajuntament a l’administració electoral en aquest cas, a la Generalitat de 
Catalunya, i és el termini que hi ha. El que ha fet l’ajuntament és utilitzar al servei d’
Ocupació, com d’altres vegades, per buscar entre la nostra borsa de sol·licitants d’ocupació, 
amb els requisits propis d’un representant de l’administració. Evidentment utilitzant el 
personal de la casa no calia fer això, però el que hem estimat, és que donada la situació d’
atur, fora bo  que es poguessin veure beneficiades persones demandants de treball del nostre 
servei d’ocupació. Amb un número limitat de places, efectivament, les que demana l’
administració electoral i amb la rapidesa que implica complir amb la Generalitat de Catalunya 
i donar els noms de les persones. En tot cas amb els requisits propis de ser representant de l’
administració. Però de tot, que us facin informe, de la gestió que s’ha fet pel servei d’
ocupació i ja està. 
 
Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP):  Del que parlàvem 
abans ... Aquesta setmana hem conegut els resultats del segon estudi, i sempre dic segon 
estudi entre cometes, sobre Can Planas i miro a l’equip de govern. Jo tinc una pregunta molt 
concreta i sí que m’agradaria que els dos partits que formen part de l’equip de govern em 
contestessin: Seguirà l’equip de govern que es declari sòl contaminat Can Planas tal i com va 
aprovar l’ajuntament de Cerdanyola per unanimitat i la majoria del grups en el Parlament de 
Catalunya?
 
Senyor Santiago Cayuela (regidor portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA-E ): El 
nostre grup ha rebut, igual que el seu i que tots els grups, l’informe. L’estem estudiant. Ahir 
mateix ja vàrem tenir una primera reunió tota la nostra coalició,  Iniciativa i Esquerra Unida i 
 ho hem passat a gent que n’entén, jo no hi entenc, la majoria de gent que estem en el nostre 
grup no hi entén, però sí que tenim gent que hi entén en la matèria, perquè s’ho mirin, com 
suposo que estan fent tots els grups. M’imagino que ho estan fent tots el grups. I nosaltres 
actuarem en coherència amb el que hem fet fins ara.
 
Senyora Laura Rodríguez (regidora delegada de medi ambient i espais naturals): Jo, 
com a grup, és això que al final ve a dir el regidor senyor Santiago Cayuela. Jo, des d’un 
primer moment, pel que fa al tema del sol contaminat vaig dir que un sòl no cal que estigui 
contaminat perquè voluntàriament es vulgui remediar. Vull dir que són dues coses totalment 
diferents. Com que no he tingut opció a quedar amb els meus companys de govern, aquesta 
setmana em posaré al dia amb ells, perquè amb els únics que he pogut parlar ha estat amb el 
Doctor Carrera i amb el Doctor de Pablo i no m’he mirat l’informe extensivament, o sigui 
que si vol contestar algun dels meus companys, ... però crec que diran el mateix que el 
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regidor senyor Santiago Cayuela. 
 
Senyora Alcaldessa: Bé, nosaltres el que estem mirant és l’informe científic que ens ha 
arribat. Penso que no hem de barrejar temes. Una cosa és la qualificació jurídica que pugui 
tenir un sòl i una altra és l’informe de què disposem ara que ens indica si això afecta i, en 
quina mesura, a la salut de les persones. I això és el que tenim ara a sobre de la taula. No 
barregem. El govern, el nostre grup, actuarà en conseqüència i de forma coherent a com ho ha 
fet fins ara. En tot cas és el seu grup que ha anat canviant de posició des de l’any 2008 fins 
ara. Nosaltres sempre hem mantingut la mateixa posició. El que acabo de dir: no barregem. 
Una cosa és la qualificació jurídica que correspongui a efectes de responsabilitat de qui 
pertoqui i una altra el que hem de fer i el que podem fer allà i quins són els resultats i com ens 
pot afectar als ciutadans i les ciutadanes de la ciutat de Cerdanyola, torno a repetir, de 
científics experts.
 
Senyor Manuel Buenaño (regidor portaveu del grup municipal PP): Nosaltres sí que hem 
canviat, i ho reconec, en la votació. Jo era regidor, no era el portaveu del nostre grup 
municipal, però jo vaig aprovar una solució a la remediació. Quan he estat portaveu i 
president del meu partit a nivell local, sempre ho he dit clar, a partir d’unes explicacions que 
m’ha donat la Plataforma sense Abocadors i tècnics del nostre partit, i he canviat la meva 
postura i l’ha canviada el grup municipal que consta a data d’avui i el partit. Vostès també 
van canviar, i li vaig recordar a la Junta de Portaveus. Vostès van portar aquí al desembre del 
2010 un planejament urbanístic, i li vaig dir l’altre dia. Vostès, al desembre de 2010, a la 
comissió informativa d’urbanisme van presentar un planejament urbanístic i si no haguessin 
sortit les notícies que van sortir al diari, i el podem dir aquí, a El País, això s’hauria aprovat 
en aquest sala de plens el dijous següent del Ple. I és així. Jo vaig canviar la meva votació i 
ho reconec. No és la mateixa votació que vàrem fer al 2008 i tot el que he defensat a partir de 
després, però vostès també van canviar. Vostès no estaven d’acord amb la solució que vàrem 
aprovar aquí Iniciativa per Catalunya, Convergència i Unió i Partit Popular, vostès no estaven 
d’acord. Però després al desembre del 2010 van portar aquí un planejament amb aquella 
solució i està dictaminada i consta en l’acta de la comissió informativa d’Urbanisme del 
desembre de 2010. 
 
Senyora Alcaldessa: Miri senyor Buenaño, és que repassant actes dels diferents plens no 
voldria repetir-me en el que ja vàrem dir en un moment determinat. Nosaltres vàrem dir que 
tiràvem endavant el que havia aprovat l’ajuntament, amb el seu vot a favor i amb el vot a 
favor de la majoria dels grups municipals en aquell moment, perquè creiem que la continuïtat 
de l’administració ens havia de portar a això malgrat que hi hagués un canvi de govern. I en 
aquest sentit vàrem dir que nosaltres no dubtàvem de l’informe, però sí que crèiem que calia 
estudiar més acuradament les solucions però que nosaltres li donaríem suport. Després vostè 
mateix ha anat canviant de posició i aquest canvi de posició ha originat que el que era un 
consens inicial, un consens d’una majoria en el plenari es convertís en una cosa diferent i d’
aquí surt que es faci un segon informe, i d’aquí surt tot plegat. Per tant quan em parla de 
planejament, ... Ara mateix el planejament que tenim vigent és un planejament que mentre no 
en fem un altre preveu que es facin edificacions allà on no toca i, per tant, efectivament, 
haurem de fer alguna cosa. I segurament en aquell moment el que estàvem valorant era això. 
Però no és el tema que ens ocupa ara. S’ha presentat un informe tècnic que haurem d’estudiar 
cadascun dels grups municipals, com ha dit el portaveu del grup municipal d’Iniciativa per 
Catalunya Esquerra Unida Alternativa. Ells hauran de mirar en profunditat el contingut de l’
informe, igual que ens ho mirarem nosaltres. Torno a dir que els experts s’han ofert a aclarir 
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tots aquells dubtes que siguin necessaris sobre  el contingut, sobre els resultats, etc.  No 
barregem perquè estem en un moment en què tenim un informe d’uns científics. Quan abans 
algú es referia a les diferents opinions de la ciutadania, s’han de respectar totes, també el 
treball dels informes dels científics que han donat un resultat i que potser no és irrefutable, 
però és el que és. Dos més dos, quatre i és el que dóna no? Una altra cosa és el que un opini o 
la qualificació jurídica que finalment tingui aquell territori, però cosa ben diferent és el 
resultat d’uns informes que tenim tots, i que jo demano que es mirin acuradament i que si hi 
ha dubtes s’aprofiti l’oportunitat que tenim tots plegats de fer les consultes als científics. 
 
Senyor Manuel Buenaño ( regidor portaveu del grup municipal PP): I l’ últim tema, que 
van ser unes preguntes que vàrem portar aquí i va ser una moció que vàrem presentar i que al 
Ple la vàrem retirar i és com està la solució i liquidació del Patronat Municipal de Vivendes 
per a Funcionaris de Cerdanyola.
 
Senyora Alcaldessa: Doncs ara mateix no ho sé. Ho preguntaré als serveis jurídics i farem 
un informe exhaustiu.
 
I sense més assumptes a tractar, la senyora Alcaldessa aixeca la sessió a les deu hores  de tot 
el que s’estén la present acta, del contingut de la qual, com a secretària general, dono fe.
 
Vist i plau
 
 
 
 
Aurora Corral García                                                            Carme Carmona Pascual
SECRETÀRIA GENERAL                                                 ALCALDESSA
 
DILIGÈNCIA per fer constar que les intervencions en castellà es transcriuen en català, de 
conformitat amb l’article 3.2 del reglament per a l’ús de la llengua catalana a l’Ajuntament 
de Cerdanyola del Vallès.
 
La Secretària
 


